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سرمقاله

نقل قول

حمیدرضا عرب

صددرصد درآمد آسیایی به سقف بودجه اضافه می شود
قنبرزاده: اعتبارمالی VAR در اختیار فدراسیون نیست

بـه  مربـوط  مباحـث  دربـاره  قنبـرزاده  منصـور 
اسـتفاده از سیسـتم کمک داور ویدیویی در لیگ 
برتـر گفـت: »از نقـاط ضعـف لیـگ عدم اسـتفاده 
از VAR بـود کـه یکـی از نقـاط ضعـف برجسـته 
مسـابقات بـود و بـرای لیـگ آتـی بایـد حتمـاً ایـن 
موضـوع حـل و فصل شـود و ورزشـگاه های ما باید 
تـا بلیت فروشـی  ج شـود  از حالـت سـنتی خـار
الکترونیکی صورت بگیرد. درباره VAR یکسـری 
محدودیـت بـود. وزیـر محتـرم ورزش به صراحت 
110 میلیـارد تومـان بودجـه مصـوب  اعـام کـرد 
هیـأت دولـت تخصیـص داده شـده بـرای تجهیـز 

ورزشگاه هایی که عمدتاً دولتی هستند تا تکمیل 
شوند. انتظار است که شرکت توسعه و تجهیز در 
فرایند اجرای کار تسریع کند و فدراسیون فوتبال 
هـم دربـاره مسـائلی کـه بایـد بـا فیفـا هماهنـگ 
شـود، پای کار اسـت، دستور وزیر صراحتاً این بود 
که VAR برای فصل آتی مهیا شـود. با این شـیوه 
نمی توانیـم انتظـار یـک لیـگ باکیفیـت را داشـته 
باشـیم. مـن فکر می کنـم اگر VAR بود مسـائلی 
آمـد، کمتـر  بـه وجـود  آخـر  کـه در چنـد هفتـه 
می شـد. این کار به شرکت توسعه و تجهیز واگذار 
شـده، اعتبـارات در اختیـار فدراسـیون نیسـت و 

 مأموریـت اصلـی ایـن کار برعهـده آنهاسـت.«
دربـاره  فوتبـال  فدراسـیون  دوم  نایب رئیـس 
معیـار سـقف بودجـه این طـور توضیـح می دهـد: 
س  سـا ا بر ی  حرفـه ا ز  مجـو ر  و صـد کمیتـه  «

درآمدهایـی کـه شـناخته شـده بـود و باشـگاه ها 
بـرای مجـوز حرفـه ای بارگـذاری کـرده بودنـد. مـا 
بـه بحـث فیرپلـی مالـی نزدیـک شـدیم  و معیـار 
دسـت مان اسـت کـه چـه باشـگاهی چـه مقـدار 
درآمـد داشـته اسـت. بـرای مجوز حرفـه ای و لیگ 
نخبـگان امتیـازی در نظر گرفته شـده اسـت، فکر 
می کنـم چیـزی بالـغ بـر 440 تـا 450 میلیـارد بـرای 
باشـگاه هایی کـه در لیـگ نخبـگان حضـور پیـدا 
می کننـد، در نظـر گرفتـه شـده اسـت. باشـگاه ها 
بـه مـا گفتنـد کـه این پـاداش آسـیایی را به سـقف 
بودجه ما اضافه کنید که ما گفتیم منطقی اسـت 
و می توانند صددرصد آن را به بودجه شـان اضافه 
کننـد. موضـوع دیگر هـم دریافت مجـوز حرفه ای 
بـود کـه مـا باشـگاه ها را تشـویق کردیـم کـه مجـوز 
بگیرنـد. نکتـه  دیگـر در دسـتورالعمل ایـن بـود 

کـه بـه منظـور توجـه بـه رده هـای پایـه، الـزام شـد 
تیم هایـی کـه در آسـیا حضـور دارنـد حداقـل بایـد 
تیم هـای  بـه  را  10 درصـد بودجـه عمومی شـان 
پایـه و آکادمـی تخصیـص دهنـد و اسـناد آن را بـه 
کمیتـه مجـوز حرفه ای ارائـه کننـد. AFC در این 
مـورد ورود کـرده و اگـر صـورت نگیـرد بـرای گرفتن 
مجـوز حرفـه ای بـه مشـکل خواهنـد خـورد. بـرای 
سـایر باشـگاه ها ایـن رقـم هشـت درصـد اسـت که 
بـه تیم هـای پایـه خـود اختصـاص دهنـد. سـقف 
بودجـه بـرای تیم هایی که در آسـیا حضور ندارند، 
325 میلیـارد تومـان اسـت. اگـر مجـوز حرفـه ای 
باشـگاهی بگیرنـد 60 میلیـارد بـه این مبلـغ اضافه 
می شـود. باشـگاه هایی هـم کـه در آسـیا پـاداش 
بـه  کـه می گیرنـد  پاداشـی  بگیرنـد، صددرصـد 

بودجه شـان اضافـه می شـود.«
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تیم ملی در مسیر پوست اندازی
ترکیـــب تیـــم ملـــی در بـــازی بـــا هنـــگ کنـــگ 
تغییراتـــی داشـــت که نشـــان می دهـــد ارکان فنی 
تصمیم گیرنـــده در تیـــم ملـــی بـــه دنبـــال ایجـــاد 
بســـتری برای ورود جوان ها به تیم ملی هســـتند. 
امیرقلعه نویی، ســـرمربی تیم ملـــی همان طور که 
بعـــد از حذف از جام ملت های آســـیا و گرفتن رأی 
اعتمـــاد دوبـــاره از ارکان فدراســـیون فوتبال وعده 
جوانگرایـــی داده بـــود، در همـــان مســـیردر حال 
حرکـــت اســـت تا بـــه نوعی بـــه وعده ای کـــه داده 

جامه عمل بپوشـــاند.
حضـــور بازیکنانـــی همچـــون حزبـــاوی و یوســـفی 
در ترکیـــب اصلـــی و در ادامه اضافه شـــدن جواد 
آقایی پور کـــه همین اواخـــر توانســـته نگاه ها را به 
ســـمت و ســـوی خود جلـــب کنـــد، کامـــاً گویای 
اهـــداف مربیان تیـــم ملی بـــرای ایجـــاد تغییرات 
بنیادیـــن فنی در تیـــم ملی اســـت و مجموعه کادر 
فنـــی در تاش اســـت به آنچـــه پیش تـــر گفته بود 

عمـــل کند.
طبیعی اســـت کـــه در چنین شـــرایطی تیـــم ملی 
گاهـــی در خطـــوط ســـه گانه دچـــار تزلزل شـــده و 
مشـــکاتی از بعـــد اجـــرای تاکتیک هـــا بـــه وجود 
آیـــد. دو گلـــی که تیم ملـــی در بازی بـــا هنگ کنگ 
دریافت کـــرد، در واقع حاصل همیـــن جوانگرایی 
اســـت و اگر افکار عمومی و کارشناســـان نسبت به 
گل هایـــی که تیم ملی مقابل هنـــگ کنگ دریافت 
کرد، بیش از حد حســـاس باشـــند، پروسه جوان 
شـــدن ترکیب تیم ملی مختل خواهد شد و شاید 
ســـرمربی تیم ملی به واســـطه انتقادات این پروژه 
را متوقـــف کند کـــه در آینـــده فوتبال ایـــران دچار 
لطمه هایی جبـــران ناپذیر خواهد شـــد و در واقع 
در همین برهه اســـت که مربیان تیم ملی فرصت 
خواهند داشـــت تا نیروهـــای جدیـــد را به ترکیب 
تیم ملی نزدیـــک کرده و به دایره مـــردان کلیدی و 

اصلی تبدیل ســـازند.
اگـــر انتقادات چشـــم بســـته و غرض ورزانه باشـــد 
تردیـــدی نبایـــد داشـــت کـــه آینـــده تیم ملـــی نیز 
به مخاطـــره خواهد افتـــاد، بنابراین بایـــد وقت و 
زمـــان کافی بـــه بازیکنان جـــوان داد تـــا در همین 
قبیـــل بازی ها اشـــتباه کنند تا در آینـــده تبدیل به 
بازیکنانی کم اشـــتباه شـــده و در بازی های بزرگ به 

مـــدد فوتبال ایـــران بیایند.
اگـــر فضـــا بـــرای اشـــتباه کـــردن بازیکنـــان فراهم 
نشـــود تغییـــر نســـل در تیـــم ملـــی مختل شـــده 
و امیـــر قلعه نویـــی ناچـــار خواهـــد بـــود در آینده 
نیـــز از بازیکنان پا به ســـن گذاشـــته بهـــره بگیرد 
که ایـــن رویه شـــاید فوتبـــال ایـــران را از حضور در 
تورنمنت هـــای مهـــم محـــروم ســـازد اما حـــالا که 
تعداد ســـهمیه های آســـیا در جام جهانی افزایش 
یافته بایـــد از فرصت پدیدآمده نهایت بهره را برد و 
با ایجاد چنین تغییراتی زمینه ســـاز ورود بازیکنان 

جدید بـــه دایـــره بازیکنان اصلی شـــد.

بند عجیب و تهدید دوباره باشگاه
دوباره قصه فسخ پرسپولیس و بیرانوند

تا پایان خردادماه  ایسنا خبر داده اگر پرسپولیسی ها 
مطالبات علیرضا بیرانوند را تسویه نکنند، او می تواند 

قراردادش را فسخ کند.
در این خبر آمده، بیرانوند یک فصل دیگر با پرسپولیس 
قرارداد دارد اما در قرارداد او بندی وجود دارد که می تواند 
مقدمات فسخ یکطرفه قراردادش را فراهم کند. در این 
بند به صراحت ذکر شده که در صورت تسویه نشدن 
مطالبات این بازیکن در مدت 15 روز بعد از پایان فصل، 
او می تواند یکطرفه قرارداد خود را فسخ کند و جدا شود. 
این یعنی پرسپولیس رسماً تا پایان خرداد فرصت دارد 
تا با بیرانوند تسویه حساب کند .گفته می شود مطالبات 

بیرانوند از پرسپولیس حدود 12 میلیارد تومان است.
با  خود  قرارداد  بیرانوند  هم  قبل  فصل  نرود  یادمان 
با  قرارداد  عقد  آستانه  تا  و  کرد  فسخ  را  پرسپولیس 
استقال پیش رفت اما سرانجام با عقد قرارداد جدیدی 
او چند روز  اینکه  در پرسپولیس ماندنی شد. جالب 
حرکتش  این  گفت،  تیمش  قهرمانی  از  بعد  قبل، 
از بازیکنان بوده تا  ساختگی و در هماهنگی با برخی 

به پول شان دست یابند.

 استقلالی ها هزینه های 
علی چینی را پرداخت می کنند

چند روزی است که علی چینی بازیکن اسبق استقال 
و  شد  آزادگان  لیگ  قهرمان  تیم  این  با  همراه  که 
دست  به  نیز  را  آسیا  باشگاه های  جام  نایب قهرمانی 
آورده، دوباره با مشکل کلیوی دست و پنجه نرم می کند. 
طی چند روز اخیر برخی پیشکسوتان استقال نسبت 
شده  معترض  چینی  علی  به  استقال  بی توجهی  به 
چیزی  تاکنون  استقالی ها  پیگیری  با  حالا  بودند. 
حدود 500 میلیون تومان برای هزینه های جراحی و دوره 
نقاهت علی چینی تهیه شده و خوشبختانه این بازیکن 
قدیمی استقال نیز هم اکنون مشغول انجام آزمایشات 
قبل از عمل است تا زمینه برای پیوند کلیه برای او فراهم 
شود. چینی در دوران علیرضا منصوریان به عنوان یکی 

از دستیاران او در استقال حضور داشت.

دیدار با ازبکستان؛ کاملاً تشریفاتی
روز سه شنبه، تیم ملی فوتبال ایران در آخرین مسابقه 
خود از دور دوم مرحله مقدماتی جام جهانی 2026 در 
ورزشگاه آزادی به مصاف ازبکستان خواهد رفت. ایران 
و ازبکستان، صعود خود را به مرحله نهایی مقدماتی 
جام جهانی درآسیا و جام ملت های آسیا 2027 قطعی 
کرده اند و این مسابقه، رقابتی برای صدرنشینی خواهد 
به  فرقی  گروه،  این  در  صدرنشینی  حال  این  با  بود. 
داشت؛  نخواهد  مقدماتی  بعدی  دور  در  ایران  حال 
مقدماتی  نهایی  مرحله  قرعه کشی  سیدبندی  زیرا 
فیفا  رده بندی  در  تیم ها  رتبه  براساس  جهانی  جام 

خواهد بود.

یک بیانیه آرامش را به 
اردوی آبی برمی گرداند

بند عجیب و تهدید 
دوباره باشگاه

آمار شگفت انگیز 
ستاره تیم ملی

حسن یزدانی 
قهرمان تورنمنت 

مجارستان شد

با اقتدار در صدربا اقتدار در صدر   تیم ملـــــی  تیم ملـــــی
در مسیــــــر در مسیــــــر 
جوانگراییجوانگرایی

درباره پرونده فساد که اخیراً نگاه ها را در 
خود  سوی  و  سمت  به  رسانه ای  جامعه 
گوش  به  متعددی  اخبار  کرده،  جلب 
پای  تازگی  به  می شود  گفته  و  می رسد 
یک سرمربی لیگ برتری که پیش تر نیز 
شایعاتی پیرامون عملکرد او منتشر شده 
بود، به این پرونده باز شده است. برخی 
سرمربی  یک  بازداشت  از  حاکی  اخبار 
لیگ برتری دارد و برخی اخبار نیز از این 
موضوع حکایت دارد که فرد مورد نظر بعد از 
تفهیم اتهامات با وثیقه آزاد شده و در حال 
گذراندن مراحل بازجویی است. درعین 

حال نام یک فعال رسانه ای جدید نیز به 
این پرونده باز شده است و گفته می شود 
این فرد که مدتی نیز در فوتبال جنوب با 
یکی از تیم های لیگ برتری کار می کرد، 
تیم های لیگ  از  از یکی دیگر  اخیراً سر 
برتری استان  همجوار تهران درآورده است. 
فرد مورد نظر را که اهالی رسانه با نام »الف« 
می شناسند، به ادعای برخی رسانه ها باید 
مراجع  نزد  خود  اقدامات  برخی  درباره 
قضایی پاسخگو باشد. اخبار تکمیلی در 
این خصوص از طریق رسانه ها به اطاع 

عاقه مندان به فوتبال خواهد رسید. 

نماینده بسکتبال اسامشهر با شهرداری 
گرگان در فینال لیگ برتر به تساوی رسید. 
چهارمین مسابقه از پنج بازی پایانی بین 
نماینده اسامشهر و شهرداری گرگان در 
تالار زنده یاد محمود مشحون برگزار شد. 
با گلزنی گرگانی ها  کوارتر اول این دیدار 
استارت خورد و امتیازهای خوب امیرعلی 
قلی زاده شهرداری را 5 بر صفر پیش انداخت 
ولی در سوی دیگر میدان جردن استیونس 
با پرتاب های  یار خارجی اسامشهری ها 
سه امتیازی  دقیقش در وقت اول تیم خود 
را 30 بر 24 پیش انداخت. در کوارتر دوم 

سعید داورپناه کاپیتان اسامشهری ها در 
کنار استیونس و بازی خوب ویل چری و 
امیرحسین آذری از شهرداری گرگان نتیجه 
را پایاپای پیش بردند اما در نهایت گرگانی ها 
27 بر 1۹ کوارتر و نیمه را 51 بر 4۹ برنده به 
رختکن رفتند. نیمه دوم را هم گرگانی ها 
بهتر بازی کردند اما باک های آرمان زنگنه 
و سه امتیازی داورپناه دو تیم را در وقت 
سوم 20-20 کرد. کوارتر چهارم هم با تغییر 
تاکتیکی میزبان توأم شد و در مجموع ۸6 
بر ۸2 به نفع اسامشهری ها رقم خورد تا دو 

تیم به تساوی 2 بر 2 برسند.

تساوی طبیعت اسلامشهر با شهرداری گرگانمتهمان جدید پرونده فساد در فوتبال
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حســـن یزدانی با برتـــری مقابل ترنـــت هیدلی از 
امریـــکا به مـــدال طـــای مســـابقات بین المللی 
مجارســـتان دســـت پیـــدا کـــرد. مـــرد ۹ مدالـــه 
کشـــتی ایران بعد از هشـــت ماه دوری از میادین 
و در فاصلـــه 50 روز تـــا المپیـــک در مســـابقات 
بین المللـــی مجارســـتان بـــه روی تشـــک رفت. 
یزدانـــی در ایـــن رقابت هـــا بـــا اقتدار توانســـت 
تمـــام رقبای خود را شکســـت بدهـــد و به مدال 
طا برســـد. او در فینال با نتیجـــه 12 بر 2 حریف 

جوانش از امریکا را که بـــا مدال طای امیدهای 
جهان بـــه مجارســـتان آمده بود، شکســـت داد 
تـــا با ایـــن مدال طـــا خـــودش را به عنـــوان نفر 
اول وزن ۸6 کیلوگـــرم معرفـــی کنـــد. یزدانـــی با 
این مـــدال طا عـــاوه بـــر این که تمام شـــک و 
شـــبهه ها دربـــاره مصدومیتـــش را از بیـــن برد، 
نشـــان داد که برای رســـیدن به طـــای المپیک 
از هـــر موقـــع دیگـــری آماده تـــر اســـت. یزدانـــی 
طبق اعـــام کادرفنی با مدال طای مجارســـتان 

می توانـــد گزینه اصلـــی کادرفنی بـــرای حضور در 
المپیک باشـــد و حـــالا این اتفاق افتاده اســـت. 
حالا حســـن یزدانی 4۹ روز تا المپیک زمان دارد 
تـــا خـــودش را مهیـــای رســـیدن به طـــای دوم 
المپیـــک کنـــد. در وزن 74 کیلوگـــرم هـــم علی 
رضایی در دیـــدار رده بندی با نتیجه پنج بر ســـه 
از ســـد گئورگی الباکیدزه قهرمان زیر 23 ســـال 
جهـــان از مجارســـتان گذشـــت و به مـــدال برنز 

دســـت یافت.

محمدامیـــن حزبـــاوی که ســـال گذشـــته انتقالی 
پرســـروصدا و یک میلیون دلاری از فولاد خوزستان 
به الســـد قطر داشـــت در فصل اخیر هـــم عملکرد 

مؤثری در فوتبال این کشـــور داشـــته اســـت. 
او بـــا آمادگـــی بدنـــی و فنـــی بـــالا بـــه اردوی تیـــم 
ملـــی اضافه شـــد و تاش زیـــادی در دیـــدار مقابل 
هنگ کنگ انجـــام داد تا برتری چهارگله به دســـت 

 . ید بیا
ایـــن مدافـــع 21 ســـاله کـــه در ســـومین مســـابقه 
تیـــم ملی ایـــران در راه جـــام جهانـــی 2026 مقابل 

ترکمنســـتان به جای شـــجاع خلیل زاده به میدان 
رفته و حضور ثابـــت در این دیدار داشـــت، دومین 
بازی ملـــی خـــود را با قـــرار گرفتن در جمـــع 11 نفر 
اصلی برابـــر هنگ کنگ انجـــام داد و ایـــن بار جای 

محمدحســـین کنعانـــی زادگان را گرفت. 
در روزی که حســـین کنعانی به دلیل دوکارته بودن 
و محرومیت دور از فهرســـت نفرات تیم ملی ایران 
مقابـــل هنگ کنـــگ قرار داشـــت، امیـــر قلعه نویی 
تصمیم گرفـــت، دوباره بـــه امین حزبـــاوی اعتماد 
کنـــد و ایـــن بازیکن جـــوان و لژیونـــر را محک بزند 

کـــه او هم روز خوبی پشـــت ســـر گذاشـــت و حتی 
نزدیـــک بـــود در دقیقـــه 3۹ گلزنی کند کـــه مهدی 

طارمـــی مانع از این اتفاق شـــد. 
حزبـــاوی که غیر از ســـه بـــازی، در تمام مســـابقات 
فصـــل اخیـــر لیـــگ ســـتارگان قطر بـــرای الســـد به 
میـــدان رفت و یـــک گل به ثمر رســـاند، تجربه بازی 
در لیگ قهرمانان آســـیا را نیز به دست آورد، او پس 
از کســـب دو جـــام همراه بـــا این باشـــگاه، عملکرد 
مؤثـــری در خط دفاعـــی تیم ملی برابـــر هنگ کنگ 

ارائه داد.

در گفت وگوی ایران ورزشی با مدیر کل ورزش استان تهران مطرح شد

واگذاری استقلال و پرسپولیس تصمیم طلایی شهید رئیسی

 پیشنهاد جدید دارم اما  پیشنهاد جدید دارم اما 
پرسپولیس باید تصمیم بگیردپرسپولیس باید تصمیم بگیرد

عبدی: نشنیدم عبدی: نشنیدم 
 اوسمار اوسمار

مرا نخواهدمرا نخواهد

هنگ کنگ - ایران
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سکوت سکوت 
 هلدینگ  هلدینگ 

 مقابل  مقابل 
شایعه جدایی شایعه جدایی 

نکونامنکونام

 دوباره دوباره
قصه فسخ قصه فسخ 
بیرانوند و بیرانوند و 

پرسپولیسپرسپولیس

 طارمی:  طارمی: 
سبک سبک 

بازی ایران بازی ایران 
هجومی هجومی 

شده استشده است

 سلام سلام
 به پاریس  به پاریس 

با مدال با مدال 
طلاطلا

خبر خوش وزیر ورزش 
برای فوتبالی ها

 کمک کمک
110110 میلیارد  میلیارد 

تومانی تومانی 
دولت برای دولت برای 
  VARVAR ورود ورود

به ایرانبه ایران

رئیس فدراسیون والیبال:رئیس فدراسیون والیبال:
 مربـی تراز اول می آوریم مربـی تراز اول می آوریم

پایان فاجعه پائزپایان فاجعه پائز

 ایران همچنان  ایران همچنان 
بدون برد در لیگ ملت هابدون برد در لیگ ملت ها

3
2

حسن یزدانی قهرمان 
تورنمنت مجارستان شد

 سلام به پاریس 
با مدال طلا

 حزباوی از 
لیگ ستارگان 
 آماده برای
تیم ملی
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تیم ملی تیم ملی 
ایران با ایران با 

این برد این برد ۱۳۱۳  
امتیازی شد امتیازی شد 

و جایگاهش و جایگاهش 
را در صدر را در صدر 

جدول جدول 
  EE گروه گروه

تثبیت کرد. تثبیت کرد. 
هنگ کنگ هنگ کنگ 

هم با یک هم با یک 
امتیاز در امتیاز در 

رده چهارم رده چهارم 
و انتهای و انتهای 

جدول قرار جدول قرار 
گرفتگرفت

نگاه

خبر

علی اکبر محمدزاده
کارشناس حقوقی و رئیس پیشین کمیته اخلاق

در بازی با ازبکستان، شرایط به سود ما است
نصرتی: تیم ملی در ساختار دفاعی مشکل دارد

محمد نصرتی، مدافع اسبق تیم ملی 
فوتبال کشـــورمان کـــه در دهه 80 و 90 
شمســـی در تیـــم ملی حضور داشـــت 
و بـــا 81 بـــازی ملـــی یکـــی از بازیکنان 
باتجربه تیم ملی محســـوب می شـــد، 
بـــا »ایـــران ورزشـــی«  در گفت و گـــو 
پیرامون دیـــدار تیم ملی با هنگ کنگ 
می گویـــد: »مقابـــل هنگ کنگ خوب 

بازی کردیـــم. بازیکنان تیم ملی بعد از 
چند ماه دوباره دور هم جمع شـــدند 
و با توجه بـــه این موضـــوع، نتیجه ای 
کـــه تیـــم در این دیـــدار کســـب کرد، 

راضی کننـــده بود.«
او می افزاید: »عـــاوه بر این، تیم ملی 
تغییـــرات زیـــادی داشـــت و در درون 
دروازه، خـــط دفاعـــی و خـــط هافبک 
بازیکنان جدیـــدی برای تیم ملی بازی 
کردند. تیم ملی در کل ترکیب خوبی 
دارد و بازیکنـــان خوبـــی در تیـــم بازی 
می کننـــد، حضـــور بازیکنانی همچون 
مهدی طارمی و ســـردار آزمون در تیم 
ملـــی غنیمـــت اســـت و تیم ملـــی به 
واســـطه خط حملـــه خوبی کـــه دارد، 

می توانـــد در تمام بازی هـــا گل بزند.«
مدافع اســـبق تیم ملـــی در خصوص 
این گونـــه  ملـــی  تیـــم  دفـــاع  خـــط 
صحبـــت می کنـــد: »تیم ما نـــه صرفاً 
در خـــط دفاعـــی بلکـــه در ســـاختار 
دفاعی مشکل دارد. ســـاختار دفاعی 
این گونه اســـت که تمـــام بازیکنان از 
خط حملـــه گرفتـــه تا خـــط هافبک 
در کار دفاعی به تیـــم کمک می کنند 
که این یکـــی از ضعف هـــای تیم ملی 
اســـت. کادر فنـــی تیـــم ملـــی بایـــد 
بازیکنـــان را برای دفـــاع از دروازه تیم 
هماهنـــگ کند و این یکـــی از وظایف 
مختلـــف  پســـت های  در  بازیکنـــان 
باشـــد. ایـــن که یـــک تیـــم گل بخورد 

بـــه هیـــچ وجه خـــوب نیســـت و باید 
شـــخصیت تیم بـــه گونه ای شـــود که 
گل نخوریـــم و می توانیـــم بـــا توجه به 
حضور بازیکنـــان لژیونر این مأموریت 

را به درســـتی انجـــام دهیم.«
نصرتـــی در خصوص عملکرد بازیکنان 
جـــوان در خـــط دفاعـــی می گویـــد: 
»کنعانـــی زادگان در این بـــازی محروم 
بود و تنها خلیـــل زاده بازیکن باتجربه 
در خـــط دفاعی محســـوب می شـــد. 
این موضوع باعث شـــد تـــا قلعه نویی 
از بازیکنـــان جـــوان اســـتفاده کنـــد. 
بازیکنان جوان تجربه زیـــادی ندارد و 
حضور این بازیکنـــان بی تجربه باعث 
می شـــود تا تیـــم گل بخورد امـــا از نظر 

مـــن عملکرد خـــط دفاعی تیـــم ملی 
خوب بـــود و بازیکنان جوان به خوبی 
توانســـتند وظایفی را که مربی به آنها 

محول کـــرده بود را انجـــام دهند.«
او در خصـــوص جوانگرایـــی در تیـــم 
می کنـــد:  صحبـــت  این گونـــه  ملـــی 
»باید نیروی جوانـــی را آرام آرام به تیم 
تزریـــق کرد تـــا در مســـابقات پیش رو 
بتوانیم یک تغییر نســـل خوب داشته 
باشـــیم. تیم ملـــی بعـــد از نتایجی که 
در جام ملت های آســـیا کســـب کرد، 
نیـــاز بـــه پوســـت اندازی داشـــت، در 
واقـــع بایـــد بازیکنـــان جوان بـــه تیم 
ملی وارد می شـــدند تا بـــا اتکا به انرژی 
جوانی شـــان بتوانیم در این مسابقات 

و همچنین در مســـابقات جام جهانی 
موفق ظاهر شـــویم.«

مدافع اســـبق تیم ملـــی در خصوص 
بازی با ازبکســـتان هـــم چنین نظری 
دارد: »ازبکســـتان تیـــم بســـیار خوبی 
اســـت و مـــا در بـــازی رفت بـــه عنوان 
تیـــم میهمـــان بـــا ایـــن تیم مســـاوی 
کردیـــم اما ایـــن بار تیـــم مـــا میزبان 
اســـت و ایـــن موضوع باعث می شـــود 
تـــا بـــا آرامـــش بیشـــتری مقابـــل این 
تیم ظاهر شـــویم. در واقـــع در بازی با 
این تیم شـــرایط به ســـود ما اســـت و 
می توانیـــم با اســـتفاده از این موضوع 
شکســـت  تهـــران  در  را  ازبکســـتان 

» . هیم د

خبر خوش وزیر ورزش برای فوتبالی ها
کمک 110 میلیارد تومانی دولت برای 

ورود VAR به ایران

کیومرث هاشـــمی، وزیـــر ورزش و جوانان با اشـــاره به 
اهمیت تجهیـــز رقابت های فوتبال باشـــگاهی ایران از 
لیگ بیســـت و چهارم به VAR گفت: »لازمه داشـــتن 
لیگ پویا، ســـالم و فسادســـتیز داشـــتن VAR است. 
 VAR بنابرایـــن لیگ بیســـت و چهـــارم حتماً بایـــد با
برگزار شـــود. با وجود اینکه تأمیـــن اعتبار برای تجهیز 
لیـــگ به کمک داور ویدیویی، مســـئولیت باشـــگاه ها 
و مجموعـــه فوتبال اســـت امـــا دولت بـــرای حمایت 
از فوتبـــال به عنوان رشـــته ای پرمخاطـــب ١١٠ میلیارد 
تومـــان بـــرای ایـــن کار تأمیـــن اعتبـــار کرد تـــا هفت 
دســـتگاه VAR و متعلقات آن برای ورزشگاه  شهرهای 

مختلف خریداری شـــود.«
وزیر ورزش و جوانان از دســـتور به شـــرکت توســـعه و 
تجهیز بـــرای رفع دغدغه هواداران فوتبـــال خبر داد و 
افزود: »شـــرکت توســـعه باید پس از رفع موانع اداری 
ظـــرف دو هفته آینده ایـــن دغدغه  را بر طـــرف کند تا 
 VAR بـــا تجهیز ورزشـــگاه ها، فصل آتـــی لیگ برتـــر با
برگزار شـــود. همچنین از فدراسیون فوتبال خواستم 
بـــا انجـــام هماهنگی لازم بـــا مبادی ذیربـــط همچون 
 فیفـــا، دیـــدار نهایـــی جـــام حذفی را بـــا اســـتفاده از 

کمک داور ویدیویی برگزار کند.«

فدراسیون فوتبال تکذیب کرد
 عضو کمیته انضباطی بازداشت نشده است

در شـــبکه های اجتماعـــی خبـــری مبنی بر بازداشـــت 
یکـــی از اعضای کمیتـــه انضباطی فدراســـیون فوتبال 
منتشـــر شـــد. این موضوع باعث شـــد تا فدراســـیون 
فوتبـــال چنین واکنشـــی به موضوع داشـــته باشـــد: 
»ضمـــن تکذیـــب شـــایعات بی اســـاس منتشـــره در 
فضای مجازی علیه فردی از ارکان قضایی، فدراسیون 
فوتبـــال اقدامـــات لازم را جهت شناســـایی و تعقیب 
منتشـــرکنندگان شایعه و تشـــکیل پرونده در این باره 
نـــزد مراجع ذیصاح بـــه جهت صیانـــت از ارکان خود 

انجـــام خواهد داد.«

برخود قاطعانه در مباحثی همچون 
تخلف و جرم

فوتبال ایـــران در هفته هـــای اخیر بـــا موضوعاتی همراه 
بود کـــه یکی از ایـــن موضوعات درگیـــری مدیران عامل 
اســـتقال و پرسپولیس اســـت که یکی از آنها به دیگری 
اهانت کـــرد. هم فدراســـیون و هم کمیتـــه اخاق باید 
تصمیمـــی فـــوری در خصوص مجـــازات با فـــرد متخلف 
بگیرنـــد تـــا از ایـــن رفتارها جلوگیـــری شـــود و مجازات 
آن می توانـــد جنبه تنبیهی داشـــته باشـــد و فـــرد تنبیه 
شـــود. عـــاوه بـــر ایـــن می تواند جنبـــه پیشـــگیری هم 
باشـــد تا دیگر فرد متخلـــف از چنین ادبیاتی اســـتفاده 
نکنـــد. فیفـــا در خصـــوص توهین هـــای نژادپرســـتانه و 
قومیتی اصـــرار دارد کـــه در کوتاه ترین زمـــان ممکن به 
این پرونده رســـیدگی شـــود. فوتبال اروپا در ســـال های 
اخیر شـــاهد توهین هواداران والنســـیا به وینیســـیوس 
جونیـــور، بازیکـــن رئال بـــود، این موضوع باعث شـــد تا 
99 درصـــد از اعضـــای فیفا بـــه مبارزه بـــا قومیت گرایی و 
نژادپرســـتی تأکید کنند. در ســـال 2023 هم فیفا تأکید 
زیـــادی در خصوص مبارزه با نژادپرســـتی داشـــت و فیفا 
بـــه تمامی فدراســـیون ها تأکیـــد کرد که اگـــر بازیکنان و 
هـــواداران یک تیم ایجـــاد تنفر کننـــد، مـــورد تنبیه قرار 
خواهنـــد گرفت و حتـــی این امـــکان وجـــود دارد که در 
صورت عدم برخورد توســـط فدراســـیون آن کشـــور، این 
فدراســـیون هـــم مـــورد تنبیه قـــرار بگیرد. این درســـت 
کـــه درویـــش عذرخواهی کـــرد امـــا این موضـــوع باعث 
نمی شـــود که با این فرد برخورد نشـــود. باشگاه استقال 
این اهانت مدیرعامل پرســـپولیس را به فیفا منتقل کرد 
و مدیرعامل پرســـپولیس حـــالا باید منتظـــر تنبیه فیفا 
باشد. کشـــور ما کشوری اسامی اســـت و اینکه یک فرد 
می آیـــد و در صداوســـیما توهین می کند، بـــه هیچ وجه 
مناســـب نیست و باید فرد متخلف بشـــدت تنبیه شود.
موضـــوع دیگـــر در خصوص پرداخت رشـــوه بـــه کمیته 
داوران و شـــخص، مسئول برگزاری مسابقات لیگ است 
که این موضوع بحث رشـــوه و تبانی محســـوب می شود و 
موضـــوع پیچیـــده ای در فوتبال اســـت. آن زمان که من 
در کمیته اخاق مســـئولیت داشتم مس کرمان در این 
خصـــوص تخلفاتی انجـــام داد و کمیته اخـــاق رتبه تیم 
مس را تنزل داد و مدیرعامل این باشـــگاه را محروم کرد. 
فدراســـیون در مباحثی که تخلف محســـوب می شـــود، 
بایـــد زود برخورد کنـــد و در مباحثی که جرم محســـوب 
ع وقـــت برخورد کند چـــرا که این  می شـــود باید در اســـر
موضوع جنبه تخلف دارد و موضـــوع به مقامات قضایی 
هم مربوط می شـــود. براســـاس مـــاده 588 در مجازات 
اســـامی موضوع دریافت رشوه توســـط داوران چندین 
ســـال محکومیـــت دارد. هـــواداران و مـــردم کشـــورمان 
نســـبت به موضوع رشـــوه بـــه داوران بســـیار حســـاس 
هســـتند لذا به عنوان کارشـــناس حقوقی ورزش اعتقاد 
دارم کـــه فدراســـیون و ارکان قضایی آن باید کســـانی که 
بـــه فوتبـــال از بـــالا نـــگاه می کنند بـــرای حفـــظ آبروی 
فدراســـیون، رســـیدگی کند و این اطمینـــان خاطر را به 

هـــواداران بدهد که دیگـــر تخلفی صـــورت نمی گیرد.
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روز فوق العـــاده ای  مهـــدی طارمـــی 
ر  د و  شـــت  ا د هنگ کنـــگ  بـــل  مقا
پنجمیـــن بازی تیم ملـــی فوتبال ایران 
در دور نخســـت از مرحلـــه مقدماتـــی 
2026 در قـــاره آســـیا  جـــام جهانـــی 
توانســـت روی هر چهار گل موثر باشد 

و هت تریـــک کنـــد. 
او عـــاوه بـــر گرفتـــن یـــک پنالتـــی و 
یک پـــاس گل دیدنـــی در ایـــن دیدار، 
بـــرای چهارمین بـــار در بازی های ملی 
توانســـت هت تریـــک کند و یـــک آمار 
درخشـــان برجـــای بگـــذارد و بـــا این 
ســـه گل، به آمـــار گل های ملـــی کریم 

باقری برســـد. 

جـــدا از علی دایـــی که رکـــورد 109 گل 
ملی دارد، ســـردار آزمون با 53 گل زده 
در رتبـــه دوم جـــدول برتریـــن گلزنان 
تاریـــخ تیم ملـــی قرار گرفتـــه و مهدی 
طارمـــی هـــم بـــا هت تریـــک مقابـــل 
هنگ کنـــگ، در کنـــار کریـــم باقـــری 
بـــا 50 گل در جایـــگاه مشـــترک ســـوم 

ایســـتاده اند. 
طارمـــی که در ســـه هفتـــه پایانی لیگ 
برتـــر پرتغـــال دو گل بـــه ثمر رســـانده 
10 روز قبـــل هـــم در فینـــال جـــام  و 
قهرمانـــی  گل  کشـــور  ایـــن  حذفـــی 
تیمـــش را پـــس از حضـــور تعویضـــی 
بـــل  مقا ر  د  ، د بـــو ه  زد زمیـــن  ر  د

هنگ کنـــگ هم درخشـــید تا آمـــار 50 
 گل بـــا پیراهـــن ایـــران بـــرای او ثبـــت 

شود.
ســـتاره خط حمله تیم ملـــی ایران روز 
12 شـــهریور 94 در دیـــدار رفت مرحله 
مقدماتی جام جهانی 2018 در سومین 
بـــازی ملی خـــود با همـــکاری ســـردار 
آزمـــون توانســـت نخســـتین گل ملی 
خـــود را بزنـــد و در همـــان بـــازی دبل 
کند کـــه روند گلزنـــی او بـــرای نهمین 
سال پیاپی ادامه داشـــته و پیش بینی 
می شـــود حداقـــل بـــه رده دوم جدول 
برتریـــن گلزنـــان هم برســـد کـــه البته 
ســـردار رقیب او در این مســـیر است.

پنجمین هفته از مســـابقات مقدماتی 
جام جهانـــی 2026 پنجشـــنبه برگزار 
شـــد و تیم ملـــی در گروه E توانســـت 
در ورزشـــگاه ملـــی هنگ کنـــگ تیـــم 
ملـــی ایـــن کشـــور را بـــا نتیجـــه 2-4 
شکســـت دهـــد. تیـــم ملـــی بـــازی را 
میـــن  ا محمد  ، زمنـــد نیا م  پیـــا بـــا 
حزبـــاوی، شـــجاع خلیـــل زاده، آریـــا 
یوســـفی، ســـیدابوالفضل جالـــی، 
محمـــد قربانـــی، ســـامان قـــدوس، 
علیرضا جهانبخـــش، مهدی قایدی، 
مهـــدی طارمی و ســـردار آزمـــون آغاز 
کـــرد. براســـاس پیش بینی هـــا امیـــر 
قلعه نویی از بازیکنان جوان استفاده 
کـــرد و از خـــط دروازه و دفـــاع گرفته 
تا خـــط هافبـــک، تیـــم کشـــورمان را 
بـــا چهره هـــای جدیدی روانـــه میدان 
کـــرد. پیـــام نیازمنـــد، محمدامیـــن 
حزباوی، آریا یوســـفی، سیدابوالفضل 
جالـــی و محمـــد قربانـــی، بازیکنان 
جدیـــدی هســـتند کـــه نســـبت بـــه 
ترکیب تیم کشـــورمان در مســـابقات 
قبلـــی، در بازی مقابـــل هنگ کنگ به 
میـــدان رفتند. این دیـــدار با حمات 
تیم کشورمان آغاز شـــد و در دقیقه 5 
تیر دروازه مانـــع گل زودهنگام مهدی 
طارمـــی شـــد. در دقیقـــه 12، برخورد 
سانتر کوتاه ارســـالی مهدی قایدی به 
دســـت بازیکن هنگ کنگ در محوطه 
جریمه ایـــن تیـــم، تیم کشـــورمان را 
صاحـــب یـــک ضربـــه پنالتی کـــرد که 
طارمـــی ایـــن ضربـــه را تبدیـــل به گل 

اول ایـــران کـــرد تـــا تیم کشـــورمان با 
یک گل پیـــش بیفتـــد. 2 دقیقه بعد، 
سلســـله اشـــتباهات بازیکنـــان تیـــم 
کشـــورمان ســـبب شـــد تا هنگ کنگ 
یـــک ضدحملـــه، گل مســـاوی  روی 
را توســـط »هـــی وی مـــا« وارد دروازه 
نیازمنـــد کنـــد و نتیجـــه مســـابقه 1-1 
مساوی شـــود. در ادامه حمات ایران 
بـــرای زدن گل برتـــری ادامـــه پیدا کرد 
و در دقیقـــه 34 تیـــم کشـــورمان بـــار 
دیگر صاحـــب یک ضربه پنالتی شـــد 
و ایـــن بـــار هـــم طارمـــی تـــوپ را وارد 
دروازه یـــاپ هونـــگ فای کـــرد تا تیم 
کشـــورمان 2بـــر1 از هنگ کنـــگ جلو 
بیفتـــد. در نهایت نیمـــه اول با برتری 
2 بـــر 1 شـــاگردان قلعه نویی بـــه پایان 
رســـید. بـــا آغـــاز نیمـــه دوم بـــاز هم 
نوبـــت بـــه حمات تیـــم ملی رســـید 
و در دقیقـــه 56، طارمـــی روی پـــاس 
قایـــدی، با یک ضربه بغـــل پای دقیق 
از پشت شـــش قدم، گل ســـوم ایران 
و خـــودش را وارد دروازه هنگ کنـــگ 
کـــرد تـــا اختـــاف بـــه 2 گل برســـد. 
هنگ کنگ که در خانه نمی خواســـت 
بازنده باشـــد، روی ضعف خط دفاعی 
ایران، توانســـت در دقیقه 60 گل دوم 
را وارد دروازه تیـــم کشـــورمان کنـــد تا 
نتیجـــه بـــازی 3 بـــر 2 بـــه نفـــع ایران 
شـــود و اختـــاف بـــه یک گل برســـد. 
با ایـــن حال همچنـــان برتـــری با تیم 
کشـــورمان بـــود و ســـردار آزمـــون در 
دقیقه 65 توانســـت دروازه هنگ کنگ 

کشـــورمان  تیـــم  تـــا  کنـــد  بـــاز  ا   ر
4 بـــر 2 از حریفـــش پیـــش بیفتد. در 
ادامـــه تـــاش هنگ کنگی هـــا بـــرای 
جبـــران گل هـــای خـــورده و کم کردن 
اختـــاف بـــه نتیجـــه نرســـید تـــا تیم 
ملـــی فوتبال در نهایت بـــا نتیجه 4 بر 
2 هنگ کنـــگ را شکســـت دهد.  تیم 
ملی ایـــران بـــا ایـــن بـــرد 13 امتیازی 
شـــد و جایگاهش را در صـــدر جدول 
گـــروه E تثبیت کـــرد. هنگ کنگ هم 
با یـــک امتیاز در رده چهـــارم و انتهای 

جدول قـــرار گرفت.

پیروزی ازبک ها با درخشش 
ستاره پرسپولیس

در دیگـــر دیـــدار این گـــروه تیم های 
ازبکســـتان و ترکمنســـتان به مصاف 
هـــم رفتند کـــه این دیـــدار بـــا برتری 
3- 1 ازبکستان و درخشش اورونوف، 
ســـتاره پرســـپولیس به پایان رسید. 
در این دیـــدار را علیکولوف در دقیقه 
1۷، اوســـتون اورونـــوف در دقیقـــه 
29 و نصرالـــوف در دقیقـــه ۷0 بـــرای 
ازبکستان گلزنی کردند و تریکیشوف 
در دقیقه 25 تنها گل ترکمنســـتان را 
به ثمـــر رســـاند. بـــا توجه بـــه برتری 
ترکمنســـتان،  مقابـــل  ازبکســـتان 
ازبک هـــا هـــم 13 امتیازی شـــدند اما 
با توجه بـــه تفاضل گل بیشـــتر ایران 
در جایگاه دوم ایســـتادند تا تیم ملی 
همچنان بـــا اقتدار در صـــدر جدول 

. یستد با

 تیم ملی در مسیر جوانگرایی

با اقتـــــدار در صدر

برتری 4-2 تیم ملی فوتبال کشـــورمان دلچســـب بود و باعث شـــد تا شـــاگردان امیـــر قلعه نویی در صدر 
جـــدول بایســـتند. با ایـــن وجـــود دریافـــت دو گل ازهنگ کنگ بـــا انتقاداتی همـــراه بـــود، انتقاداتی که 
به خـــط دفاعی تیـــم ملی وارد شـــد. تیم ملی دیـــروز در غیاب حســـین کنعانـــی زادگان در خـــط دفاعی 
بـــا بازیکنانی همچون شـــجاع خلیـــل زاده، محمدامین حزباوی، آریا یوســـفی و ســـیدابوالفضل جلالی 
مقابـــل هنگ کنگ قرار گرفـــت و از میان آنهـــا تنها خلیل زاده بازیکـــن باتجربه تیم ملـــی در خط دفاعی 
بـــود و حزباوی، یوســـفی و جلالـــی بازیکنانی هســـتند که تعداد بازی های ملی شـــان به تعداد انگشـــتان 

یک دســـت می رسد. 
پـــس از جام ملت های آســـیا خیلی هـــا اعتقاد داشـــتند که تیم ملـــی نیاز بـــه پوســـت اندازی دارد و باید 
بپذیریـــم کـــه جوانگرایی تـــاوان دارد کـــه دو گل هنگ کنگ بـــه ایران یکـــی از همین تاوان ها محســـوب 

. د می شو

2 گل هنگ کنگ تاوان جوانگرایی تیم ملی

آمار شگفت انگیز ستاره تیم ملی طارمی: سبک بازی ایران هجومی شده است
مهـــدی طارمـــی، مهاجم تیم ملـــی فوتبال کشـــورمان که بـــه عنوان 
بهتریـــن بازیکـــن زمیـــن در دیدار ایـــران و هنگ کنگ انتخاب شـــد، 
در نشســـت خبری اظهار کرد: »اســـتراتژی فوتبال ایـــران انجام بازی 
هجومـــی و خلق موقعیت هـــای زیاد اســـت. با احترام بـــه تیم خوب 
هنگ کنـــگ که در برخی دقایق بازی مشـــکاتی را برای مـــا ایجاد کرد 
امـــا این تیم ایـــران بود که کنترل بـــازی را به خوبی به دســـت گرفت 
و موقعیت های زیادی را ایجاد کرد.« وی در پاســـخ به ســـؤال خبرنگار 
هنگ کنگـــی درباره وضعیـــت این تیم گفـــت: »فکر می کنم فلســـفه 
بازی تیـــم شـــما تغییرات زیادی داشـــته اســـت. هنگ کنـــگ در این 
بازی چشـــم به ضدحمات داشـــت. همان طور که ســـرمربی تیم ما 
گفت فوتبال هنگ کنگ پیشـــرفت زیـــادی کرده و در آینـــده این تیم 

می تواند برای رقبا مشکل ســـاز شـــود.«

رضایت قلعه نویی از عملکرد تیم ملی
امیـــر قلعه نویـــی، ســـرمربی تیـــم ملـــی فوتبـــال 
پـــس از برتـــری 4-2 تیـــم ملی مقابـــل هنگ کنگ 
در نشســـت خبـــری گفـــت: »دیـــداری کـــه در آن 
شـــش گل به ثمر برســـد، حتمـــاً بازی زیبایی اســـت. 
مـــا در مقابـــل هنگ کنـــگ دو حریف داشـــتیم. یکی 
تیم خـــوب هنگ کنـــگ و دیگـــری رطوبت بـــالای این 
کشـــور. هنگ کنـــگ بازی خوبـــی انجـــام داد و در کنار 
آن هـــوا هم رطوبت بالایی داشـــت. ما چهـــار گل زدیم 
و موقعیت هـــای دیگری هـــم برای گلزنی داشـــتیم اما 
در مجموع با توجـــه به حضور تعـــدادی بازیکن جوان 
که بـــه تازگی به تیم ملـــی اضافه شـــده اند، از عملکرد 
و کیفیـــت بـــازی و هم از نتیجه کســـب شـــده رضایت 
دارم.«  وی بـــا اشـــاره بـــه گل دومی کـــه هنگ کنگ در 
این بازی به ثمر رســـاند، افـــزود: »در فیلمی که دیدیم 
اعتقـــاد داریـــم گل دوم هنگ کنـــگ خطا بـــود. اما در 
مجمـــوع از میزبانی خوب هنگ کنگ تشـــکر می کنم. 
اعتقـــاد دارم فوتبال این کشـــور خیلی پیشـــرفت کرده 
و در آینـــده نزدیـــک می تواند یکی از رقبای سرســـخت 
فوتبال در آســـیا باشـــد. فوتبال در آســـیا به هم نزدیک 
شـــده و نتایـــج ثبـــت شـــده در جـــام ملت های آســـیا 
هـــم این حـــرف را ثابـــت می کند. جام ملت ها نشـــان 
داده هـــر بازی می تواند برای تیم های آســـیایی دشـــوار 
باشـــد و امروز شـــرایط آب و هوایی و همچنین شرایط 

هنگ کنگ کار را مشـــکل کـــرده بود.«

مهدی قایدی که روز پنجشـــنبه حضور 
پنجمیـــن  در  تأثیرگـــذاری  و  کامـــل 
مســـابقه تیـــم ملی ایـــران در مســـیر 
جام جهانـــی 2026 مقابل هنگ کنگ 
داشـــت و توانســـت یک پنالتی بگیرد 
و یک پاس گل بدهـــد، در بازی بعدی 
برابـــر ازبکســـتان غایب خواهـــد بود. 
وینگـــر چپ تیـــم ملـــی ایران کـــه در 
فروردین ماه هم یـــک حضور تعویضی 
و یـــک بازی ثابت در دو مســـابقه رفت 

و برگشـــت مقابل ترکمنستان داشت 
و یـــک پـــاس گل داد و تـــک گل برتری 
را دومیـــن بـــازی بـــه ثمـــر رســـاند، در 
بـــازی بـــا هنگ کنـــگ هـــم عملکـــرد 
درخشـــانی ارائـــه کـــرد ولـــی در دیدار 
آینده مقابل ازبکســـتان دور از لیست 
نفـــرات تیـــم ملی اســـت. قایـــدی که 
در شـــروع اردوی جدیـــد تیـــم ملـــی 
فوتبـــال در تهران حضور پیـــدا نکرد و 
شـــخصاً از امارات به جمع شـــاگردان 
امیـــر قلعه نویـــی در هنگ کنگ اضافه 
شد، حالا در مســـیر بازگشت به ایران 
هـــم در جمـــع ملی پوشـــان نیســـت 
و احتمـــالاً بـــه امـــارات برمی گـــردد. 
فدراســـیون فوتبال خبر داد که قایدی 
به دلیل مشـــکات شـــخصی، در پرواز 
تیـــم ملـــی ایـــران بـــرای بازگشـــت به 
تهـــران حضور نـــدارد و بدیـــن ترتیب 
در مســـابقه آینـــده مقابل ازبکســـتان 
نیز شـــرکت نمی کند. قایدی به دلیل 
مشـــکات شـــخصی ممنوع الخـــروج 
بـــوده و بـــه همیـــن دلیـــل بـــه تهران 
برنمی گـــردد تـــا مشـــکلی برای ســـفر 

بعدی خود نداشـــته باشـــد.

 جلال الدین ماشاریپوف: 
من و اورونوف درک بسیار خوبی از هم داریم

 غیبت بازیکن تیم ملی در بازی با ازبکستان 
قایدی به ایران نمی آید

جال الدیـــن ماشـــاریپوف، هافبک 
باشـــگاه اســـتقال تهران و تیم ملی 
فوتبـــال ازبکســـتان گفـــت: »پیش 
از ایـــن هـــم بازیکنـــان ازبکســـتانی 
در لیـــگ برتـــر فوتبـــال ایـــران بازی 
کردنـــد و مـــا نمایـــش خوبـــی برابر 
تیم ملی این کشـــور داشـــتیم. البته 
روشن اســـت که در بازی هفته آینده 
بازیکنـــان ایران همه تـــاش خود را 

به کار خواهنـــد برد.« 
خوبـــش  بســـیار  بـــازی  دربـــاره  او 
)بازیکـــن  اورونـــوف  اوســـتون  بـــا 
پرســـپولیس( در نیمـــه دوم بـــازی 
برابـــر ترکمنســـتان افـــزود: »مـــن و 
اورونوف درک بســـیار خوبـــی از هم 
داریم و همه از من انتظار پاس های 
مبتکرانـــه دارنـــد. در نیمـــه دوم این 
بـــازی بـــا تکیـــه بـــر تاکتیـــک چهار 
مدافع توانســـتیم در حمله عملکرد 
مفیدتری داشـــته باشـــیم.« هافبک 
تیم ملـــی فوتبال ازبکســـتان درباره 
حضـــورش در المپیک خاطرنشـــان 
کرد: »فدراســـیون فوتبال ازبکستان 

نامـــه ای برای باشـــگاهم بـــا موضوع 
حضـــور در المپیـــک ارســـال کـــرده 
اســـت. همیشـــه امکان حضـــور در 
المپیک نیســـت و بازی های فوتبال 
در ورزشـــگاه پاری ســـن ژرمن برگزار 
می شـــوند. چنین فرصت هایی مثل 
بـــازی  برابـــر رونالدو به نـــدرت پیش 
می آیـــد. بنابراین اگر بـــرای المپیک 

انتخاب شـــوم، حتماً مـــی روم.«

گپ

محمد محمدی سدهی
خبرنگار
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فرزاد در پاراسایکلینگ طلایی شد
 مســـابقات دوچرخه ســـواری قهرمانـــی آســـیا در 
ازبکســـتان با قهرمانی رکابزن ایرانـــی در تایم تریل 
انفرادی پاراســـایکلینگ آغاز شـــد. بهروز فرزاد در 
کلاس C4 تایم تریل انفرادی پاراسایکلینگ خرداد 
در مســـافت ۱۶ کیلومتر با ۷ رکابـــزن رقابت کرد و 

موفق به کســـب مدال طلا شـــد.
 او بـــرای ســـومین ســـال متمـــادی مـــدال طـــلای 
مـــاده تایم تریل انفـــرادی پاراســـایکلینگ را از آن 

خـــود کرد. 
آیدیـــن علیـــاری هـــم در تایم تریل انفـــرادی به 
مســـافت ۳۰ کیلومتـــر رقابـــت کـــرد و رکابزن 
مغولســـتان در جایگاه اول ایســـتاد و آیدین 
علیـــاری بـــا هفتمی بهتریـــن جایـــگاه را در 

بیـــن ایرانی ها داشـــت.
  

به نژاد راهی ژاپن شد
بـــا دســـتور کادر فنی تیم ملـــی والیبال، 
عرشـــیا به نژاد بهترین پاســـور قهرمانی 
جوانان جهان راهی کوکورا می شـــود. 
هفتـــه دوم مرحلـــه مقدماتـــی لیـــگ 
ملت های ۲۰۲۴ از ۱۵ خرداد در شـــهر 
کوکورا ژاپن )گروه ســـوم( آغاز شده و 
تیم ملی ایران دیروز در ســـومین دیدار 

خـــود به مصاف بلغارســـتان رفت. 
جـــواد کریمـــی پاســـور کشـــورمان کـــه در 
هفته نخســـت از ناحیـــه مایع گـــوش میانی دچار 
مصدومیت شـــده بود، پس از معالجـــه و بهبودی 
در شـــهر ریو، همـــراه بـــا کاروان راهی کوکورا شـــد 
ولـــی ناراحتی او از ناحیه گـــوش میانی مجدد عود 
کرد و حالا مربیـــان تیم تصمیم گرفتنـــد به نژاد را 

جایگزیـــن کنند.
  

فصیحی در رنکینگ یک آسیا

فرزانـــه فصیحی دونده کشـــورمان در رنک یک آســـیا 
در بخـــش ۱۰۰ متر قـــرار گرفت. 

جدیدترین رنکینگ دوومیدانی قاره آســـیا اعلام شد 
کـــه در بخش دوی ســـرعت زنـــان، فرزانـــه فصیحی، 
ســـریعترین دونده زن کشـــورمان بـــا ۱۲۲۹ امتیاز در 
رده نخســـت قـــرار گرفـــت و حمیـــده اســـماعیل نژاد 

چهارم اســـت.
 در بخش دوره ای ســـرعت مردان هم حســـن تفتیان 

در رده چهارم قرار دارد. 
در پرتـــاب دیســـک هـــم حســـین رســـولی، قهرمـــان 
بازی هـــای آســـیایی هانگـــژو رتبـــه چهـــارم رنکینـــگ 

آســـیایی را بـــه خـــود اختصـــاص داده اســـت.

 بسکتبال سه نفره دانشجویان 
به چین رفت

تیم بســـکتبال سه نفره دانشگاه شـــهید بهشتی برای 
شـــرکت در ششـــمین دوره رقابت های دانشـــجویان 
آســـیا عازم چین شـــد. ایـــن تیم بـــا ترکیـــب عرفان 
بزرگـــی، بهشـــاد عـــرب زاده، امیرحســـین رضایی فر و 
امیـــر برنادانـــش و مربیگـــری محمدرضـــا برومند در 

ایـــن رقابت هـــا شـــرکت می کند.
 تیم هـــای برتـــر ایـــن مســـابقات جـــواز حضـــور در 
رقابت های جهانی بســـکتبال ســـه نفره دانشـــجویان 
را کســـب خواهنـــد کـــرد .ششـــمین دوره  جهـــان 
رقابت های بســـکتبال ســـه نفره دانشـــجویان آســـیا، 
۲۰ الـــی ۲۵ خـــرداد در چین و شـــهر ژوشـــوان برگزار 

می شـــود. 

طلا و برنز پینگ پنگ بازان در سوئد
پینگ پنگ بـــازان ایـــران در مســـابقات نوجوانان و 
جوانـــان کانتندر ســـوئد مدال طلا و برنـــز گرفتند. 
در رده ســـنی زیر 13 ســـال فـــراز شـــکیبا در مصاف 
بـــا لو یـــون چنـــگ از چین تایپـــه با نتیجـــه نزدیک 
۳ بـــر ۲ بـــه پیـــروزی رســـید و مـــدال طـــلا گرفت. 
در مرحلـــه نیمه نهایـــی رقابت هـــای زیر ۱۷ ســـال 
کانتنـــدر ســـوئد، بنیامین فرجی با قبول شکســـت 
۳ بر یـــک مقابـــل کـــو گان هونـــگ از چین تایپه به 
مدال برنز مســـابقات دســـت یافت. هدایت فرجی 
در مسابقات کانتندر ســـوئد برعهده مهران احدی 

ســـرمربی تیم ملـــی بود.
 

  اکبری در مسابقات 
موتورسواری روسیه

ساســـان اکبری قهرمان موتورســـواری ایـــران به لیگ 
می رود. روسیه 

 او بـــه عنوان اولین ایرانی در پیســـت های روســـیه به 
میـــدان خواهد رفـــت. راند اول ســـوپربایک قهرمانی 
ایـــران بـــا تلاش ســـهند دلداده مســـئول کمیتـــه و با 
نام »تا پـــای جان برای ایران« روزهـــای ۱۴ و ۱۵ تیرماه 
در پیســـت ملی اتومبیلرانـــی مجموعـــه آزادی برگزار 

شد. خواهد 
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بـــه  میادیـــن  از  دوری  مـــاه  هشـــت 
دلیـــل مصدومیـــت باعـــث شـــده بود 
تـــا همـــه منتظـــر بماننـــد و ببینند که 
شـــیر کشـــتی ایران بـــا چه حالـــی روی 
تشـــک حاضـــر می شـــود. مســـابقات 
یـــن  خر آ ن  ســـتا ر مجا لمللـــی  بین ا
تورنمنـــت رنکینـــگ دار کشـــتی قبل از 
المپیک بـــود که حســـن یزدانـــی برای 
محـــک زدن خود در آن به میدان  رفت. 
قبـــل از ایـــن مســـابقات و در چند ماه 
گذشـــته حـــرف و حدیث هـــای زیادی 
مطرح شـــد که حســـن یزدانی به دلیل 
جلوگیری از تشـــدید آســـیب دیدگی به 
ایـــن رقابت ها اعزام نشـــود. خواســـت 
علیرضا دبیر و فدراســـیون کشـــتی این 
بـــود کـــه بـــرای اطمینـــان از وضعیـــت 
حســـن یزدانـــی او بایـــد بـــه تورنمنـــت 
مجارســـتان اعزام شود. مســـابقاتی که 

به محلـــی دوباره برای درخشـــش نابغه 
کشـــتی ایـــران تبدیل شـــد و او همانند 
شـــیری که از قفس آزاد شـــده باشد، به 
رقبایش هجـــوم برد. قهرمـــان 9 مداله 
کشـــتی ایران برای نشـــان دادن میزان 
آمادگـــی اش، کشـــتی گیران پورتوریکو، 
ژاپن و قزاقســـتان را یکی پس از دیگری 
از پیش رو برداشـــت تا مشـــخص شود 
کـــه او برای حضور در المپیک و کســـب 
دهمیـــن مـــدال خـــود در ایـــن بازی ها 

آماده اســـت.
حســـن یزدانـــی کـــه بعـــد از بازی های 
آســـیایی هانگـــژو کتـــف خـــود را عمل 
کـــرده بود، هشـــت مـــاه گذشـــته را به 
درمان و بهبـــودی کتف خود اختصاص 
داد و شاید برخلاف تصورات بسیاری او 
در مجارســـتان فراتر از حد تصور ظاهر 
شـــد. او هیـــچ دردی را از ناحیـــه کتف 
احســـاس نکـــرد و حریفانـــش را هـــم 
طبق روال همیشـــگی بـــا امتیاز عالی و 
قبل از اتمام وقت قانونی شکست داد. 
ایـــن کشـــتی هایی که حســـن یزدانی از 
خودش نشان داد، حکایت از بازگشت 
قدرتمندانـــه او به ترکیب تیم ملی برای 
حضـــور در بازی های المپیـــک دارد. به 

نظر فدراســـیون کشـــتی و کادرفنی هم 
متوجه میزان آمادگی حســـن یزدانی و 
بهبـــود کتف آســـیب دیده او شـــده اند 
و ایـــن یعنـــی تکلیـــف وزن 86 کیلوگرم 

مشخص شـــده است.

درخشش نیمه کاره ابراهیم زاده
در پایان رقابت های روز نخست کشتی 
آزاد تورنمنـــت رنکینـــگ مجارســـتان، 
عبـــاس ابراهیـــم زاده در ۶۵ کیلوگرم و 
عـــادل پناهیـــان در وزن ۷۹ کیلوگـــرم 
بـــه مـــدال نقـــره رســـیدند و شـــهداد 
خســـروی در وزن ۶۱ کیلوگـــرم صاحب 
مـــدال برنز شـــد. این ســـه کشـــتی گیر 
تنها مـــدال آوران ایران در روز نخســـت 

مســـابقات بودند.
تیم ملـــی کشـــتی آزاد بـــا ترکیب علی 
شـــهداد  کیلوگـــرم،    ۵۷ در  مؤمنـــی 
عبـــاس  کیلوگـــرم،   ۶۱ در  خســـروی 
65 کیلوگـــرم،  ابراهیـــم زاده در وزن 
 ۷ ۰ ن  وز ر  د د  ا عمـــوز علـــی  محمد
کیلوگرم، علی رضایی در 74 کیلوگرم، 
عادل پناهیان در 79 کیلوگرم، حســـن 
یزدانـــی در 86 کیلوگـــرم، و ابوالفضل 
راهـــی  کیلوگـــرم   97 وزن  در  بابالـــو 

مســـابقات مجارســـتان شـــد. در روز 
نخست مسابقات کشـــتی گیران ایران 
۶۱،  65، ۷۰، 79 و 97  در اوزان ۵۷ ، 
کیلوگرم به روی تشـــک رفتند. حاصل 
رقابـــت ایـــن شـــش کشـــتی گیر فقط 
کســـب دو مـــدال نقره و یـــک برنز بود 
اما شـــاید مهم ترین مدال هم متعلق 

به عبـــاس ابراهیـــم زاده در وزن 65 
کیلوگـــرم بـــود. ابراهیـــم زاده در 

حالی بـــه فینـــال رســـید که 
کشتی گیر  حاجی علیف 

آذربایجان  نامدار 
ی  طـــلا بـــا 

نقره  جهان، 
و برنز المپیک 
نتیجـــه  بـــا  را 

شـــش بر صفر 
شکســـت داد تا 

مهم تریـــن دســـتاورد تیم ملـــی در روز 
نخســـت مســـابقات باشد. 

هـــر چنـــد کـــه ابراهیـــم زاده در فینال 
شکســـت  اپـــن  ژ کشـــتی گیر  مقابـــل 
خـــورد امـــا حضـــورش در فینـــال هم 
نشان دهنده پیشـــرفت او در ماه های 

اخیـــر بود.

درخشش حسن یزدانی در مجارستان بعد از هشت ماه دوری

شیر از قفس آزاد شد

یزدانی که بعد یزدانی که بعد 
از هانگژو کتف از هانگژو کتف 

خود را عمل خود را عمل 
کرده بود، شاید کرده بود، شاید 

برخلاف تصورات برخلاف تصورات 
بسیاری او در بسیاری او در 

مجارستان فراتر مجارستان فراتر 
از حد تصور از حد تصور 

ظاهر شدظاهر شد

تیم هندبال جوانان دختر ایـــران این روزها برای 
شـــرکت در بیســـت و چهارمین دوره مســـابقات 
می شـــود؛  آمـــاده  جوانـــان جهـــان  قهرمانـــی 
رقابت هایی که از 30 خـــرداد تا 10 تیر در مقدونیه 
 A شـــمالی برگزار خواهد شـــد. این تیم در گروه
بـــا رومانی، هلنـــد و برزیـــل همگروه شـــده و در 
حـــال حاضر زیر نظر شـــافعیان تمریـــن می کند.

مائده عشـــاقی، بازیکن حاضر در اردو با توجه به 

پشت سر گذاشـــتن پنج مرحله تمرین می گوید: 
»در حال حاضر در اردوی پنجم هستیم و شرایط 
خیلـــی خـــوب پیـــش مـــی رود. بازیکنـــان نیز به 
حداکثـــر آمادگـــی خـــود رســـیده اند. دیدارهـــای 
دوســـتانه بـــا بلاروس بـــرای رفع نقـــاط ضعف ما 

بســـیار خوب خواهد بود.«
او ادامـــه می دهـــد: »من افتخـــار این را داشـــتم 
در ترکیـــب تیـــم نوجوانان اعزامی به مســـابقات 

قهرمانـــی جهـــان باشـــم و در آن مســـابقات بـــا 
عملکـــرد خـــوب توانســـتیم در رده 16 جهـــان 
بایســـتیم. آن دوره بازی هـــای خوبـــی با تیم های 
برتـــر جهان داشـــتیم و یکـــی از آن تیم ها، برزیل 
قدرتمنـــد بود که در این دوره هـــم با آن همگروه 
هســـتیم. برابـــر برزیـــل به قـــدری خـــوب عمل 
کردیم کـــه توانســـتیم در نیمه اول برنده شـــویم 
اما بـــه دلیـــل کم تجربگـــی حضور در مســـابقات 

جهانی، نتیجـــه را واگـــذار کردیم.«
بازیکن جوانـــان ایران در پایان اظهـــار امیدواری 
می کنـــد کـــه در مقدونیـــه نتایج خوبی کســـب 
کننـــد: »همـــه بازیکنـــان یـــک هـــدف داریـــم و 
همدل شـــده ایم تـــا در ایـــن دوره نمایش خوبی 
داشته باشـــیم و باعث افتخار کشـــورمان شویم. 
کار ســـختی اســـت ولی مهم عملکـــرد و نمایش 

خوب در مســـابقات اســـت.«

هندبالی ها به مصاف بلاروس می روند

آزمون سخت جوانان در مقدونیه

گزارش یک

محسن وظیفه
خبر نگار

پشت پرده خط خورده های تیم ملی بسکتبال بانوان
ستاره ها علیه تیم ملی

نوشاد اگر روزش باشد، می تواند تاریخ سازی کند
قارداشی: پرچمداری حق شهسواری بود

 ۱۸ فدراســـیون بســـکتبال اســـامی 
بازیکـــن را بـــرای حضـــور در اردوی 
تیـــم ملی زنـــان اعـــلام کـــرد. علاوه 
بـــر شـــادی عبدالونـــد کـــه پیـــش از 
ایـــن از تیـــم ملـــی خط خـــورده بود، 
اســـامی بازیکنـــان دیگری مثـــل تینا 
عیســـائیان و معصومه اسماعیل زاده 
هـــم در ایـــن فهرســـت بـــه چشـــم 

نمی خـــورد. 
فریـــده هـــادوی مدیر تیم هـــای ملی 
بســـکتبال زنـــان در این مورد پاســـخ 
داد: »فدراســـیون با کســـی مســـأله 
بازیکنانـــی کـــه نیســـتند،  نـــدارد و 
حضـــور  بـــرای  تمایلـــی  خودشـــان 

ندارنـــد.«
تعـــدادی  او دربـــاره دعـــوت نشـــدن 

از بازیکنـــان هـــم توضیـــح داد: »اگـــر 
بازیکنانـــی در تیـــم ملی نیســـتند، این 
موضـــوع از طرف فدراســـیون نیســـت 
و از ســـوی خـــود آنهاســـت کـــه تمایلی 
بـــرای شـــرکت در اردوها ندارنـــد. ما از 
همـــه این بازیکنـــان به جـــز تینا دعوت 
کردیم کـــه احتمـــالاً دیگر بـــا تیم ملی 
او هـــم  همـــکاری نخواهـــد داشـــت. 
به راحتـــی مســـأله را پذیرفت. معصومه 
امیدیـــان  گلشـــید  و  اســـماعیل زاده 

ح کردند.  مســـائل خـــود را مطـــر
گلشـــید آســـیب دیـــده و هنوز بـــه طور 
کامـــل بهبـــود پیـــدا نکـــرده و معصومه 
هم مســـائل شـــخصی داشـــت و اجازه 
خواســـت کـــه مدتـــی فاصلـــه گرفته و 

دعوت نشـــود.«

اما فتانه هادوی عدم دعوت شـــادی 
عبدالونـــد را به عدم پاســـخگویی او 
مربوط دانســـت: »وقتـــی بازیکنی در 
حـــد تیم ملـــی اســـت، بایـــد اخلاق 
حرفه ای را رعایت کند و پاســـخگوی 
کادرفنی تیم ملی باشـــد اما نمی دانم 
چرا ایـــن بازیکن به این شـــکل رفتار 
می کنـــد. در تمـــام ســـال هایی کـــه 
تیم هـــای ملـــی داشـــته ایم، فقـــط 
یک نفـــر بوده کـــه نبودنـــش تفاوت 
ایجـــاد کـــرده و وزنـــه بـــوده، آن یک 
نفر هـــم حامد حدادی اســـت. دیگر 
سوپراســـتاری نبـــوده کـــه بگوید اگر 
من باشـــم، تیم ملی نتیجه می گیرد 

و اگر نباشـــم، نتیجـــه نمی گیرد.«
مدیـــر تیم هـــای ملـــی در پایـــان بـــه 
دلخوری اش از عبدالوند اشـــاره کرد: 
»از همـــان اردوی اول کمـــپ ارتقا در 
فدراســـیون گفته شـــد بـــا نفراتی که 
در لیســـت هســـتند و خبـــری از آنها 
نشـــده، تمـــاس گرفتـــه شـــود. ولی 
عبدالوند اصـــلاً جواب تلفن کســـی 

نداد. را 
کســـی  اگـــر  کـــه  می داننـــد  همـــه   
مشـــکلی دارد، می توانـــد بـــا هادوی 
تمـــاس بگیـــرد تا ایـــن مشـــکل رفع 
شـــود. او حتـــی با مـــن هـــم تماس 
نمی گیـــرد. ایـــن را بدانیـــد کـــه همه 

چیـــز دوطرفه اســـت.«

 

تیـــم ملـــی پینگ پنـــگ ایران با کســـب 
زنـــان و مـــردان توســـط  دو ســـهمیه 
نـــدا شهســـواری و نیمـــا عالمیـــان در 
رقابت هـــای قهرمانـــی آســـیای میانه و 
قطعی شدن سومین سهمیه اش توسط 
نوشـــاد عالمیان بـــا توجه بـــه رنکینگ 
جهانـــی کـــه روز 29 خردادمـــاه رســـماً 
اعـــلام می شـــود، یکـــی از رشـــته هایی 
اســـت که توانســـت با حداکثر ســـهمیه 
در بازی هـــای المپیـــک 2024 پاریـــس 

حضـــور پیـــدا کند.
مهرداد علی قارداشی رئیس فدراسیون 

تنیـــس روی میـــز کشـــورمان بـــا توجه 
به کســـب این ســـه ســـهمیه می گوید: 
»ســـه عضـــو تیم ملـــی کشـــورمان برای 
ســـومین بار اســـت المپیـــک را تجربـــه 
خواهند کرد. از المپیک ۲۰۰۰ ســـیدنی تا 
این دوره، توانستیم از مسابقات آسیای 
میانـــه در بخـــش مـــردان بـــه ســـهمیه 
برســـیم. یک بـــار هـــم در ســـال ۱۹۹۲، 
وایلـــد کارت گرفتیم. در بخش زنان هم 
این سومین بار اســـت که ندا شهسواری 
توانست سهمیه المپیک را کسب کند. 
او پیش از این ســـهمیه المپیک لندن و 

ریـــو را به دســـت آورده بود.«
بـــا توجه بـــه تجارب گذشـــته این ســـه 
المپیـــن در ادوار گذشـــته، او اظهـــار 
و  موفقیـــت  «  : می کنـــد ی  ر ا و میـــد ا

مـــدال آوری در المپیک بســـیار ســـخت 
اســـت، در ایـــن رویـــداد بـــزرگ همـــه 
برترین هـــا حضـــور دارنـــد کـــه بالطبع 
می تواند کار را ســـخت کند ولی با توجه 
به درخشش یکساله اخیر نیما و نوشاد 
عالمیان در بازی های آســـیایی و جهانی 
انتظـــار می رود که آنها بـــه نتایج بهتری 
در پاریس برسند. البته نوشاد عالمیان 
بـــا شـــرایطی کـــه دارد، اگـــر در المپیک 
قرعه خوب بیـــاورد و در آن روز روی فرم 

باشـــد، می توانـــد تاریخ ســـازی کند.«
رئیـــس فدراســـیون تنیـــس روی میـــز 
در خصـــوص قطعـــی شـــدن ســـهمیه 
نوشـــاد عالمیـــان هـــم می گویـــد: »او 
در مســـابقات زاگـــرب نتایـــج خوبـــی 
کســـب کـــرده و بـــا توجـــه بـــه رنکینگ 
جهانـــی اش روز ۲۹ خـــرداد بـــه صورت 
قطعی سهمیه اش اعلام خواهد شد. با 
این حال امیدوارم بعد از اینکه ســـهمیه 
ایران قطعی شـــد، به دنبال این باشـــیم 
تـــا تـــدارک خوبـــی بـــرای ملی پوشـــان 
فراهم کنیم تا در المپیک بدرخشـــند.«
نـــدا  امـــا علی قارداشـــی پرچمـــداری 
شهســـواری را حق این بازیکن می داند: 
»در ادوار گذشـــته بانوانـــی همچـــون 
زهـــرا نعمتی و هما حســـینی کـــه نخبه 
و افتخارآفریـــن بودنـــد، بـــه ایـــن مهم 
رســـیدند. این بـــار حق شهســـواری بود 
تا بـــه عنوان پرچمـــدار معرفی شـــود.«

پریسا غفاری
خبر نگار

ایران همچنان بدون برد در لیگ ملت ها
والیبال روی دور باخت

بعد از نتایج ضعیف و شکست های سریالی

پایان فاجعه پائز
تیم ملی والیبال ایران در هفتمین دیـــدار از فصل ۲۰۲۴ لیگ ملت ها، مقابل 
بلغارســـتان هم تن به شکســـت داد و امروز صبح آخریـــن رقابتش را در هفته 
دوم مقابل ترکیه برگزار کرد. بلغارســـتان با توجـــه به جوانی بازیکنان و حضور 
ســـرمربی جدید، یکی از معدود حریفانی بود که احتمال پیروزی ایران مقابل 
آن، بـــالا به نظر می رســـید تا شـــاید تیم ملی، قعـــر جدول رده بنـــدی را به تیم 
دیگـــری واگذار کند. تیم ایران در ســـت نخســـت بـــا بهره گیـــری از دفاع روی 
تـــور بهتر و اشـــتباهات حریف با نتیجه 25 بر 20 برنده شـــد. امـــا آنالیز خوبی 
که مربیان بلغارســـتان از مهاجمان ایران داشـــتند، باعث شـــد در دفاع روی 
تور، تیم برتر میدان باشـــند و ســـت دوم با حســـاب 25 بر 22 به ســـود خود به 
پایان ببرند. ســـت سوم هم با ســـرویس های خوب مرتضی شـــریفی آغاز شد 
و برتـــری را به تیم ایـــران داد. بلغارها اما خیلی زود، دســـت مهاجمان ایران را 
خواندنـــد و بـــا دفاع روی تور، ســـد راه امتیازگیری آنها شـــدند. این ســـت هم 
با حســـاب 25 بر 23 به ســـود حریف اروپایی تمام شـــد. اشـــتباهات بازیکنان 
جوان بلغارســـتان در کنار ســـرویس های کـــم نظیر بازیکنان ایـــران در تعیین 
برنـــده بازی در ســـت چهارم تأثیر زیادی داشـــت کـــه ایران این ســـت را 25 بر 
20 بـــه نـــام خود زد تا برنده در ســـت پنجم مشـــخص شـــود. دو تیم در ســـت 
پنجـــم، پـــا به پای هـــم امتیاز گرفتنـــد و اصلاً حاضـــر نبودند زحمـــات خود را 
بعد از 4 ســـت بـــا دادن امتیاز به حریـــف از بین ببرند. در حالـــی که نتیجه 9 
بر 9 مســـاوی بود ناگهان اشـــتباهات بازیکنان ایران در دریافت سرویس های 
بازیکنان بلغارســـتان، برگ بازی را برگرداند و شاگردان بلنجینی 15 بر 11 برنده 

این ســـت و 3 بر 2 برنده این بازی شـــدند.

1402 فدراســـیون  اســـفند ســـال 
پائـــز  موتـــا  موریـــس  والیبـــال، 
ســـرمربی برزیلی–فرانسوی را برای 
هدایت تیم ملی انتخـــاب کرد اما 
حالا بعد از ســـه ماه و کسب هفت 
شکســـت پیاپی در لیـــگ ملت ها، 
فدراســـیون والیبال دستور اخراج 
ایـــن مربی را صادر کـــرد. مربی که 
با ســـر و صـــدای زیـــادی وارد ایران 
شـــد اما حاصـــل این همه ســـر و 
صدا چـــی بود؟ هفت شکســـت 
عجیـــب و غریـــب که حتـــی کار 
به جایی رســـیده بـــود که دیگر 
تیـــم ملی والیبال ایـــران مقابل 
ژاپـــن و بلغارســـتان هم حرفی 
برای گفتـــن نداشـــت. تیمی 
که در روزگاری نه چندان دور، 
بزرگان دنیـــا را زمین گیر کرده 
بـــود، حـــالا بـــه روزی افتاده 
که حتـــی مقابل بلغارســـتان 

هـــم نمی تواند یـــک بـــازی ایده آل 
را ارائـــه بدهد. رئیس فدراســـیون 
والیبـــال ایـــران، بلافاصلـــه بعـــد از 
اخـــراج موتا پائـــز از ســـرمربیگری 
تیم ملی والیبال، پیمـــان اکبری را 

جایگزیـــن او کرد.
در ایـــن خبـــر آمـــده کـــه جمعـــی 
از کارشناســـان فنـــی هـــم حضـــور 
داشـــتند امـــا هیـــچ نامـــی از ایـــن 
کارشناسان نیامده. این سریعترین 
اخـــراج یـــک ســـرمربی خارجی در 
تیـــم ملـــی والیبـــال ایران اســـت. 
حتی شـــاید در بین ســـایر رشته ها 
هـــم ایـــن اتفـــاق نـــادر باشـــد امـــا 
نکتـــه مهم این اســـت کـــه انتخاب 
پائـــز فراینـــدی طولانـــی داشـــت و 
نشســـت های کارشناســـی فراوانی 
برای انتخاب ســـرمربی برگزار شد.

مشخص نیســـت چه اتفاقی افتاده 
که خروجی آن همه نشســـت فنی و 

کارشناســـی، چرا منجـــر به انتخاب 
ســـرمربی شـــده که هفت شکست 
در لیـــگ ملت هـــا به دســـت آورد و 
همـــکاری اش با تیم ملـــی به بیش 
از ســـه ماه نرســـید؟ این نشست ها 
از زمانی کـــه هنـــوز داورزنـــی رئیس 
فدراســـیون بـــود، شـــروع شـــد اما 
وقتـــی انتخاب شـــد تقـــوی رئیس 
فدراســـیون بـــود. بـــرای انتخـــاب 
او کمیتـــه فنـــی 12 نفـــره تشـــکیل 
شـــد و مشـــخص نیســـت کـــه این 
را  نفـــره چـــه چیـــزی   12 کمیتـــه 
بررســـی کـــرده بودنـــد کـــه چنین 
خروجی داشـــت. او مربـــی بود که 
5 اردیبهشـــت بـــرای هدایـــت تیم 
ملـــی وارد ایران شـــد و در مدت 45 
روز یـــک کارنامه فاجعه بار از خود بر 
جای گذاشـــت تا حکـــم اخراجش 
خیلی زود توسط رئیس فدراسیون 

امضا شـــود.

رئیس فدراسیون والیبال:

 مربی تراز اول می آوریم
میـــلاد تقـــوی رئیـــس فدراســـیون 
والیبال بـــه برکنـــاری موریس موتا 
پائـــز ســـرمربی برزیلـــی تیـــم ملی 
والیبال واکنش نشـــان داد. تقوی 
دربـــاره ایـــن تصمیـــم و انتخـــاب 
ســـرمربی جدید گفت:» بی شـــک 
ایـــن قـــول را بـــه همـــه هـــواداران 
می دهم کـــه از یک مربـــی تراز اول 
دنیا بعـــد از لیگ ملت ها اســـتفاده 

می کنیـــم.« 
تقوی همچنین دربـــاره برنامه های 
تیم ملـــی ادامه داد: »قطعـــاً برنامه 
فدراســـیون بعد از لیـــگ ملت های 
والیبال جوانسازی و پوست اندازی 
تیـــم ملی در بدنه بازیکنان اســـت. 
سرشـــناس  مربیـــان  از  بســـیاری 
دنیـــا ابراز تمایـــل کرده انـــد، بعد از 
بازی هـــای المپیـــک در تیـــم ملـــی 
ایـــران باشـــند و ۴ ســـال فرصـــت 
داریـــم تا المپیـــک را یک بـــار دیگر 

تجربـــه کنیم.«
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کیومرث 
 هاشمی 

 در جلسه ای 
خدا را گواه 

گرفت که اگر 
 خود 

آیت الله رئیسی 
پشت این 

جریان نبود، 
خصوصی سازی 

این دو باشگاه 
)استقلال و 

پرسپولیس( 
به سرانجام 
نمی رسید و 

مثل قبل فقط 
وعده هایش 
داده می شد

قبل حدود ســـالی دو الی ســـه پـــروژه بـــود اما در 
این دو ســـال، ۴۷ پروژه ورزشـــی در تهران افتتاح 
شده اســـت، یعنی بیشتر از بیســـت برابر در سال 
که ایـــن آمار نشـــان دهنده یک جهش بـــزرگ در 

تکمیـــل پروژه هـــای نیمه تمام اســـت. 
البتـــه این را هـــم عرض کنـــم که وقتـــی اداره کل 
را تحویـــل گرفتیـــم ۱5-۱۴ اســـتخر کلاً تخریـــب و 
تعطیـــل شـــده بودنـــد و بســـیاری از ســـالن های 
ورزشی از لحاظ کف پوش، تجهیزات، تأسیسات 
و زیرســـاخت از بیـــن رفته بـــود که خدا را شـــکر 

مجدداً قابل اســـتفاده شـــدند.
 

نخستین روز که این مسئولیت را برعهده 
گرفتید تصور می کردید با چنین اتفاقاتی رو 

به رو شوید؟
 بـــه هیچ عنـــوان. مـــا دو موضوع مهـــم در زمینه 
اماکن ورزشـــی داشـــتیم؛ اماکن ورزشـــی که قبلاً 
بـــه بهره بـــرداری رســـیده و در اختیـــار اداره کل 
بـــوده و گزینـــه دوم، پروژه هـــای تعریف شـــده که 
روی زمیـــن مانده بـــود و باید تکمیل می شـــد. در 
رابطـــه با مـــورد دوم ۱50 پروژه را بـــه مرحله نهایی 
رســـاندیم امـــا یک ســـری اماکـــن ورزشـــی فعال 
وجود داشت که بســـیاری از آنها تعطیل و تخریب 
شـــده یا حتی مورد ســـرقت قرار گرفته بود. یعنی 
اســـتخری داشتیم که 5 ســـال تعطیل بوده وقتی  
وارد آن شهرستان می شـــدیم، مردم می گفتند ۲ 
اســـتخر بیشـــتر نداریم که یکی از آنها هم تعطیل 
شـــده است. بسیاری از اســـتخرهای تعطیل شده 
در همان ســـال اول افتتاح شـــد که هیچ اعتباری 
هـــم برای تکمیـــل و تجهیـــز آنها نداشـــتیم اما با 
پیگیری ها اعتبـــار آن تأمین شـــد و چیزی حدود 
۱00 میلیـــارد تومـــان هزینـــه بـــرد. مکان ورزشـــی 
امانت بیت المال بـــوده و باید درســـت نگهداری 
شـــود. وقتی اســـتان تهران خود به خود با کمبود 
اماکـــن ورزشـــی روبـــه رو اســـت و عنـــوان آخرین 
اســـتان در سرانه ورزشـــی کشـــور را دارد، حداقل 
یکـــی از سیاســـت های اصلـــی نگهـــداری آنچـــه 
داریـــم، اســـت. اما دیدیـــم بخشـــی از آن چیزی 
هم کـــه وجود داشـــت تخریب شـــده و از گردونه 
خدمت رســـانی بـــه مـــردم چـــه در بحـــث ورزش 

همگانـــی، چـــه قهرمانـــی و چـــه در 
بحـــث ورزش تفریحـــی خارج 

شـــده بود.
 

این ماجرا در 
دغدغه های خود 

رئیس جمهور هم 
تأثیر گذار بود؟

ما ســـعی کردیم این موارد 
دغدغه هـــا  به عنـــوان  را 
مطـــرح نکنیـــم و در یک 
ســـال اول اصـــلاً کســـی 
ر  د کـــه  نشـــد  جـــه  متو
حـــال انجام چـــه کارهایی 

هســـتیم.
 

سلامت مردم 
موضوع مهمی بود که 

رئیس جمهور شهید در 
تمام محافل آن را مطرح 

می کردند و اهتمام ویژه ای 
به آن داشتند.

 یکـــی از اولویت هـــای دولت این بود کـــه اگر هزار 
تومـــان در ورزش ســـرمایه گذاری کنیـــم، حداقل 
۱00 هـــزار تومـــان در ســـرانه درمـــان صرفه جویی 
می شـــود. پول هایـــی که صـــرف موضـــوع درمان 
می کنیـــم به خاطر قصورهایی اســـت که در بحث 
ورزش انجـــام شـــده اســـت. متأســـفانه فرهنگ 
مبتنـــی بـــر ورزش را توســـعه ندادیـــم و مـــردم با 
عادت هـــای اشـــتباه زندگی می کننـــد که همین 
باعث می شـــود در ســـنین بـــالای 60-50 ســـال با 

انـــواع و اقســـام عارضه ها مواجه شـــوند.
 

خودتان هم اشاره کردید که کاهش 
هزینه های ورزشی برای استفاده عموم مردم 
از ورزش، جزو سیاست های دولت سیزدهم 

بوده است. شاید فرد به راحتی حاضر به 
پرداخت هزینه برای چرخه غذایی و پوشاک 

باشد ولی وقتی نوبت به ورزش می رسد، 
پایین ترین هزینه ها را در نظر می گیرند. 

برای کاهش نرخ ورزش همگانی در مناطق 
برخوردار و غیربرخوردار چه اقداماتی صورت 

گرفت؟
 مـــا بـــرای موضوعـــات ورزش تهـــران نیـــاز بـــه 
درآمدهای ورزشـــی داریم که خرج سرمایه گذاری 
در توســـعه ورزش کنیم، اما برای اینکه  هزینه های 
ورزش را کاهـــش دهیم، همه اماکن ورزشـــی را در 
مزایـــده قرار ندادیـــم، در صورتی کـــه این موضوع 

عارضه هایی داشـــت. باوجود اینکه به هزینه های 
واگـــذاری اماکن ورزشـــی نیاز داشـــتیم اما حدود 
۱00 مـــکان ورزشـــی را بـــرای اولیـــن بـــار از مزایده 
خـــارج کردیـــم و تمام اماکن ورزشـــی روســـتایی 
را به صـــورت رایـــگان اهـــدا کردیـــم. حـــدود یک 
ســـوم یعنی قریـــب بـــه ۳0 درصد اماکن ورزشـــی 
را در مناطـــق کـــم برخـــوردار به صورت رایـــگان در 
اختیـــار دهیاری هـــا قـــرار دادیم که ایـــن حجم از 

واگذاری هـــا بی ســـابقه بود.
 

در مناطق حاشیه نشین چطور؟ 
همین طـــور  هـــم  حاشیه نشـــین  مناطـــق  در 
بـــوده اســـت. مثـــلاً شهرســـتان بهارســـتان یکی 
از شهرســـتان های کـــم برخـــوردار بود کـــه اماکن 
ورزشـــی را در اختیار این شهرســـتان گذاشـــتیم.

 
یکی از شانس های بزرگی که ورزش ایران 
حداقل در دولت سیزدهم از آن برخوردار 

شد، داشتن رئیس جمهور پیگیر در زمینه 
مسائل ورزشی از جمله معیشت، مسکن 

و اتفاقات پیرامون حوزه ورزش و قهرمانان 
بود.

ادوار مختلـــف هیـــچ رئیس جمهـــوری در   در 
وزارت ورزش حاضـــر نشـــده بـــود امـــا آیـــت الله 
رئیســـی حضـــور پیـــدا کردنـــد و در جلســـه ای ۴ 
ســـاعته طـــرح آمایـــش ورزش را مطـــرح کردند. 
رفتـــار رئیس جمهور بـــا ورزشـــکاران یـــک اتفاق 
ویـــژه برای جامعـــه ورزش بـــود. برخورد رؤســـای 
جمهـــور قبلی با رفتار آیت الله رئیســـی ســـنجیده 
می شـــود و می بینیـــم کـــه در کمتر از یک ســـال، 
دو بـــار مراســـم تجلیـــل از قهرمانان برگزار شـــد، 
همچنین  حضورشـــان در وزارت ورزش که قبل از 
این بی ســـابقه بود. ایشـــان ابتدا یـــک بازدیدی از 
خود وزارت ورزش داشتند و بعد از دیدار و گفتمان 
خودمانـــی با کارکنـــان وزارت، طی یک جلســـه ای 
چند ســـاعته جمیع نظام مسائل ورزش را بررسی 
کرده و جلسه ای آنلاین را با مدیران کل در شورای 
عالـــی ورزش برگزار کردند که همه نشـــان دهنده 
اهتمـــام ویـــژه ایشـــان بـــه ورزش بـــود. از این به 
بعـــد هـــر عزیـــزی کـــه به عنـــوان رئیس جمهـــور 
منتخب مـــردم انتخاب بشـــود، این رفتار 
رئیس جمهور شـــهید را باید سرلوحه 
خـــود قـــرار دهـــد کـــه چنیـــن نگاه 
ویژه ای به ورزش داشـــتند. ایشـــان 
حتی در ادبیات خـــود اعلام کرده 
بودنـــد که ورزشـــکاران از اقشـــار 
مختلف جامعه هســـتند و باید 
توجـــه ویـــژه ای به آنها بشـــود 
کـــه ایـــن صحبت هـــا باعث 
خوشـــحالی تمامی افراد در 

بدنه ورزش شـــد.
معظـــم  هبـــر  ر قتـــی  و  
کـــه  نـــد  د فرمو نقـــلاب  ا
ایـــران قـــوی، ورزش قـــوی 
هـــم می خواهـــد، مجموعه 
حمایت هـــای دســـتگاه های 
ناظـــر را فراخواندنـــد تـــا بتوانند 
ایـــن دســـتور را محقـــق بکننـــد. این 
چنیـــن رفتاری خیلی انگیـــزه و تحرک 
به جامعه ورزش داد. ایشان به صورت 
ویـــژه پیگیـــر موضـــوع اشـــتغال و 
مســـکن ورزشـــکاران و حتی ازدواج 

جوانـــان بودند کـــه بدنـــه وزارت ورزش را بســـیار 
خوشـــحال و امیـــدوار کـــرد.

 
از ۲دهه قبل بحث خصوصی سازی 
باشگاه های استقلال و پرسپولیس 

ح  به عنوان سرمایه های استان تهران مطر
شده بود اما اتفاقی نیفتاد تا اینکه در دولت 

سیزدهم گره کور خصوصی سازی این دو 
باشگاه هم با پیگیری ویژه رئیس جمهور 

به سرانجام رسید. این اتفاق را چطور 
می بینید؟

 وعده خصوصی ســـازی ایـــن دو باشـــگاه از دولت 
ششم شروع شـــد و پروند ه اش تا دولت سیزدهم 
چرخید و جلـــو آمد. در هیچ کدام از نشســـت ها 
و مناظره هـــای انتخاباتـــی ندیـــده بـــودم که این 
موضـــوع جزو وعده های دولت ســـیزدهم باشـــد 
امـــا چون از خواســـته های جامعه فوتبالدوســـت 
کشـــور بود، بررسی شـــد و هاشـــمی در جلسه ای 
خـــدا را گواه گرفت کـــه اگر خود آیت الله رئیســـی 
پشـــت این جریان نبود، خصوصی ســـازی این دو 
باشگاه به ســـرانجام نمی رســـید و مثل قبل فقط 
وعده هایش داده می شـــد. واگذاری سهام این دو 

باشـــگاه واقعاً کار بســـیار بزرگی بود.
 

از این واگذاری می شود به عنوان 
طلایی ترین میراث دولت سیزدهم نام برد؟ 

حتمـــاً طلایی تریـــن اســـت. وقتـــی 6 دولـــت 
نمی تواننـــد ایـــن کار را انجـــام بدهنـــد، پـــس بـــا 
یـــک ابر پـــروژه در حـــوزه ورزش روبه رو هســـتیم. 
در موضـــوع نظام ورزش کشـــور وقتـــی موضوعی 
حـــدوداً بیســـت و  اندی ســـال روی زمین می ماند 
و در دولت ســـیزدهم کمتر از یکی، دوسال اتفاق 
می افتـــد، به نظر من می شـــود از آن به عنوان یکی 
از طلایی ترین دســـتاوردهای ایـــن دولت نام برد. 
نه فقـــط۸0 میلیون ایرانی که بســـیاری از ایرانیان 
مقیـــم خارج هم منتظـــر این اتفـــاق بودند که در 
دولـــت ســـیزدهم بـــا حمایت هـــا و پیگیری های 

شـــخص آیت الله رئیســـی اتفاق افتاد.
 

ایجاد زیرساخت ها نیاز بسیار ضروری و 
مهم در استان تهران است که مورد توجه 
بسیاری از منتقدان،  کارشناسان و اهالی 

ورزش قرار گرفت. ما با مجموعه ای پیر، 
سالخورده و فرسوده به نام ورزشگاه 

آزادی روبه رو هستیم که همه اتفاقات و 
رویدادهای مهم تا به امروز در این ورزشگاه 

برگزار شده است. یکی از اتفاقاتی که 
شخص شما با پیگیری های خاص از طریق 

وزارت ورزش و شرکت توسعه و تجهیز به 
آن پرداختید، بازسازی ورزشگاه تختی 

است. این اتفاق بدون حمایت دولت، 
شدنی بود؟ 

اگر بخـــش نظـــام قوانین مـــا حمایـــت از بخش 
خصوصـــی را نه در گفتار که در قوانین عملی کند، 
بســـیاری از اماکن ورزشـــی مـــا به ســـرعت احیا و 
فعال خواهد شد. متأســـفانه موانع قانونی وجود 
دارد و بایـــد از یکی از واحدهای حوزه کارشناســـی 
گلایه کنم که حدود ۷ ماه طول کشـــید تا پاســـخ 
بدهند. ما برای ورزشـــگاه تختی سرمایه گذار پیدا 
کردیم و تصمیم داشـــتیم این ورزشـــگاه را به یک 
پکیج تفریحـــی، ورزشـــی، قهرمانـــی و خانوادگی 
تبدیـــل کنیم. یعنـــی هر زمـــان کـــه می خواهیم 

در دولت سیزدهم چه اتفاق مهمی در 
ورزش رقم خورد که قبل از این نیاز بود ولی 

انجام نشده بود؟
 متأســـفانه عمـــر دولت ســـیزدهم با شـــهادت 
آیـــت الله رئیســـی و همراهانشـــان به عنـــوان 
شـــهدای خدمت به ســـرانجام ۴ ســـاله نرسید. 
ایـــن اتفـــاق از جهـــات مختلـــف قابـــل تحلیل 
اســـت؛ دولتی که تمایـــل به کار و تـــلاش دارد و 
می خواهد عقب ماندگی های پشـــت میزنشینی 
را جبران کنـــد، باید در صحنه باشـــد که ما این 
موضـــوع را بـــه خوبـــی در ورزش اســـتان تهران 
دیدیـــم. اگـــر بخواهیـــم پروژه هـــا، موضوعـــات 
و مســـائل ورزش به صـــورت درســـت، دقیـــق و 
سریع شناســـایی شـــود، باید در میدان باشیم. 
اطلاعات پشـــت میزی معمولاً با تأخیر و ناقص 
به دســـت می آید یا اشـــتباه جمع آوری می شـــود 
ولـــی شـــناخت کامـــل مســـائل و چالش هـــا با 
حضـــور میدانـــی محقـــق می شـــود تـــا تحلیل 
مســـائل به صورت کامل، شـــفاف و بی واســـطه 
و دقیـــق باشـــد. همچنیـــن حضـــور شـــخص   
رئیس جمهـــور یـــا شـــخص اول اجرایی کشـــور 
در میـــدان، باعـــث افزایش انگیزه افـــراد درگیر 
در پروژه و ســـرعت بخشـــیدن به پایان بندی ها 

می شـــود. 
پیـــش از ایـــن معمـــولاً سیاســـیون نزدیـــک به 
رئیس جمهور اقبـــال این امانتداری را داشـــتند 
اما آیت الله رئیســـی در نشســـت های انتخاباتی 
خـــود در واکنش به خواســـته قهرمانان و اهالی 
ورزش اعـــلام کرده بودند که ســـکان ورزش را به 
دســـت اهلش می ســـپارند که این امانـــت ابتدا 

به دســـت یکی از قهرمانان ورزشـــی و بعد از آن 
به یکی از مدیران ورزشـــی ســـپرده شـــد که این 
خود نشـــان دهنده صداقت ایشـــان در عمل به 

وعده هایـــش بود. 
مـــن فکر می کنم اتفاقات این ۳ ســـال نســـبت 
بـــه قبـــل در ۳ بخـــش برنامه ریـــزی، نیـــروی 
انســـانی و زیرســـاخت های ورزشـــی کاملاً قابل 
دفـــاع اســـت. از ابتـــدای فعالیت مـــا در دولت 
ســـیزدهم حـــدود ۱50 پـــروژه  بـــاز روی زمیـــن 
مانـــده دولت های گذشـــته پیش روی مـــا قرار 
داشـــت که میانگین پیشـــرفت ایـــن ۱50 پروژه 
قبـــل از مـــا ۲0 تـــا ۳0 درصد بـــود. البتـــه در این 
میـــان پروژه هایی هم بـــود که پیشـــرفتش ۷0 
درصـــد شـــکل گرفته بـــود اما بخـــش عمده ای 
از ایـــن پروژه هـــا گرفتار مســـابقه ای بـــا عنوان 
کلنگ زنـــی شـــده بـــود تـــا مـــا در تهران بـــا ۱50 
پروژه باز نیمه تمام رو به رو باشـــیم که ســـابقه 
بعضـــی از این پروژه ها به ســـال ۸۲ می رســـید و 
تنها فونداســـیون آن ریخته شـــده بـــود اما بعد 
از ۱۸-۱۷ ســـال هنوز به ســـرانجام نرسیده بود. 
با ایـــن اتفاق حجم قابـــل توجهـــی از انرژی ما 

معطوف به تکمیل این پروژه ها شـــد تا بتوانیم 
با تکمیل آنها ســـرانه ورزشـــی اســـتان تهران را 

افزایـــش دهیم. 

عده ای معتقدند دولت سیزدهم به دنبال 
کار رسانه ای بود در صورتی که امروز 

می بینیم انرژی زیادی صرف آواربرداری 
در بخش های زیر ساختی شده است. 

زمانی که به عنوان مدیرکل ورزش و 
جوانان استان تهران انتخاب شدید، تصور 
می کردید با چنین شرایطی رو به رو شوید؟ 

من می دانســـتم کار در ورزش بسیار سخت است، 
اما برای رســـیدن به نتیجه باید تـــلاش کرد. با این 
حـــال از ابتدا می دانســـتم بـــرای کار میدانی قبول 
مســـئولیت کردم نه مســـابقه کلنگ زنـــی، اگر قرار 
بـــه کلنگ زنی بـــود من در طـــول یـــک روز ۱0 پروژه 
می توانســـتم راه اندازی کنم امـــا ورزش تهران نیاز 
بـــه چنین اتفاقـــی نداشـــت،زیرا نیـــاز اول ورزش 

اســـتان تهران کار بود.
 

پس از مانور تبلیغاتی خبری نبود؟ 
خیر. تعریف پروژه ممکن است کارکرد تبلیغاتی 
داشـــته باشـــد اما بعد از آن تکمیل پـــروژه مهم 
اســـت که همه باید بـــرای پایان بنـــدی در تکاپو 
باشـــند، تازه آنجاســـت که تعریف بودجه شروع 
می شـــود؛ کلنگ زنی کـــه بودجه ای نیـــاز ندارد و 
با فرمانـــدار، یک نماینـــده یا قهرمان می شـــود 
کلنگ یک مکان را زد، اینکه شـــاهکار نیســـت. 
تکمیل پروژه اســـت که دشـــوار بوده و تازه باید 
سراغ ســـازمان برنامه و بودجه و خیرین بروید.

 با ۱00هزار تومان می شـــود یک مراسم کلنگ زنی 
را برگـــزار کـــرد، کلاً یـــک کلنـــگ و یـــک روبـــان 
می خواهـــد امـــا برای تکمیـــل پـــروژه میلیاردها 
تومان پـــول نیاز اســـت. بنابرایـــن دولت آقای 
رئیســـی به دلیـــل اینکـــه پروژه هـــای جدید را 
منـــع کـــرده بـــود، دنبـــال کار تبلیغاتـــی نبود و 
به دنبـــال ایـــن بـــود کـــه تعهـــدات دولت های 
قبـــل را که به ارث بـــرده بود، تکمیـــل کند. ما 
دنبال این بودیـــم پروژه هایی که به عنوان یک 
عارضه جلوی چشـــم مـــردم بود و شـــاید آن را 
ناکارآمـــدی نظام می دانســـتند، تکمیل کنیم. 
آقای رئیســـی درصدد این بودنـــد که مردم را با 

قول هـــای رها شـــده تنهـــا نگذارند.
 

در چنین شرایطی معمولاً مدیران برای 
عبور از این مقطع  پراسترس ترجیح 

می دهند به سراغ گزینه وعده درمانی 
بروند. 

اداره کل اســـتان تهـــران باوجـــود فشـــارها، یک 
پـــروژه جدیـــد در ایـــن دولـــت تعریـــف نکـــرد. 
میانگیـــن افتتـــاح پروژه هـــای ورزشـــی دولـــت 

بـــه بهانه هـــزار روز خدمت دولت ســـیزدهم و مـــرور اقدامـــات رئیس دولت در حـــوزه ورزش 
به ســـراغ مدیـــرکل ورزش و جوانان اســـتان تهران رفتیم تـــا در گپ و گفتـــی صمیمانه با علی 
جـــوادی در خصوص نقش رئیس جمهور شـــهید در حـــوزه ورزش حرف بزنیـــم. علی جوادی 
به عنـــوان نفر شـــماره یک ورزش اســـتان تهران به اثرگذاری شـــهید رئیســـی در خلق اتفاقات 
خوب برای ورزش تهران و کشـــور اشـــاره و تأکید کرد  آقای رئیس جمهور علاقه مندی بسیاری 
داشـــت تا مشـــکلات اهالی ورزش در کمترین زمان ممکن برطرف شـــود. مـــرور صحبت های 
ایران ورزشـــی بـــا علی جـــوادی در خصـــوص فعالیت های رئیـــس دولت ســـیزدهم می تواند 
بـــرای علاقه مندان به حـــوزه ورزش جالب توجه باشـــد کـــه در ادامه حاصل ایـــن گفت و گو را 

با هم مـــرور خواهیم کرد.

 در گفت وگوی ایران ورزشی 
با مدیر کل ورزش استان تهران مطرح شد

 علی پروین به عنوان یکی از چهره های سرشناس فوتبال، پیراهن تیم ملی را به شهید 
آیت الله رئیسی اهدا کرد، رئیس جمهوری که همواره حامی فوتبال و ورزش ایران بود 

از ابتدای 
فعالیت در 

دولت سیزدهم 
حدود ۱50 پروژه 

باز روی زمین 
مانده دولت های 

گذشته پیش 
روی ما قرار 

داشت که 
میانگین 

پیشرفت این ۱50 
پروژه قبل از ما 

 ۲0 تا ۳0 
در صد بود 

150
پروژه

دولت مردمی  به دنبال مسابقه کلنگ زنی در ورزش ایران نبود

واگذاری استقلال و پرسپولیس 
تصمیم طلایی شهید رئیسی

گفت وگو

جواد حسینی - فائزه زمانی
خبرنگار
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 با 100 هزار 
تومان می شود 

یک مراسم 
کلنگ زنی   
برگزار کرد، 

کلاً یک کلنگ 
و یک روبان 

می خواهد 
اما برای 

تکمیل پروژه 
و به سرانجام 

رسیدن آن 
میلیاردها تومان 

پول نیاز است

نـــگاه ویژه، رفتار تـــراز و توأم بـــا احترام رئیس 
جمهور شهید به قهرمانان ملی صاحب عنوان 
در المپیک، جهان وآســـیا بـــه خصوص بانوان 
افتخارآفرین وجوانان آینده ســـاز ورزش کشور 
در هزار روز خدمت صادقانه آیت الله رئیسی از 

مصادیق مردمی بودن دولت سیزدهم است.
شـــهید رئیسی از نخســـتین روزهای آغاز به کار 
دولت سیزدهم توجه خاص ومتفاوتی نسبت 
به ورزش کشـــور بویژه ورزش قهرمانی داشت. 
رئیـــس جمهـــور به ایـــن مهم اعتقاد داشـــت 
ملی پوشـــان و بـــه طور خـــاص صاحبان مدال 
وافتخار به عنوان یک سرمایه عظیم اجتماعی 
بهترین وســـیله بـــرای ایجاد نشـــاط وامید در 
جامعه جوان و نوجوان کشـــور هســـتند. رفع 
مشـــکلات معیشـــتی و ایجـــاد اشـــتغال برای 
ورزشکاران نخبه و صاحب عنوان، تهیه مسکن 
برای این قشـــر تأثیرگذار در هـــزار روز خدمت 
صادقانه دولت ســـیزدهم تا ســـال ها در ذهن 
این نســـل از ورزشـــکاران می ماند. آغاز فرآیند 
ساخت شـــهرک مدال که مختص ورزشکاران 
نام آور وصاحب مدال المپیک، جهان و آســـیا 
است و برگزاری آیین تجلیل وتقدیراز قهرمانان 
در دو ســـال پیاپی وپرداخت سریع پاداش ها و 
مطالبات مدال آوران به اهالی ورزش اثبات کرد، 
مانیفست دولت ســـیزدهم درباره ورزشکاران 
حرفـــه ای وقهرمان با ســـایر دولت ها متفاوت 

است.
عـــزم جدی دولت به رهبری آیت الله رئیســـی، 
توجه فوق العاده وهدفگذاری تصمیم سازان در 
عرصـــه ورزش برای اعتلای نام وپرچم مقدس 
جمهوری اســـلامی ایران با تمرکز به آســـودگی 
خاطر قهرمانان بابت یک زندگی قابل قبول وبی 
دغدغه به یک رفتار اســـتاندارد و مثال زدنی در 
تاریخ ورزش کشور تبدیل شد. مدیران عالیرتبه 
ومیانی ورزش ایران هم به تأسی از رفتار مردمی 
وپدرانه شهید جمهور قسمت اعظم وقت خود 
را صرف رتق وفتق امور قهرمانان کشور می کنند.

دو روز پیـــش که مدیر کل ورزش اســـتان برای 
مصاحبه درباره دســـتاوردهای دولت سیزدهم 
در حوزه ورزش به مؤسسه مطبوعاتی ایران آمد 
درپایان مصاحبه، خاطـــره ای جالب از برخورد 
خاضعانه رئیس جمهور شـــهید با ورزشـــکاران 
در برنامه افطاری ســـال گذشته رئیس جمهور 
واهالـــی ورزش را نقـــل کرد. جـــوادی می گفت 
باوجود باران شـــدیدی که آمد به خاطر فضای 
باز جلســـه فکر کردیم مراســـم به وقت دیگری 
موکول می شـــود امـــا آیت الله رئیســـی با رویی 
خندان همه قهرمانان ومســـئولین ورزش را به 

مسجد نهاد ریاست جمهوری دعوت کرد.
خـــودش هـــم با آرامـــش و پای پیـــاده به محل 
افطـــاری ســـاده رفت تا ورزشـــکاران و رؤســـای 
فدراســـیون ها بدون کوچک ترین مشـــکلی با 
ایشان گفت و گو کنند. شهید رئیسی سر سفره 
ورزشکاران وقهرمانان نشست وهرکدام نکته یا 
سخنی داشت با لبی خندان وچهره ای گشاده 
دغدغه ها را می شـــنید وبه مســـئولین دستور 
پیگیری برای رفع مشـــکل می داد. حتی جلسه 
بعدی را با تأخیر آغاز کرد تا جوانان نخبه ورزش 

کشـــور همه مشکلات را مطرح کنند. مدیر کل 
ورزش تهـــران در انتها گفت یکـــی از قهرمانان 
جهان بعد از گفت و گو با آیت الله رئیسی تأکید 
کـــرده تا حالا هیچ رئیس جمهـــوری مثل آقای 
رئیســـی آنقدر با صفا وصمیمیـــت پای درد دل 
قهرمانـــان ننشســـته بود و معتقـــد بود رئیس 
دولت سیزدهم با سایر رؤسای جمهور دو دهه 
اخیر متفاوت وبســـیار دغدغه منـــد برای حل 

مشکلات جوانان نخبه بوده است.
سفرهای استانی پیاپی،  افزایش سرانه اماکن 
ورزشـــی در دولـــت ســـیزدهم، افزایـــش قابل 
تأمـــل بودجه عمرانـــی و جـــاری ورزش و نگاه 
ویـــژه بـــه تأمین تمام عیـــار زندگـــی قهرمانان 
و توجـــه خاص به رشـــته های المپیکـــی، تنها 
بخشـــی ازعملکرد تحســـین برانگیز دولت در 
هـــزار روز خدمت صادقانه بـــود. این همه تنها 
با پشـــتیبانی وپیگیری مستمر شخص رئیس 
جمهور شهید به سرانجام می رسید. امید آن که 
رویکرد مردمدارانه دولت سیزدهم در آینده هم 
ســـرلوحه کار دست اندرکاران ومتولیان ورزش 

کشور و دولتمردان باشد.

مســـابقاتی در ســـطح بین المللی برگـــزار کنیم، 
مجموعـــه تختی ایـــن قابلیت را داشـــته باشـــد و 
جـــدا از آن هم یـــک مجموعـــه جذاب ورزشـــی-

خانوادگی باشد.
 ســـرمایه گذار در ایـــن زمینـــه اعـــلام آمادگـــی کرد 
امـــا هفت مـــاه طول کشـــید تـــا یکـــی از واحد های 
کارشناســـی، جـــواب کارشناســـی  بـــه مـــا بدهـــد و 
همچنـــان هم این موضوع روی زمین مانده اســـت. 
البتـــه در آن بســـته بخش هـــای مختلفـــی را احیـــا 
کرده ایم؛ مثلاً باوجود اینکه برای اســـتادیوم فوتبال 
ورزشـــگاه تختی اعتبار خاصی نداشـــتیم، اما حدود 
۱۰۰ میلیـــارد در آن هزینـــه کردیم و کل زیرســـاخت و 
تأسیســـاتش عوض شـــده و چمنش کاشـــته شد.

 ۲۴ ســـال پرونده ورزشگاه تختی روی زمین مانده 
که خوشـــبختانه در دولت ســـیزدهم این گره هم 
باز شـــد و دومین اتفـــاق خـــوب در زمینه تکمیل 
یک ابرپروژه افتاد که جا دارد از شـــهردار محترم و 
کمیســـیون برنامه و بودجه شورای شهر نیز تقدیر 

و تشـــکر کنم. راجـــع به اســـتادیوم فوتبـــال باید 
بگویم کـــه یک مخزن بتنـــی بـــا 33۰ متر مکعب 
آنجا احداث شـــد و تأمین آب و تأسیسات مربوط 
به آن هم انجام گرفت. همچنین  سیستم صوت 
و سیســـتم نور بعد از حدود ۲۰ سال تعویض شد. 
اســـکوربورد ورزشـــگاه هم که تجهیزاتش معیوب 
و مفقـــود شـــده بـــود، بعـــد از ۱5-۱۴ ســـال دوباره 
راه انـــدازی شـــد. تنهـــا معضل مـــا بـــرای برگزاری 
مســـابقات در تختی فقط پیســـت تارتان اســـت، 
این پیســـت با وجود اینکه جزو واجبـــات برگزاری 
مســـابقات فوتبال نیســـت، بـــرای اینکـــه تصویر 
خوبی از اســـتادیوم تختی داشته باشیم باید بعد 
از ۱6-۱5 ســـال تعمیر شـــود. در این بخش جا دارد 
از پیمانکارانی تشـــکر کنم که با وجود عدم تأمین 
اعتبارات، پای تعهدات خود ماندند تا اســـتادیوم 
فوتبال مجموعه ورزشـــی تختی بـــرای فصل آینده 

قابل اســـتفاده باشد.
 

یعنی در فصل بیست و چهارم می توانیم 
مسابقات رسمی را در استادیوم تختی بدون 

هیچ مشکلی برگزار کنیم؟
 اگـــر پیســـت تارتـــان عوض شـــود، مســـابقات در 

اســـتادیوم تختـــی قابـــل برگـــزاری اســـت. ایـــن 
موضـــوع یعنی جهاد، اینکه پول نداشـــته باشـــی 

ولـــی ۱۰۰ میلیـــارد تومـــان کار کنی.
 

ایستگاه مترو ورزشگاه تختی هم افتتاح 
خواهد شد؟ 

در جریـــان زمان بنـــدی شـــهرداری نیســـتم امـــا 
بـــه ســـرعت در حال تـــلاش هســـتند تا بـــزودی 

افتتاح شـــود.
 

این اتفاقات را که کنار هم می گذاریم 
می بینیم برخلاف مطالبات عمومی در 

سطح کشور، یک ورزشگاه مجهز که با 
استانداردهای جهانی همخوانی داشته 

باشد وجود ندارد که این مسأله به عنوان 
یک مطالبه مورد توجه دولت و آیت الله 

رئیسی قرار گرفت که در ادامه ایشان 
دستور احداث ورزشگاه بزرگ تهران 

را دادند، اتفاقاتی که در طول فعالیت 
هیچ کدام از مدیران و دولت های قبلی 
رقم نخورد. به همین واسطه تخریب ها، 

بداخلاقی ها و هجمه های رسانه ای 
شروع شد که آنجا اصلاً کار کارشناسی 

صورت نگرفته است. این اتفاق را در 
ادامه رنسانس ورزش ایران در دولت 

سیزدهم چطور می بینید؟
 گاهـــی بـــرای اینکه عـــده ای ضعف خود را بپوشـــانند 
دســـت به تخریـــب می زننـــد. مـــا برای ســـاخت یک 
بچه ســـوله حتماً باید آزمایش خاک و بتن در مســـیر 
گســـل انجام دهیم؛ حالا چه برســـد به یک ابرپروژه. 
زمـــان را نباید صرف پاســـخگویی به این فضاســـازی و 
جوســـازی رســـانه ای کرد چرا که در این صـــورت زمان 
هـــدر می رود و این پـــروژه دوبـــاره روی زمین می ماند. 
بنابراین بـــه جای اینکه انـــرژی و وقت خـــود را صرف 
موضوعات حاشـــیه ای کنیـــم، بهتر اســـت روی اصل 

موضـــوع متمرکز شـــویم تا کار به نتیجه برســـد.
حتماً دوســـتان شرکت توســـعه و تجهیز همه چیز 
را در نظر گرفته اند تـــا با کمترین هزینه، بهترین و 
شیک ترین مجموعه ورزشـــی را ایجاد کنند. راجع 
به بازســـازی ورزشـــگاه آزادی هم بایـــد اذعان کنم 

یادداشت

داود عطایی

رفتار تراز و مثال زدنی شهید رئیسی با قهرمانان ورزشی

یکـــی از حســـرت های اصلی که بر دلم مانده اســـت 
که البته هنوز در تلاش هســـتم و به نتیجه نرســـیده 
اســـت ، تعدیـــل وضعیـــت نیروهای هیأتی اســـتان 
تهـــران اســـت. بنده بســـیار امیـــدوارم تـــا زمانی که 
مدیرکل هســـتم بتوانـــم این معضل بـــزرگ تعدیل 
وضعیـــت نیروهـــای هیأتی اســـتان تهـــران را انجام 
دهـــم. قـــول و قرارهایـــی را بـــا نماینـــدگان تهـــران 
گذاشـــتیم که ان شـــاءالله این اتفاق خواهد افتاد و 
از معاونت توســـعه مدیریت وزارت ورزش و اداره کل 
امـــور اداری مدیریـــت ورزش دکتر فیروزی و ســـرکار 
خانـــم نورالهـــی تشـــکر می کنم کـــه واقعـــاً در این 
موضوع  پیگیر هستند. به شرط مساعدت سازمان 
امور اســـتخدامی، اگر این اتفاق بیفتد، پســـامد آن 
افزایش انگیـــزه 3۰۰ الی ۴۰۰ نفـــر نیروهای هیأتی در 
اســـتان تهران اســـت که باعث آزاد شـــدن ظرفیت 
ورزش و منابع مالی حاصل از درآمد اماکن  ورزشـــی 
برای توســـعه و رشد ورزش اســـت. یک اتفاق خوبی 
که بنده از بابت آن خوشـــحالم کـــه در این دولت در 

خصوص ورزش افتاد، حمایت از قهرمانان اســـتان 
تهران بـــود که بســـیاری از قهرمانـــان در دفتر بنده 
حضـــور پیدا می کننـــد و می گویند آقای جـــوادی ۱۸ 
الی ۲۰ ســـال قهرمان اســـتان تهران بوده ام اما تا به 
حـــال دفتر مدیـــرکل را ندیده بودم. فقـــط در زمان 
شـــما 5 بار به عنـــوان تجلیل یا در محضر اســـتاندار 
یـــا نماینده مجلـــس حضور پیـــدا کـــردم. تلاش ما 
حداکثری خواهـــد بود که نمایندگان تهرانی بتوانند 
حضوری درخشان و افتخارآفرین در المپیک پاریس 
داشـــته باشـــند. بنده از این بابت که بـــه گفته خود 
قهرمانان حجـــم حمایت هـــا از قهرمانان ورزشـــی 

نســـبت به قبل بهتر شـــده اســـت، خوشحالم. 

خاطره شیرین و به یادماندنی از شهید 
رئیسی دارید؟

 ماه رمضان ســـال گذشـــته بود که دیدار قهرمانان با 
رئیس جمهور در نهاد ریاســـت جمهوری را داشتیم. 
ســـاعت ۴ بعدازظهر بود که تـــا صندلی ها را چیدند، 
یکدفعـــه بارندگـــی شـــد. از آنجایی که نشســـت در 
فضای باز بود، همه فکر کردند جلســـه لغو می شـــود 
امـــا رئیس جمهـــور گفت: نه نـــه! همه با هـــم پیاده 
به ســـوی مســـجد نهاد برویم! رئیس جمهور بســـیار 
خودمانـــی بـــا ورزشـــکاران در مســـجد نهـــاد یک جا 
نشســـتند و تـــا اذان مغرب بـــا ورزشـــکاران صحبت 
کردنـــد. بـــا وجـــود جلســـه دیگـــری که داشـــتند به 
همراهان خود فرمودند خواهشـــاً آن جلسه با تعویق 
برگزار شـــود، چون صحبت برخی ورزشـــکاران باقی 
مانده اســـت. دختران و پســـران قهرمان حضور پیدا 
کردند و مسائل شـــان را مطرح کردنـــد و بعد از نماز 
بر سر همان ســـفره ای نشستند که ما نشسته بودیم 

و بـــا قهرمانان افطـــاری میل کردند. 

از گفت و گوی دو نفره قهرمانان یا گپ و 
گفت خود چیزی به یاد دارید؟

 بنـــده گـــپ اختصاصی بـــا رئیس جمهور نداشـــتم 
اما ورزشکاران اســـتان تهران منجمله علی داوودی 
قهرمان وزنه برداری که الحمدلله ســـهمیه المپیک 
پاریـــس را گرفت بـــا آیت الله رئیســـی صحبت کرد و 
یکـــی از دغدغه هایشـــان حمایت از طرح مســـکن 
ورزشـــکاران بود کـــه ایشـــان پیگیری کردنـــد. بعد 
از جلســـه برخـــی ورزشـــکاران می گفتند مـــا رئیس 
جمهور هـــای دیگـــر را هـــم دیده ایـــم و این جلســـه 
فـــرق می کـــرد. واقعـــاً جلســـه آنقـــدر خودمانـــی و 
بی تکلف بود که آیت الله رئیســـی در کنار قهرمانان 

بر سر یک ســـفره نشســـتند و از همان نان و پنیری 
که بقیـــه خوردند، میل کردند. دیـــدم که همچنان 
که افطاری میل می کردند ورزشـــکاران از محافظین 
اجـــازه می گرفتند و بـــه محضر ایشـــان می آمدند تا 
موضوعـــات و دغدغه هایشـــان را مطرح کنند. یکی 
از ورزشـــکاران از ته سفره اشـــاره کرد که یک دقیقه 
بـــا شـــما کار دارم و ایشـــان اجـــازه داد کـــه بـــه جلو 

بیاید، مشـــکل او را شـــنید و آن را حل کرد.
 

دوست دارید از سید مهدی موسوی 
سرتیم محافظت از رئیس جمهور که 

ایشان هم از جودوکاران با اخلاق کشور 
بودند، یادی کنیم؟

 باید از ســـید مهدی موســـوی قهرمـــان با اخلاق 
ورزشـــی و بـــا اخـــلاص که ســـر تیـــم محافظت 
رئیس جمهـــور بودنـــد هـــم یـــاد کنـــم. ایشـــان 
جودوکار بودند و جزو قهرمانان جودوی اســـتان 
تهـــران محســـوب می شـــدند و ایـــام خوبـــی با 

ایشـــان داشـــتم که در خلوتم همیشـــه از منش 
و اخـــلاق و مردمـــی بودن ایشـــان یـــاد می کنم. 
ایشـــان خـــود را فدای ملـــت کردنـــد. خاطره ای 
که از ایشـــان بـــه یـــاد دارم این اســـت زمانی که 
رئیس جمهور در کهگیلویـــه و  بویراحمد حضور 
پیدا کردند، ســـید مهدی یک لباس قشـــقایی بر 
تـــن کـــرده بودند که آیت الله رئیســـی به ایشـــان 
گفتند ســـید مبارک باشـــد، خیلی بهت می آید. 
ایشـــان هـــم بـــه زبـــان بومـــی رئیس جمهـــور را 
مـــورد عنایت قـــرار دادنـــد. تا لحظه آخر کســـی 
نمی دانســـت ایشـــان قهرمـــان جـــودوی کشـــور 

است، یادشـــان گرامی.

شهید آیت الله رئیسی همواره توجهی ویژه به قهرمانان پیشکسوت ورزش ایران داشت و در تمام 
 ملاقات های ورزشی شنونده نکات آنها بود، مثل این گفت و گو با محمد نصیری پیشکسوت 
وزنه برداری ایران  

 بارش ناگهانی باران پیش از ملاقات با ورزشکاران، سبب شد مراسم در فضای باز نهاد ریاست جمهوری برگزار نشود اما 
آقای رئیس جمهور تأکید داشت حتماً با قهرمانان ملاقات کند،به همین خاطر جلسات بعدی رئیس جمهور با تأخیر برگزار شد 
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که بـــرای پیگیری اعتبـــارات حاصـــل از مصوبات 
ســـفرهای اســـتانی، به ســـازمان برنامـــه و بودجه 
کشـــور زیاد مراجعه می کنم. در همین راستا وقتی 
با مســـئول مصوبات ســـفرهای اســـتانی صحبت 
کـــردم ایشـــان گفتند کـــه رئیس جمهور دســـتور 
ویـــژه دادند کـــه این مجموعه جدید ورزشـــی باید 
به صورت ویژه حمایت شـــود، همچنیـــن  باید به 
نگه داشـــت و بازسازی اســـتادیوم آزادی هم توجه 
کنیـــم. اینکه یک دفعه ســـکوها و چمن ورزشـــگاه 
بازســـازی و زیبا ســـازی شـــد به همیـــن پیگیری ها 

در دولت ســـیزدهم برمی گردد. 

اگر بخواهید فعالیت های ورزشی دولت 
سیزدهم و توجه ویژه آیت الله رئیسی را در 

یک جمله خلاصه کنید، چه می گویید؟
 رئیس جمهـــوری  با عِرق ورزشـــی و شـــناخت 
دقیق از ظرفیت ورزش کشـــور. ایشـــان متوجه 
شـــدند کـــه ورزش تـــا چـــه انـــدازه می تواند در 
نشـــاط اجتماعـــی تأثیرگـــذار باشـــد و عمـــق 
حمایت هایشـــان به اندازه درک عمیق شـــان از 

این موضـــوع بود.
 

 شاید برای عده ای که دغدغه مسائل 
اقتصادی اولویت دارد، چندان اهمیتی 

نداشته باشد که ما چند پروژه افتتاح 
کردیم یا چقدر برای توسعه نشاط 

اجتماعی وسلامت جامعه اقدامات 
ورزشی انجام دادیم. شما نه به عنوان 

مدیرکل ورزش استان تهران بلکه 
به عنوان آقای علی جوادی که یک 

فرد ورزشی بوده و سابقه داوری نیز 
داشته اید، نگاهتان به عنوان یک 

شهروند و توقع تان از رئیس جمهور، نگاه 
ویژه به ورزش بود یا نه؟

 مـــا بدون نـــگاه سیاســـی بایـــد ببینیـــم در چه 
بـــرای ورزش  اتفاق هایـــی  دولت هایـــی چـــه 
افتـــاده اســـت. من فکـــر می کنم به جـــز دولت 
آقای رئیســـی، دولت نهم هم بـــه ورزش اهتمام 
ویژه ای داشت. »توسعه ساخت اماکن ورزشی« 
دولـــت نهم واقعاً بـــه ورزش کمک کرد. بیشـــتر 
افتخار آفرینی هـــا در زمانـــی بود کـــه دولت نهم 
از ورزش حمایـــت کـــرد، البته بـــا فاصله دولت 
ســـیزدهم بـــه دلایلـــی کـــه عـــرض کـــردم از آن 
جلوتـــر اســـت. بعـــد از ترکیب ســـازمان تربیت 
بدنی و ســـازمان ملی جوانان توقعـــات از وزارت 
ورزش و جوانـــان بـــالا رفت اما دولت ســـیزدهم 
بـــه ترکیـــب حرکتی، جهـــش داد کـــه آن هم به 

خاطر شـــخص خـــود رئیس جمهـــور بود.
 

 در این مدت به شما توصیه یا فشار سیاسی 
وارد شد که به این شرط این کار را انجام 

می دهیم که شما فلانی را به نوعی درگیر 
پروژه ای کنید یا از این دست سفارش هایی 

که مرسوم دولت های قبل است؟ 
شـــما خودتـــان می گوییـــد که مرســـوم اســـت! وقتی 
مرســـوم اســـت یعنی هســـت اما مهـــم این بـــوده که 
روش مقابلـــه ما با این موضوعِ مرســـوم چیســـت. ما 
به هیچ عنوان زیر فشـــار این موضوع مرسوم نرفتیم.

 
یعنی هیچ اتفاقی نیفتاد که برایتان شرط 

بگذارند که شما چراغ سبزی نشان دهید؟ 
شاید یک نمونه اش تعویض رئیس هیأت 

فوتبال استان تهران باشد که بعد از سال ها 
شما دست به تغییر زدید.

 ببینیـــد ما واقعـــاً به جمع بندی می رســـیم. البته 
آن تصمیـــم براســـاس قوانین، تصمیمـــی بود که 
هم بنـــده و هم فدراســـیون باید بـــه جمع بندی 
می رســـیدیم کـــه در نهایـــت منتج به اســـتعفای 
رئیس وقت شـــد چون اگر اســـتعفا داده نمی شد 
حتماً اقدامات قانونی طبق آیین نامه اساســـنامه 
فوتبـــال صورت می گرفـــت و ابزار آن فعال شـــده 
بود. فوتبـــال تهران هنـــوز گرفتاری هـــای خود را 
دارد که نســـبت به گذشـــته کمتر شـــده است اما 
هنوز با شـــرایط مطلوب فاصلـــه داریم. بنده باید 
در پیشـــگاه خداوند از نمایندگان شهرستان های 
اســـتان تهران و هم نمایندگان تهران تشکر کنم 
کـــه هر موقـــع به آنـــان مراجعـــه کردم یـــا کمکی 
خواســـتم از محـــل اعتبـــارات و ظرفیت هایی که 
در اختیار دارنـــد، از ورزش تهران حمایت کردند. 
به جز یکـــی، دو مورد نگاه سیاســـی از نمایندگان 
دیگـــر چیزی ندیـــدم. واقعـــاً هر وقت بـــرای رفع 
مشکلی  از دردهای ورزش اســـتان تهران مراجعه 
کردیـــم، بلافاصلـــه کمـــک می کردنـــد، تمـــاس 
می گرفتنـــد، مکاتبـــه می کردنـــد واعتباراتـــی که 
خواهـــش می کردیـــم را تأمیـــن می کردنـــد که در 
نهایـــت منتج به این شـــد که میانگین رشـــد ۲ یا 
3 پروژه در ســـال را به ۴۷ پروژه در سال رساندیم.

 
بزرگترین حسرتی که در این مدت بر دلتان 

مانده و نتوانستید انجام دهید، چه بوده 
است؟

 قطعـــاً همیشـــه بهتـــر از آن چیزی که هســـتیم، 
می توانیـــم باشـــیم. آن مرز کمال طلبی انســـان 
خـــود بـــه خـــود ناشـــی و منشـــأ گرفتـــه از روح 
بی انتهای خداوند اســـت که در کالبد انســـان ها 
دمیـــده. ما هر چه خـــود را موفـــق بدانیم باز فکر 
می کنیم بهتـــر از آن هم می توانســـتیم باشـــیم. 
بنـــده فکر می کنم در خصوص مجموعه ورزشـــی 
تختی می توانســـتیم بهتر از آنچه هستیم باشیم. 
البته تمـــام تلاشـــم را کـــردم و حتی یـــک اردوی 
بازدیـــدی بـــا نماینـــدگان هـــم گذاشـــته و روز و 
ســـاعتش را هم مشـــخص کرده بودم اما به دلیل 
جلســـه ای که بـــرای نماینـــدگان پیش آمـــد، این 
تـــور لغو شـــد. شـــاید اگر این تـــور بازدیـــدی برای 
مجموعـــه ورزشـــی تختی بـــا 3۰ نماینـــده تهران 
برگزار می شـــد، مجموعه ورزشی تختی یک آزادی 
دیگری در کنار مجموعه ورزشـــی آزادی بود، صرفاً 
برای اینکه بار بزرگی را از دوش مجموعه ورزشـــی 
آزادی برداریم و مردم شـــرق تهران را خوشـــحال 
کنیم. البته دوســـتان واقف هستند تا آنجا که در 
توان و رمق بنـــده بود از لحاظ وقـــت، ارتباطات، 
تلاش، تفکر، تدبـــر و مصلحت کار کردم که حتماً 

بهتر از این هم می توانســـتیم باشـــیم.

دغدغه های 
ورزشکاران و پیگیری 

مشکلات آنان یکی 
از اولویت های 

آیت الله رئیسی بود 
که به اذعان خود 

ورزشکاران در تاریخ 
ورزش ایران، بی 

نظیر بوده و کمتر 
رئیس جمهوری در 

این حد به ورزشکاران 
توجه می کرد  



تیـــم ملی در حالی مقابـــل هنگ کنگ به میدان 
رفت که در ترکیب اصلی دو بازیکن از اســـتقلال 
در کناره هـــای خط دفـــاع )یکی فیکـــس و یکی 
ذخیـــره( بـــه میـــدان رفتنـــد، چهـــار بازیکن از 
ســـپاهان در خـــط دفـــاع و دروازه بـــازی کردند 
)دو تـــا ذخیره و دو تـــا فیکس( و البتـــه نماینده 
اســـتقلال خوزســـتان هـــم شـــانس بـــازی پیدا 
کـــرد اما پرســـپولیس هیـــچ نماینـــده ای در این 

مســـابقه نداشت.
از بیـــن پرسپولیســـی های لیســـت تیـــم ملـــی 
برای این دو بازی محمدحســـین کنعانی زادگان 
محروم بود، مهدی ترابی به خاطر مســـمومیت 
تیم را در ســـفر بـــه هنگ کنگ همراهـــی نکرد و 
علیرضـــا بیرانونـــد نیمکت نشـــین شـــد. با این 
وجود با توجه به شـــرایط بازی مقابل ازبکستان 
در تهـــران پیش بینی می شـــود سه شـــنبه شـــب 
آینـــده احتمال اینکه این ســـه پرسپولیســـی در 
ترکیب اصلـــی تیم ملـــی بازی کنند بالاســـت یا 
حداقـــل اینکـــه می  تـــوان درباره فیکس شـــدن 
بیرانونـــد و کنعانـــی با قطعیت صحبـــت کرد. در 
عین حال اگر اوســـتون اورونـــوف هم در ترکیب 
اصلی ازبکســـتان بـــه میـــدان برود احتمـــالاً در 
بازی سه شـــنبه شـــب ایـــران – ازبکســـتان چهار 

پرسپولیســـی در زمیـــن خواهند بود.

احتمال حضور چهار پرسپولیسی در بازی ازبکستان

شنبه  19 خرداد  1403  شماره 7575

پرسپولیس6

لک امیدوار به بازی در فینال
دور جدیـــد تمرینـــات مـــس رفســـنجان بـــرای دیـــدار با 
آلومینیـــوم اراک در نیمـــه نهایـــی جـــام حذفـــی از روز 
گذشـــته زیر نظر محرم نویدکیا شـــروع شـــده است. نکته 
قابـــل توجـــه در شـــروع تمرینات مس حضـــور حامد لک 
دروازه بـــان باتجربـــه ایـــن تیم اســـت؛ لک که بـــا دریافت 
کارت زرد در مرحلـــه قبلـــی دو اخطـــاره شـــده و بایـــد یک 
جلســـه محرومیت را پشت ســـر بگذارد، در مسابقه نیمه 
نهایـــی حذفی غایب خواهد بود. بـــا وجود محرومیتی که 
بـــرای حامد لک پیـــش آمده اما ایـــن دروازه بـــان باتجربه 
در تمرینـــات مـــس حضـــور یافته تـــا آمادگی بدنـــی اش را 
از دســـت ندهـــد. با توجـــه به اینکـــه مس رفســـنجان در 
صـــورت برد مقابـــل آلومینیوم و صعود به فینـــال می تواند 
از لک در مســـابقه پایانی حذفی اســـتفاده کند، دروازه بان 
شـــماره یک نارنجی هـــا در تمرینـــات حاضر اســـت. البته 
ممکـــن اســـت بازی با پرســـپولیس هم آخریـــن بازی لک 
بـــرای مس باشـــد. گفتنی اســـت؛ داود نوشـــی صوفیانی 
دروازه بان دوم مســـی ها مســـئول حفاظـــت از دروازه این 
تیـــم مقابل آلومینیـــوم اراک در بـــازی روز 26 خـــرداد ماه 

خواهـــد بود.
 

دیدار رضا عنایتی و اینیستا

رضـــا عنایتـــی کـــه در دوران فوتبـــال خـــود، مدتـــی 
بـــرای باشـــگاه الامـــارات بـــازی کـــرده بود، هنـــوز یکی 
از چهره هـــای محبـــوب این باشـــگاه و بهتریـــن گلزن 

خارجـــی ایـــن تیـــم بـــه حســـاب می آید. 
او ســـابقه ثبت ۳۴ گل در همـــه رقابت ها برای الامارات 
را در کارنامـــه دارد و بـــر ایـــن اســـاس، نزد مدیـــران این 
باشـــگاه از احترام و محبوبیت خاصی برخوردار است. 
بـــه همیـــن علـــت هنگامی کـــه مدیـــران این باشـــگاه 
متوجـــه حضور عنایتـــی در دوبی شـــدند، از او دعوت 
کردنـــد تا بـــه کمپ این باشـــگاه برود و میهمان شـــان 

 . شد با
عنایتـــی در ابتـــدا بـــا مســـئولان و مدیـــران الامـــارات 
دیدار داشـــت و خاطرات قدیمی را مرور کرد. ســـپس 
بـــازی این تیـــم مقابـــل العین را به تماشـــا نشســـت و 
در خصـــوص وضعیت فعلـــی الامـــارات صحبت هایی 
مطـــرح شـــد. در ادامه، آقای گل پیشـــین فوتبال ایران 
که همچنـــان صاحب رکورد بیشـــترین گل زده در ادوار 
لیـــگ برتر بـــه حســـاب می آیـــد، با آنـــدرس اینیســـتا 
فوق ســـتاره فوتبـــال جهـــان ملاقـــات کـــرد. اینیســـتا 
مدتی اســـت با باشـــگاه الامـــارات عقد قـــرارداد کرده و 
با این باشـــگاه در شـــهر دوبی همـــکاری دارد. مدیران 
الامـــارات، عنایتـــی را بـــه عنـــوان یکـــی از مهم تریـــن 
لژیونرهـــای تاریـــخ باشـــگاه خود بـــه اینیســـتا معرفی 
کردند و ســـپس، افـــراد حاضر در کمـــپ الامارات برای 
دقایقـــی با یکدیگـــر در خصوص آینده باشـــگاه اماراتی 

بـــه بحث و تبـــادل  نظـــر پرداختند.

تیم بانوان، شرط مجوز حرفه ای
ایـــن روزهـــا حـــرف و حدیث ها دربـــاره کســـب مجوز 
حرفـــه ای بـــرای باشـــگاه های فوتبـــال حســـابی داغ 
اســـت و هر از گاهی خبرهایی از کسب مجوز حرفه ای 
بـــرای برخـــی باشـــگاه ها و رد شـــدن مجـــوز حرفه ای 
برخـــی دیگر به گـــوش می رســـد، در تازه تریـــن خبر، 
ظاهـــراً فدراســـیون فوتبـــال کشـــورمان در نامه ای به 
تمـــام باشـــگاه ها اعـــلام کرده کـــه برای کســـب مجوز 
حرفـــه ای برای تیم های فوتبال، باشـــگاه ها حتماً باید 
فوتبـــال بانوان را تشـــکیل داده و در مســـابقات بانوان 
حضور داشـــته باشـــند. با این شـــرط به نظر می رســـد 
باشـــگاه ها باید بخشی از درآمدشـــان را هم در ورزش 

بانوان هزینـــه کنند.

 سیرجانی ها مقابل مورایس
 به خط شدند

رقابت هـــای مرحلـــه نیمـــه نهایی جـــام حذفـــی پس از 
برگـــزاری دیدار تیم ملـــی مقابل ازبکســـتان در مقدماتی 
جـــام جهانـــی کـــه روز 22 خردادمـــاه برنامه ریزی شـــده، 
برگـــزار خواهـــد شـــد و در یکـــی از دو مســـابقه مرحلـــه 
نیمه نهایی تیم فوتبال ســـپاهان در ورزشگاه نقش جهان 
به مصـــاف گل گهر می رود.  دیگر مســـابقه همـــان روز 26 
خردادمـــاه در اراک برگزار خواهد شـــد و تیـــم آلومینیوم از 
مس رفســـنجان میزبانی خواهد کرد. گل گهر اما شـــرایط 
متفاوتی نســـبت به ســـه تیـــم دیگـــر دارد و آنها لیـــگ را با 
شـــرایط بســـیار بدی تمام کردنـــد، اما نمایـــش بازیکنان 
گل گهر در جام حذفی نشـــان از اقتدار آنها در این مسابقه 
دارد و احتمالاً در نقش جهان هم حریف سرســـختی برای 
مورایس و شـــاگردانش خواهند بود. تمرینـــات گل گهر از 
روز گذشـــته در تهـــران آغاز شـــد و آنهـــا روز 25 خردادماه 
عازم اصفهان می شـــوند تا برگزارکننده دیدار نیمه نهایی 

برابر ســـپاهان باشند.

حق فسخ دو ستاره سپاهان
فرشـــاد احمدزاده و شـــهریار مغانلو دو بازیکن سپاهان 
کـــه در میانه های لیگ بیســـت و ســـوم قراردادشـــان را 
بـــا این تیـــم  تمدید کردنـــد، در صورت پیشـــنهاد جدید 
می تواننـــد از این تیم جدا شـــوند .ظاهـــراً در قرارداد هر 
دو بازیکـــن حق فســـخ قـــرارداد وجـــود دارد و احمدزاده 
بـــا پرداخت شـــش میلیـــارد تومـــان و شـــهریار مغانلو با 
پرداخـــت ده میلیارد تومان می توانند از جمع شـــاگردان 
مورایس جدا شـــوند. بـــا توجه به اختـــلاف احمدزاده با 
ژوزه مورایـــس و تمایـــل برخی باشـــگاه های لیگ به این 

بازیکن، احتمال جدایی او از ســـپاهان بیشـــتر اســـت.

خبر

 بلافاصله بعـــد از قهرمانـــی در لیگ 
برتـــر، باشـــگاه پرســـپولیس وارد فاز 
نقـــل و انتقالاتـــی شـــد. مهم تریـــن 
چالـــش پیـــش رو سرخ پوشـــان در 
فصل نقل و انتقالات، تعیین تکلیف 
وضعیت قرارداد اوســـمار است. این 
مربـــی بدون تمدیـــد قـــرارداد راهی 
برزیـــل شـــد تـــا تعطیلاتـــش را کنار 
خانواده ســـپری کنـــد و بـــرای آینده 
همـــکاری خـــود بـــا پرســـپولیس از 
خانواده اش مشـــورت بگیرد. اوسمار 
به دلیل بیماری ســـخت همســـرش 
از باشـــگاه فرصتی خواســـته است تا 
ببینـــد روند بیمـــاری او چگونه پیش 
مـــی رود و آیـــا می تواند در ایـــران کار 
درمان همســـرش را ادامه دهد یا نه.
در حالی که هنوز سرنوشـــت اوسمار 
در تیم پرسپولیس مشخص نیست 
اما رضا درویـــش در آخرین مصاحبه 
خود مدعی شـــده که اوســـمار پیش 
از ترک ایران، به پرســـپولیس لیست 
مـــازاد بازیکنان، لیســـت خرید های 
مـــد نظـــرش و برنامه تمرینـــی برای 
اردوی پیـــش فصـــل را ارئـــه کـــرده 
و بســـیار مایـــل بـــه ادامـــه همکاری 

بـــا پرســـپولیس در فصـــل پیـــش رو 
خواهـــد بود.

شـــنیده ها حاکی از آن اســـت که در 
لیســـت مازاد پرســـپولیس، فرشـــاد 
فرجـــی، وحـــدت هنانـــوف، ســـینا 
اســـد بیگی، محمدمهدی احمدی، 
مهـــدی عبـــدی و احمـــد گوهـــری 
حضور دارند و البته سرنوشـــت ادامه 
حضور وحید امیری در پرســـپولیس 
در گـــرو افزایـــش تعـــداد ســـهمیه 

بزرگســـال این تیم اســـت.
وحـــدت هنانـــوف کـــه در جشـــن 
قهرمانی جدایی اش را رســـماً اعلام 
کرد، به احتمـــال فـــراوان راهی تیم 
اف ســـی ســـئول کره جنوبی خواهد 
شـــد و وحیـــد امیری هـــم در صورت 
مازاد شـــدن، به تیم بـــرادرش یعنی 
خیبـــر خرم آبـــاد کوچ خواهـــد کرد. 
فرشـــاد فرجی نیز مذاکراتـــی با تیم 
نساجی مازندران داشـــته و احتمالاً 
گوهری نیـــز در اراک ماندنی خواهد 

. د بو
 لیســـت ورودی اوســـمار متشکل از 
بازیکنانـــی در چهـــار پســـت خواهد 
بـــود؛ هافبک دفاعی، دفاع راســـت، 
وینگر راســـت و مهاجم؛ برای پست 
دفاع راســـت گزینه مد نظر اوســـمار 
مهدی تیکدری اســـت که برای فصل 
فشـــرده ســـرخ ها، نیروی پشـــتیبان 

دانیال اســـماعیلی فر باشد.
اوســـمار در پســـت هافبـــک دفاعی 
نیم نگاهی بـــه احمدرضـــا زنده روح 

پیش بازی

 محمدرضا رحیم پور
خبر نگار

دارد و ایـــن بازیکـــن در اولویـــت کادرفنـــی 
پرســـپولیس اســـت تـــا جانشـــین ســـینا 

شود. اســـدبیگی 
بـــرای وینگـــر راســـت احتمال خیلـــی زیاد 
شاهد بازگشت فرشاد احمدزاده به اردوگاه 
ســـرخ خواهیم بـــود و در خـــط حمله نیز 
از بیـــن علی علیپـــور، جـــواد آقایی پور و یا 
گزینـــه خارجی، یـــک نفر به پرســـپولیس 

اضافه خواهد شـــد.
نکته جالـــب اینکه باشـــگاه پرســـپولیس 
در تمـــام مذاکـــرات خـــود بـــا ایـــن نفرات 
بـــه آنهـــا متذکر شـــده که احتمـــال حضور 
مســـتمر آنها در ترکیب اصلی وجود ندارد 
و پیـــش از عقد قرارداد با پرســـپولیس این 
بازیکنان باید پیه نیمکت نشـــینی را به تن 

بمالند. خود 

نقطه تاریک این لیســـت، میانگین ســـنی 
بـــالای گزینه هـــای مد نظـــر اســـت و انگار 
باشگاه پرسپولیس فراموش کرده بشدت 

نیازمند جوانگرایی اســـت.
در حـــال حاضـــر میانگیـــن ســـنی ترکیب 
اولیـــه پرســـپولیس ۳۱.۳ ســـاله اســـت و 
ایـــن تیـــم ۱2 بازیکن با ســـن ۳0 بـــه بالا در 
لیســـت خـــود دارد؛ با وجود این به ســـراغ 

مهـــدی تیکدری 28 ســـاله، زنـــده روح ۳۱ 
ســـاله و احمد زاده ۳۱ ســـاله رفته اســـت. 
به ایـــن ترتیـــب نـــه تنهـــا جوانگرایـــی در 
لیســـت پرســـپولیس در نظر گرفته نشده 
بلکه میانگین ســـنی این تیم با خریدهای 
جدیـــدش بالاتـــر هـــم خواهد رفـــت. این 
موضـــوع می توانـــد زنـــگ خطر هـــا را در 

اردوگاه ســـرخ بـــه صـــدا در بیاورد.

اعتراض پرسپولیس به جریمه 2 میلیارد تومانی بادامکی

کمیته انضباطی روز پنجشـــنبه ضمن اعلام حکم برائت برای رضا درویش، معاون ورزشـــی باشـــگاه پرســـپولیس را با حکم جریمه 
سنگینی مواجه کرد.

در ایـــن حکم آمده حســـین بادامکی به خاطـــر نقض ماده 7۱ مقررات انضباطـــی از طریق انجام مصاحبه پس از بازی پرســـپولیس 
و هـــوادار، بـــا توجه به مجمـــوع اوراق و محتویات پرونده و با عنایت به مفاد مطالب منتشـــره و بیان مطالب غیرفنی علیه باشـــگاه 

شاکی )اســـتقلال( و ارکان فدراســـیون تخلف کرده و 2 میلیارد تومان جریمه شده است.
بادامکـــی بعـــد از بازی با هـــوادار در دو مصاحبه ای که با نمایندگان رســـانه های حاضر در ورزشـــگاه دســـتگردی داشـــت و فیلم آن 
نیـــز موجود اســـت درباره محروم نشـــدن امید حامدی فر بازیکن اســـتقلال پـــس بازی با ذوب آهن مســـائلی را مطـــرح کرده بود.
معاون ورزشـــی پرســـپولیس گفتـــه بود با توجـــه به حرکتی کـــه بازیکن اســـتقلال انجـــام داد )امیـــد حامدی فر در پایـــان بازی با 
ذوب آهـــن( باید دو ســـه جلســـه محروم می شـــد اما بـــرای او حکم تعلیقـــی در نظر گرفتنـــد که این مســـائل شـــبهه برانگیز بود و 
از آنجایـــی کـــه اســـتقلال در بازی بعـــدی اش )دیدار بـــا فـــولاد( دو بازیکن محروم داشـــته، خواســـته اند به این تیـــم کمک کنند.

کمیتـــه انضباطـــی بـــا توجه بـــه این صحبت هـــا بادامکـــی را جریمه کـــرده امـــا مبلغ جریمـــه فوق العاده عجیب اســـت و باشـــگاه 
پرســـپولیس قصـــد دارد در یـــک هفته ای کـــه فرصت دارنـــد این حکـــم را به اســـتیناف ببرند.

قبـــل از این جریمه 2 میلیاردی عبدالله ویســـی ســـرمربی فولاد از 2 میلیارد تومـــان به 50 میلیون تومان تقلیل یافته بود. دوشـــنبه 
شـــب فرشـــید ســـمیعی سرپرســـت مدیرعاملی باشـــگاه اســـتقلال هم گفت جریمه اخیر جواد نکونام که 5 میلیـــارد تومان اعلام 

شـــده 500 میلیون تومان بوده اســـت که تأیید نشـــد.
در احـــکام صادره روز پنجشـــنبه کمیتـــه انضباطی غیـــر از جریمه میلیاردی حســـین بادامکی برای ســـاکت الهامی ســـرمربی تیم 

نســـاجی هـــم جریمـــه 2 میلیارد تومانـــی در نظـــر گرفته اند که به نظر می رســـد ارقام درســـت اســـت و جرایم میلیاردی شـــده!

گپ

ناصر قراگزلو 
خبر نگار

مهدی عبـــدی که فصل قبل به 
شـــکل قرضی از پرسپولیس به 
تیـــم تراکتور پیوســـته بود حالا 
باید به پرسپولیس بازگردد. به 
همین دلیـــل گفت و گویی با او 
داشـــتیم تا از آخرین وضعیت و 

برنامه هایش آگاه شویم.

با باشگاه پرسپولیس صحبت کردی و قرار شده که در این تیم بمانی یا 
باز هم جدا می شوی؟

هنوز چیزی مشـــخص نیســـت چـــون صحبتی با باشـــگاه پرســـپولیس و 
مســـئولانش انجام نداده ام. بـــا وجود این هر تصمیمی که باشـــگاه بگیرد 
مـــن تابع هســـتم و بایـــد طبق آن عمـــل کنم. خوشـــحالم با شـــرایط  و 
خاطـــره ای خوب از تراکتور جدا شـــدم و حس خوبی از بـــازی در این تیم 

پرهوادار داشتم.
عملکردت در تراکتور را مثبت ارزیابی می کنی؟

6 گل در ایـــن فصل به ثمر رســـاندم و چند پاس گل هـــم دادم. با این وجود 
وقتی به تعـــداد بازی ها و دقایق بازی ام دقت می کنـــم فکر می کنم عملکرد 

خوبی داشـــتم و برای تیمم مفید واقع شدم.
هواداران تراکتور رابطه خوبی با تو داشتند؟

آنهـــا به مـــن احتـــرام می گذاشـــتند و رابطه مـــان خوب بـــود. تراکتـــور هم 
مثل پرســـپولیس تیـــم پرطرفداری بـــود. از ایـــن رو از بـــازی در آن تیم حس 
خوبی داشـــتم و با شـــوری که هواداران این تیـــم به بازیکن و تیم محبوبشـــان 
می دادنـــد بازیکـــن انرژی مضاعفـــی پیدا می کرد. بـــه همین دلیل حـــس خوبی در 

این تیم داشـــتم.
اوسمار هنوز به باشگاه پرسپولیس جواب نداده. با وجود این فکر می کنی اگر 

بماند تو را بخواهد؟
من پیشـــنهاد جدید دارم اما به هرحال این پیشـــنهادها باید به باشـــگاه پرســـپولیس 
داده شـــود تـــا در مورد مـــن تصمیـــم بگیرد کـــه باید در ایـــن تیـــم بمانم یا بـــه یکی از 

تیم هـــای خواهانـــم بروم.
خودت درباره این نکته که اوسمار تو را می خواهد یا روی تو نظری ندارد چیزی 

شنیده ای؟
چیـــزی در این رابطه نشـــنیده ام اما بـــه هر حال بعـــد از حضورم در باشـــگاه و صحبت با 
مســـئولان حتماً تکلیفم روشـــن خواهد شـــد. به هر حال پای هر موضوعی کـــه در میان 
باشـــد باشـــگاه پرســـپولیس باید تصمیم نهایی در خصوص من را بگیرد. من در خدمت 

پرســـپولیس هســـتم چون یک ســـال دیگر از قراردادم با باشـــگاه باقی مانده است.
در رابطه با قهرمانی پرسپولیس چه صحبتی داری؟

به هر حال پرســـپولیس خیلـــی خوب لیـــگ را تمام کرد و حتمـــاً اســـتحقاق قهرمانی را 
داشـــته که به این مهم رســـیده اســـت. خـــودم طعم قهرمانـــی در لیگ را با پرســـپولیس 
چشـــیده ام و خـــوب می دانم یکـــی از بهترین شـــرایط و حس ممکن برای پرســـپولیس 
کســـب قهرمانی اســـت و شـــیرین تر از آن شـــاید برای یک تیـــم و بازیکن وجود نداشـــته 

. باشد

زنده روح، احمدزاده،تیکدری، علیپور یا آقایی پور گزینه شدند 
ستاره های لیگ   در سبد خرید پرسپولیس

پیشنهاد جدید دارم اما پرسپولیس باید تصمیم آخر را بگیرد

 عبدی: نشنیدم اوسمار گفته 
مرا نمی خواهد

اخبار نگران کننده درباره اوسمار
 از مصاحبه بیرو تا ارقام بالاتر

خ ها به بازی دیگر گروه بود نگاه سر
لذت پرسپولیسی ها از گل تماشایی اورونوف

 درباره اوســـمار و پرســـپولیس در آخر هفته ای که گذشـــت و ۴8 ســـاعت قبل، هیچ اتفاقی نیفتاد و مدیران این باشگاه 
هم نخواســـتند حرف تازه ای بزنند. مدیران باشـــگاه پرســـپولیس ابراز امیدواری می کنند که اوسمار توافق کند و برگردد 
اما هیچ خبر جدید موثقی در این باره ندارند. از مهلتی که باشـــگاه به اوســـمار داده هم ظاهراً دو روز باقی مانده اســـت 

و طبق قراری که یکشـــنبه قبل درویش و اوســـمار گذاشـــته اند، او طی یک هفته جواب خواهد داد.
از ســـوی دیگر اخبار ناامیدکننده درباره بازگشـــت اوســـمار بیشـــتر از نکاتی اســـت که هواداران را به در اختیار داشـــتن 

ایـــن مربی برزیلی امیـــدوار کند.
بعـــد از پخش مصاحبـــه بیرانونـــد و اینکه او گفته احســـاس می کند اوســـمار باز نخواهد گشـــت درصد احتمـــال پایان 
همکاری او با پرســـپولیس بیشـــتر شـــده چـــرا که به هـــر حال بیـــرو چیزهایـــی در تیم دیده و اســـتنباطش بر اســـاس 

اتفاقاتی اســـت کـــه در تیم رخ داده و به چشـــم او آمده اســـت.
از ســـوی دیگر بحث مبلغ مطرح اســـت. گفته می شـــود پرســـپولیس قصد دارد با مبلغـــی حدود ۴00 تا ۴50 هـــزار دلار با 
اوســـمار تمدید کنـــد اما ظاهراً پیشـــنهادی که این مربـــی از تیم اماراتـــی دارد)ظاهـــراً عجمان( چیزی حـــدود 600 هزار 

دلار اســـت و همین می توانـــد احتمال جدایی او را قوت بخشـــد.

هـــواداران پرســـپولیس که هیچ نماینده ای از تیم شـــان در دیـــدار هنگ کنگ – ایران حضور نداشـــت یک ســـتاره در بازی 
دیگر گروه تیم ملی داشـــتند.

در شـــرایطی کـــه کنعانـــی زادگان از بـــازی تیم ملی مقابـــل هنگ کنگ محـــروم بود و ترابی بـــه خاطر مســـمومیت اصلاً به 
هنگ کنگ نرفت، بیرانوند هم نیمکت نشـــین شـــد تا تیم ملی بدون هیچ بازیکنی از پرســـپولیس در ایـــن دیدار به میدان 
برود. با این وجود اوســـتون اورنوف در بازی ازبکســـتان – ترکمنســـتان فیکس بود و یک گل زیبا هم زد تا پرسپولیســـی ها 
از تماشـــای هنـــر او دوبـــاره لذت ببرند. در شـــرایطی که آن بازی با تســـاوی یک – یـــک در جریان بود، اوســـتون اورونوف در 
پشـــت محوطه جریمـــه صاحب توپ شـــد و با الدر شـــوموردوف، ســـتاره ازبک ها در ســـری آ ایتالیا یک و دو کرد و ســـپس 
ســـتاره پرســـپولیس وارد محوطه جریمه شـــد و در شـــرایطی که با گلر ترکمنســـتان تک به تک شـــده بود، با یک ضربه فنی 

و بیرون پای تماشـــایی، بـــازی را 2 بر یک کرد.
اورونـــوف در موقعیت نســـبتاً تک به تـــک با دروازه بان ترکمنســـتان با بیرون پای راســـت ضربه عجیبی به تـــوپ زد و توپ 
با کاتی تماشـــایی و چرخشـــی عجیب بـــه تور دروازه حریف چســـبید تا اورونوف شـــادی گلش را با احتـــرام نظامی به مردم 

کشـــور خود در ورزشـــگاه بنیادکار تقدیم کند.



مصاحبه و خبر

انصاری: آن گل متعلق به هواداران 
و کارگران فولاد است

فـــولاد خوزســـتان در هفتـــه پایانـــی موفـــق شـــد با گل 
ساســـان انصـــاری در دقیقـــه ۸۳ مقابـــل نســـاجی در 
لیگ برتـــر بماند. انصـــاری درباره گلی کـــه زده این طور 
می گویـــد: »وقتی لـــوکاس آن پـــاس را در دقیقه ۸۳ به 
من داد، تنهـــا به این فکر می کردم که چقدر چشـــم ها 
منتظـــر این تـــوپ هســـتند تا گل شـــود، فکـــر می کنم 
انرژی تمامی خوزســـتانی ها و هـــواداران فولاد به کمک 
مـــن آمد تـــا توانســـتم آن را تبدیل به گل کنـــم. آن گل 
متعلق بـــه تمامـــی هـــواداران، کارگـــران فـــولاد، مردم 
خوزستان و اعضای تیم اســـت. اعضای تیم از تدارکات 
و پزشکی تا رســـانه و بازیکنان و مدیران باشگاه روزهای 
ســـختی را گذراندند و فکر می کنم هفت امتیاز در ســـه 
بـــازی پایانـــی مزد تـــاش و اتحاد همـــه ما بـــود. بعد از 
بـــازی فیلم هایی از گریه هـــای اعضای تیـــم بیرون آمد 
که نشـــان می داد چه فشـــاری روی تیم ما بوده اســـت. 
وقتی توپ از خط دروازه نســـاجی گذشـــت، یک لحظه 
بدنم یـــخ کـــرد در حالی کـــه در اوج هیجان و شـــادی 
بـــودم، زمان برایـــم متوقف شـــد و تا دقایقـــی در حال 
خـــودم نبـــودم و انگار در یـــک بی وزنی بـــودم در حالی 

کـــه مهم ترین گل  زندگـــی ام را زدم.«
 

علوی: نداشتن VAR خجالت دارد
محمـــد علـــوی کاپیتـــان ســـابق و ملی پوش فـــولاد که 
سرپرســـتی این تیـــم را هـــم برعهـــده داشـــت، درباره 
اعتـــراض تمامی تیم هـــا بـــه داوران اینطـــور می گوید: 
»متأســـفانه در ایـــن فصـــل هجمه هـــای زیـــادی علیه 
داوران شـــکل گرفت. در اینکـــه داوری در فوتبال ایران 
با ضعف هـــای زیادی روبه رو اســـت و مشـــکات زیادی 
دارد، شکی نیســـت. نبود سیستم کمک داور ویدیویی 
VAR تبدیـــل به یک معضل بـــرای فوتبال ایران شـــده 
اســـت، ما یکی از ۳ تیم برتر آسیا هســـتیم و واقعاً جای 
تأســـف اســـت که هنوز VAR وارد فوتبال نشـــده و اگر 
واقعاً بـــه فکر لیگ برتر هســـتیم، باید این سیســـتم را 
وارد کشـــور کنیم تا داوران کمتر دچار اشـــتباه شـــوند. 
فوتبـــال ایران بازیکنان بزرگـــی دارد و لژیونرهای خوبی 
را در ســـطح فوتبال ایران داریم. اینکه یک فرد خارجی 
وارد ایران شـــود و از نبود VAR تعجب کند، واقعاً جای 

خجالت دارد.«
 

نجفی: خارجی های استقلال 
خوزستان را با ۳۲۰ هزار دلار گرفتیم

مدیرعامل باشـــگاه اســـتقال خوزســـتان مدعی شـــد 
که چهـــار بازیکـــن خارجـــی تیم فوتبـــال این باشـــگاه 
را بـــا رقمـــی معـــادل ۳۲۰ هـــزار دلار جـــذب کرده انـــد. 
امیدعلـــی نجفـــی می گویـــد: »چهـــار بازیکـــن خارجی 
مـــا جمعـــاً بـــه مبلـــغ یـــک میلیـــون و 200 هـــزار درهم 
قـــرارداد بســـتند که می شـــود 320 هـــزار دلار. شـــرایط 
اســـتقال خوزســـتان از لحـــاظ مالـــی و جدولی خوب 
نبـــود و بازیکنـــان داخلـــی مانند رنجبری و آبشـــک هم 
بـــه ما کمـــک کردند. پورموســـوی برای جـــذب بازیکن 
خارجی حســـاس بـــود و فیلـــم بازی هـــای 90 دقیقه ای 
از بازیکنـــان می خواســـت. او برای تماشـــای بازی آســـو 
رســـتم به عـــراق رفـــت و ایجنت های محترم کـــه عِرق 
خوبـــی بـــه فوتبـــال داشـــتند، بـــه مـــا کمـــک کردند. 
قرارداد بازیکنان خارجی تقریباً تســـویه شـــده اســـت و 
مبلـــغ قـــرارداد بازیکنان داخلی هم طـــی یکی دو هفته 
اخیـــر پرداخـــت می شـــود. 70 درصـــد بازیکنـــان بـــا ما 
قرارداد دارنـــد، اما قـــرارداد بازیکنان خارجـــی به پایان 
رســـیده که خودشـــان تمایل بـــه تمدیـــد آن دارند.« او 
دربـــاره ادامه همکاری با پورموســـوی اینطـــور می گوید: 
»هفتـــه آینـــده بـــا ســـهامدار صحبـــت می کنیـــم. ما و 
گروه ملی فولاد )مالک باشـــگاه اســـتقال خوزســـتان( 
عاقه منـــد به ادامه همکاری با پورموســـوی هســـتیم و 
این مســـائل، بعد از تصویب بودجه دنبال خواهد شد. 
بـــا پورموســـوی مذاکره کرده ایم. پورموســـوی دوســـت 
دارد راهی را که خودش آغاز کرده اســـت، به ســـرانجام 
برســـاند. با این حـــال زمانی می توانیـــم از قطعی بودن 
ادامه همکاری صحبـــت کنیم که قرارداد امضا شـــود.«

 

مس و معادله سهمیه سوم لیگ نخبگان
در روز بیست وششـــم خـــرداد ماه ســـال جاری مرحله 
برگـــزار  ایـــران  فوتبـــال  حذفـــی  جـــام  نیمه نهایـــی 
می شـــود. در ایـــن مرحله تیم هـــای آلومینیـــوم اراک، 
مس رفســـنجان، ســـپاهان و گل گهر ســـیرجان حضور 
دارنـــد، ایـــن در حالـــی اســـت که هیـــأت بـــدوی مجوز 
باشـــگاهی پس از بررســـی کلیه مســـتندات باشـــگاه ها 
آرای خـــود را دربـــاره مجوز حرفـــه ای و ملـــی آنها اعام 
کـــرد. از جمع چهـــار تیم حاضر در مرحلـــه نیمه نهایی 
جام حذفی، ســـپاهان حائز همه شـــرایط بـــود و بدون 
اما و اگـــر مجوز حرفه ای خـــود را دریافت کـــرد. دو تیم 
آلومینیـــوم و گل گهر ســـیرجان نیـــز با وجـــود دریافت 
مجـــوز حرفه ای بـــه دلیل عـــدم اجرای برخـــی معیارها 
به کمیتـــه انضباطی ارجاع شـــدند و بعـــد از جریمه ای 
مختصر مشـــکلی برای دریافت مجوز ندارند، اما اوضاع 

برای مس رفســـنجان متفاوت اســـت. 
نارنجی پوشـــان رفســـنجان در لیســـت پنـــج باشـــگاه 
لیگ برتری قـــرار دارند کـــه نتوانســـته اند هیچ کدام از 

مجوزهـــای حرفه ای و ملـــی را دریافـــت کنند. 
در چنین شـــرایطی حتی اگر شاگردان نویدکیا بتوانند 
قهرمـــان جام حذفی شـــوند، امکان حضـــور در لیگ 
نخبـــگان را ندارنـــد. در همیـــن رابطه آرش شـــکرریز 
کارشـــناس حقوقی می گویـــد: »از نظر کنفدراســـیون 
فوتبال آســـیا، بازی های لیگ نســـبت به جام حذفی 
ارزشـــمندتر اســـت. به همین دلیل هـــم وقتی تیمی 
از طریـــق قهرمانی جام حذفی صعـــود می کند، ناچاراً 
بایـــد در پلـــی آف لیگ نخبگان شـــرکت کنـــد، اما در 
صورتی که مس رفســـنجان قهرمان جام حذفی شود، 
جانشـــین این تیـــم از لیگ برتـــر انتخاب می شـــود و 
نایـــب قهرمـــان جـــام حذفی امـــکان صعـــود به لیگ 

نخبـــگان را ندارد.«
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جنجال مدیران ســـابق یا انفعال مدیران 
فعلی؟! باشـــگاه اســـتقال طی یک دهه 
گذشـــته همواره یک دور باطل را از لحاظ 
پیرامونی و حواشـــی بیـــرون از زمین طی 
کـــرده اســـت؛ حواشـــی کـــه در نهایـــت 
در هـــر فصـــل، بر متـــن غالب آمـــده و در 
انتهـــای آن، این تیـــم و هوادارانـــش را به 

ســـمت ناکامی هدایت کرده اســـت.
دیرینـــه،  رقیـــب  برخـــاف  درواقـــع 
اســـتقالی ها در ایـــن دهـــه همـــواره بـــا 
مدیرانـــی مواجـــه بوده انـــد که چـــون با 
ناکامی، پرونده مدیریتی خـــود را در یکی 
از باشـــگاه های پرطرفدار ایران بسته اند، 

ایـــن حق را بـــرای خـــود قائل می شـــوند 
و  ســـوءمدیریت ها  همـــه  دلایـــل  کـــه 
عقب ماندگی ها در زمـــان مدیریت خود 
را در ادوار مدیریتـــی قبلـــی جســـت و جو 
کـــرده و بـــا پرداختن بـــه آنها تـــا حدودی 
خـــود را از غائلـــه فـــراری داده و چه بســـا 
دوباره برای رســـیدن به این مسند گزینه 
شـــوند؛ غافل از اینکه هر بـــار اظهار نظر 
درباره شـــرایط تیم در هر زمانی از ســـوی 
مدیـــران نـــاکام و برکنـــار شـــده در ایـــن 
ســـال ها و به خصوص در دو فصل اخیر، 
چیزی جـــز ایجاد حاشـــیه و مشـــکات 
جدید و در نهایت ناکامی برای اســـتقال 

به همراه نداشـــته اســـت!
بـــا همـــه ایـــن تفاســـیر به جـــز مدیران 
ناکامـــی کـــه همـــواره ســـعی کرده انـــد با 
اظهارنظـــرات گاه و بیگاه خـــود، آبی ها را 
با چالش هـــای جـــدی مواجه کننـــد، از 
سوی دیگر اســـتقالی ها در این سال ها 
با یک دســـته دیگـــر از مدیرانـــی مواجه 

بوده انـــد کـــه در دوره مدیریتـــی خـــود از 
آن ســـوی بـــام افتـــاده و حتـــی در زمـــان 
اشـــغال یکـــی از کرســـی های مدیریتی، 
بـــه انـــدازه ای منفعـــل و دور از جریانات 
روز خود را نشـــان داده اند کـــه گاهی این 
احســـاس به وجود آمده که این باشـــگاه 
بـــزرگ و مردمـــی اصـــاً مدیرعامـــل یـــا 

نـــدارد! هیأت مدیـــره ای 
به طـــور مثـــال در همیـــن هفتـــه پایانی 
لیـــگ برتـــر در حالـــی کـــه اســـتقال در 
ورزشـــگاه خالی از تماشـــاگر  دستگردی 
برای حمایت به مدیرانش نیاز داشـــت، 
نه تنهـــا از مهدی حیـــدرزاده عضو هیأت 
مدیره خبری نبود بلکـــه مهدی افضلی، 
رئیـــس هیـــأت مدیره ایـــن باشـــگاه نیز 
کـــه ســـومین ســـال حضـــورش در ایـــن 
باشـــگاه را ســـپری می کنـــد هم بـــه خود 
زحمت نـــداد تا در روزی کـــه تیمش یکی 
از بخت هـــای اصلی قهرمانی محســـوب 
می شـــود، خود را به ورزشـــگاه رســـانده و 

حامی و مشـــوق تیمش باشـــد!
ایـــن در حالی اســـت کـــه یک بـــار دیگر 
علیرضا خانی عضو ســـابق هیأت مدیره 
بـــا شفاف ســـازی هایش ســـعی کـــرد تا 
درســـت در روزهایـــی کـــه مدیرعامـــل 
رقیب با توهین به قومیت ها در شـــرایط 
ســـختی به ســـر می بـــرد، این جریـــان را 
تحت الشـــعاع قـــرار داده و بـــاز هـــم در 

زمین حریـــف بـــازی کند!
همه اینها در حالی اســـت که هـــواداران 
اســـتقال و بیشـــتر پیشکســـوتان ایـــن 
تیم هنوز هم دعواهـــای مدیریتی فصل 
گذشـــته بیـــن فتـــح الله زاده و ســـپس 
حجت کریمی و کشـــیده شـــدن پای آن 
بـــه فصـــل جـــاری را از بزرگ تریـــن دلایل 
ناکامـــی ایـــن باشـــگاه در دو فصـــل اخیر 
قلمـــداد کننـــد )عـــدم کســـب عنـــوان 
قهرمانی و صادر نشـــدن مجوز حرفه ای 
و حـــذف از آســـیا(، هرچنـــد بـــه نظـــر 
می رســـد تـــا مجمعی قدرتمند تشـــکیل 

نشـــده و اساســـنامه ای محکم بـــرای دور 
نگه داشتن حواشـــی از باشگاه استقال 
مصوب نشود، فعاً تا ســـالیان بعدی نیز 

در روی همیـــن پاشـــنه بچرخد.
در هـــر صـــورت مدیرانـــی کـــه حاضـــر 
نمی شـــوند برای حمایـــت از نـــام بزرگ 

استقال و هوادارانش یا حتی کادر و تیم 
خـــود، به موقع دو خط مصاحبـــه کرده یا 
از گذاشـــتن یـــک اســـتوری حمایتی نیز 
غافل می شـــوند، بعید اســـت بتوانند در 
هیچ دوره ای به این باشـــگاه کمک کرده 
و به طـــور واقعی یار و حامی اش باشـــند.

در زمین حریف بازی نکنید
 استقلال نیازمند تفکرات تازه در میان مدیران

نگاه فنی

شهاب رستگار
خبر نگار

مدافع چپ ملی پوش در مسیر صعود
تأثیر مستقیم جلالی روی 1۳ گل آبی

یک بیانیه آرامش را به اردوی آبی برمی گرداند
سکوت هلدینگ در مقابل شایعه جدایی نکونام

آبی پوشـــان پایتخت با وجود اینکه نتوانســـتند 
در آخریـــن هفتـــه لیـــگ برتـــر بر صـــدر جدول 
رده بندی تکیـــه بزنند و به قهرمانی برســـند، اما 
عملکرد بسیار خوبی داشـــتند و توانستند آمار 
بســـیار خوبی را از خودشـــان به جـــا بگذارند 
که قطعـــاً در کارنامه آنها ثبت خواهد شـــد. 
در ایـــن بیـــن برخـــی بازیکنـــان اســـتقال 
آنقـــدر خـــوب بوده اند که بخـــش اعظمی 
از ایـــن موفقیـــت را بایـــد به نـــام آنها زد. 
تنهـــا نماینـــده اســـتقالی ها در تیـــم 
ملـــی فوتبـــال کشـــورمان، عملکـــرد 
خارق العـــاده ای در ترکیـــب تیمـــش 

داشـــته اســـت. 
ابوالفضل جالی بـــه طور حتم یکی 
از بهترین هـــای نکونام در این دوره 

از رقابت ها بوده اســـت. 
او در 29 بـــازی بـــرای تیمـــش 
بـــه میـــدان رفتـــه و تنهـــا در 
یک بـــازی غایب بوده اســـت. 

جالـــی جمعـــاً 2413 دقیقـــه بـــرای اســـتقال 
بـــازی کـــرده و در 18 بـــازی به طور ثابـــت و کامل 
در ترکیـــب تیمـــش بوده اســـت. عملکـــرد این 
بازیکن در ترکیب اســـتقال بـــه همین جا ختم 

نمی شـــود.
 جالی برای تیمش یک گل زده و تأثیر مســـتقیم 

روی 13 پاس گل داشته است. 
این آمـــار عاوه بـــر اینکه اســـتقال در بیشـــتر 
بازی هـــا از ســـمت چپ به گل رســـیده، نشـــان 
می دهد کـــه ابوالفضـــل جالی چـــه هنرنمایی 

در ترکیب آبی پوشـــان داشـــته اســـت. 
ایـــن عملکـــرد جالـــی به خـــودی خود نشـــان 
می دهـــد که دعـــوت از این بازیکن بـــه تیم ملی 
بی جهـــت نبـــوده و او می توانـــد در ترکیـــب تیم 
ملی هم مثل اســـتقال، کمک حـــال قلعه نویی 

. شد با
 هـــر چند در تیـــم ملی جالی حتماً کار ســـختی 
خواهد داشـــت و برای رســـیدن به جایگاهی که 
در اســـتقال دارد، در ترکیب تیم ملی کار راحتی 

نخواهد داشت.
 ایـــن بازیکـــن می توانـــد همچنـــان بـــه عنـــوان 
مهره تأثیرگذار اســـتقال بـــرای بازی های آینده 

باشد. آبی پوشـــان 

اســـتقال در نخســـتین فصل ســـرمربیگری جواد 
نکونـــام، نایب قهرمـــان لیـــگ برتر فوتبـــال ایران 
شـــد. ســـرمربی آبی ها در فصلی که گذشت موفق 
شـــد  بیـــش از ۲۰ هفته، تیمـــش را در صدر جدول 
رده بنـــدی لیـــگ نگـــه دارد و با کســـب بیشـــترین 
امتیـــاز برای »یـــک تیم نایـــب قهرمـــان« در تاریخ 
ادوار لیـــگ برتر، رکـــورد امتیـــازآوری را از این حیث 
بشـــکند. بـــا این حـــال اما پـــس از پایان لیـــگ و از 
دســـت رفتن قهرمانی اســـتقال برخـــی جریان ها 
شـــروع به انتقاد از عملکـــرد نکونـــام کردند و این 

فضا به ســـکوها نیز کشـــیده شـــد. 
  عـــده ای از هـــواداران اعتقاد داشـــتند کـــه نکونام 
نتوانســـت تیمـــش را در 3 هفتـــه پایانـــی درســـت 
مدیریـــت کند و به همین دلیل اســـتقال قهرمانی 
را از دســـت داد. ضمن اینکـــه در طول فصل برخی 
از اســـتقالی ها نســـبت بـــه ســـبک بـــازی نکونام 
اعتراضـــات زیـــادی داشـــتند و ســـبک مربیگری او 
را مناســـب تیم بزرگ اســـتقال نمی دانســـتند اما 
بـــه هـــر شـــکل نکونـــام توانســـت در نهایـــت نمره 

قبولـــی بگیـــرد و تیمـــش تا دقایـــق پایانی بـــازی با 
پیـــکان بـــه نوعـــی قهرمـــان لیـــگ برتر باشـــد و به 
خاطر گل آفســـاید پرســـپولیس جام را از کف داد.  
با وجـــود ایـــن، بعـــد از نایـــب قهرمانی اســـتقال 
شـــایعاتی در رســـانه ها مبنـــی بـــر برکنـــاری جـــواد 
نکونـــام و مذاکـــره بـــا گزینه هـــای نام آشـــنا بـــرای 
اســـتقالی ها از ســـوی مالک این تیم مطرح شـــد 
کـــه تنهـــا واکنش مســـئولین این باشـــگاه تـــا این 
لحظـــه از ســـوی فرشـــید ســـمیعی در یـــک برنامه 

تلویزیونـــی رقـــم خـــورده و سرپرســـت 
موقت باشگاه اســـتقال با اشاره 

قـــرارداد ســـه  بـــه 
از  ســـاله نکونـــام 
این موضـــوع گذر 

کـــرده اســـت.  این 
می طلبـــد  وضعیـــت 

که مدیـــران به خصـــوص مالکان 
باشـــگاه اســـتقال با انتشـــار یک بیانیـــه محکم 

اعام کنند کـــه آیا جواد نکونام ســـرمربی این تیم 
بـــرای فصل بعـــد خواهد بود یا خیر؟! بدون شـــک 
اعام اســـتراتژی قطعی اســـتقال بـــرای فصل بعد 
می توانـــد به تمـــام شـــایعات و گمانه زنی هـــا پایان 

داده و شـــرایط را بـــا ثبات تـــر کند.

نگاه فنی سوژه

هادی شـــکوری، بازیکن ســـابق اســـتقال دربـــاره وضعیـــت لیگ برتر 
می گویـــد: »در لیگ امســـال واقعاً شـــاهد رقابت جذابی برای کســـب 
عنـــوان قهرمانی بودیم، قهرمانـــی را به تیم پرســـپولیس و هوادارانش 
تبریک می گویم. همچنین به بازیکنان، کادرفنی، مدیرعامان ســـابق 
و فعلی و تمام ارکان اســـتقال بابت عملکردشـــان در لیگ برتر خسته 
نباشـــید می گویم. اســـتقال امســـال با وجود مشـــکاتی که پشت سر 
گذاشـــت، عملکرد بســـیار خوبـــی از خود بـــه ثبت رســـاند و امیدوارم 

تحـــت مالکیـــت جدید، بـــرای فصل آینـــده یک تیـــم قدرتمنـــد روانه 
رقابت های لیگ برتر شود.« شـــکوری ادامه داد: »حضور مربیان جوان 
باعـــث هیجان انگیزتر شـــدن لیگ برتر می شـــود و به نظـــرم این روند 
باید تســـریع شـــود، حتی فدراســـیون می تواند قانونی تصویب کند که 
ملی پوشـــان ســـابق بعد از پایان دوره های مربیگـــری در تیم های لیگ 
برتر بـــه کادرفنی اضافه شـــوند تـــا هم کســـب تجربه کننـــد و هم ایده 

جدید وارد فوتبال شـــود.«

مدیرعامـــل تراکتـــور دوره عالی نظارت و تطبیـــق فیفا را که 
بـــا حضور نمایندگان ۱۳۵ کشـــور جهان و در ســـال ۲۰۲۲ در 
ســـن خوزه مرکز کشور کاســـتاریکا در امریکای مرکزی برگزار 
شـــده بود، به مـــدت یک هفتـــه گذرانده تا حالا در پســـت 

مدیریتی قـــرار بگیرد. 
دیگـــر اعضـــای ایـــن کمیتـــه از قزاقســـتان، ازبکســـتان و 
تاجیکســـتان هســـتند. وظیفـــه ایـــن کمیتـــه عـــاوه بـــر 

بررســـی صورت هـــای مالی، تحقیـــق و بررســـی از اقدامات 
فدراســـیون های عضـــو اســـت. 

کافـــا، کنفدراســـیون فوتبـــال آســـیای مرکـــزی اســـت کـــه 
کشـــورهای عضو ایـــن منطقه ازجملـــه ایـــران در آن حضور 
دارنـــد. نصیـــرزاده به صـــورت بر خط یـــا در صـــورت نیاز به 
شـــکل حضـــوری در جلســـات کمیته بازرســـی کافـــا حاضر 

خواهد شـــد.

ستاره ازبک به المپیک می رود
ماشاریپوف غایب بزرگ 

تمرینات پیش فصل
تیم های ملی فوتبال ازبکســـتان و ترکمنستان در چارچوب 
هفتـــه پنجم مرحلـــه انتخابی جـــام جهانـــی 2026 در قاره 
آســـیا، به مصاف هم رفتند کـــه ازبک ها با نتیجـــه 3 بر یک 
پیـــروز شـــدند. در این دیـــدار جال الدین ماشـــاریپوف، از 
ابتـــدا در ترکیب ازبکســـتان بـــه میدان رفت و ســـازنده گل 
اول تیمـــش در دقیقـــه 17 بـــود.  بازیکن تیم ملـــی فوتبال 
ازبکســـتان، در نشســـت خبـــری پـــس از پیـــروزی مقابـــل 
ترکمنســـتان درباره حضورش در المپیک خاطرنشان کرد: 
»فدراســـیون فوتبال ازبکســـتان نامه ای برای باشـــگاهم با 
موضـــوع حضـــور در المپیک ارســـال کـــرده بود. همیشـــه 
امـــکان حضـــور در المپیـــک نیســـت و بازی هـــای فوتبـــال 
در ورزشـــگاه پاری ســـن ژرمن برگـــزار می شـــوند. چنیـــن 

فرصت هایـــی مثـــل بـــازی ام برابـــر رونالـــدو به 
نـــدرت پیـــش می آینـــد. بنابرایـــن اگـــر برای 
المپیـــک انتخـــاب شـــوم، حتماٌ مـــی روم.« 
المپیـــک تابســـتانی پاریـــس از روز 2 مرداد 

آغاز خواهد شد و در روز 21 مرداد به 
پایان می رســـد. البته که ازبکستان 
احتمـــالاً تـــا 21 مـــرداد کـــه دیدار 
فینـــال برگزار می شـــود، میهمان 
پاریس نخواهد بود و شاید زودتر 
از پاریس بازگـــردد اما با این حال 
ماشـــاریپوف بخـــش عمـــده ای از 
تمرینـــات پیـــش فصل اســـتقال 
بـــرای فصـــل آینـــده را از دســـت 

خواهـــد داد و حـــال بایـــد منتظـــر 
مانـــد و دیـــد آیـــا کادرفنـــی باشـــگاه 
اســـتقال بابـــت حضـــور بازیکنش 
در المپیـــک موافقت خواهـــد کرد یا 
مخالفـــت نکونام، باعث می شـــود تا 
ماشـــاریپوف رؤیای خود را از دســـت 

بدهد.

محمدی با 
محرومیت 

سنگینی 
روبه رو 

شده و  
نمی تواند 

 در
 6 مسابقه 

فصل 
آینده، 

استقلال 
را همراهی 

کند

محرومیت شش هفته ای محمدی و تردید آبی ها
مهرداد در دوراهی رفتن و ماندن

 
بـــرای آبی پوشـــان در بـــازی پایانی و حســـاس 
بیســـت و ســـومین دوره لیگ برتر دو گل به ثمر 
رســـاند تا شـــاید جشـــن قهرمانی را بـــا تیمش 
در ورزشـــگاه پیـــکان برگـــزار کند. امـــا آنطور که 
مهـــرداد محمدی فکر می کرد همـــه چیز خوب 
پیش نرفـــت و با وجـــود برد اســـتقال در هفته 
سی ام، آبی پوشـــان قهرمانی را از دست دادند.
بعد از بـــازی مهـــرداد محمـــدی حرف هایی زد 
که حـــالا برای او دردسرســـاز شـــده اســـت. در 
حقیقت مصاحبه جنجالی پـــس از پایان دیدار 
با پیکان، کار دســـت ســـتاره مطرح و تأثیرگذار 
اســـتقال داد و حـــالا مهـــرداد محمـــدی بـــا 
حکمـــی ســـنگین از ســـوی کمیتـــه انضباطی 
مواجه شـــده که طی آن، او ضمـــن پرداخت 500 
میلیون، با محرومیت 6 جلســـه ای نیز روبه رو 

شـــده است.
پـــس از برگـــزاری دیدارهـــای هفتـــه پایانـــی 
لیگ برتر کـــه با قهرمانـــی پرســـپولیس همراه 
شـــد، بازیکنان اســـتقال بشـــدت نســـبت به 
اتفاقات دیدار پرســـپولیس و مس رفســـنجان 
معتـــرض بودند کـــه در ایـــن میـــان، محمدی 
مصاحبـــه تنـــدی داشـــت. ســـتاره اســـتقال 
کـــه بـــه ماننـــد ســـایر همبازیانـــش از قهرمانی 
پرسپولیس با یک گل آفســـاید خشمگین بود، 
 جماتـــی را خطاب به فدراســـیون و مســـئولان 

برگـــزار کننده مســـابقات مطرح کـــرد و از نبود 
VAR در لیـــگ برتر ایران انتقـــاد کرد.محمدی 
که چنـــد روز پیش و بـــرای ارائـــه دفاعیات خود 
به کمیتـــه انضباطی احضار شـــده بـــود، حالا با 
حکم محرومیت ســـنگینی روبه رو شـــده و طی 
آن، او نمی توانـــد در 6 مســـابقه فصـــل آینـــده، 

اســـتقال را همراهی کند.
حکمـــی کـــه البتـــه ممکن اســـت بـــا اعتراض 

ســـؤال  یابـــد.  کاهـــش  اســـتقال،  باشـــگاه 
اینجاســـت کـــه بـــا چنیـــن حکمـــی وضعیت 
محمدی در اســـتقال چطور خواهد شـــد. اگر 
او نتواند در شـــش بازی آبی پوشـــان را همراهی 
کند، عمـــاً نیمی از نیـــم فصل اول را از دســـت 
خواهد داد و این کار را برای آبی پوشـــان ســـخت 

کرد. خواهـــد 
به نظر می رســـد بـــا این وضعیت ممکن اســـت 

اســـتقالی ها فعـــاً محمدی را از لیست شـــان 
خـــارج کنند. هرچنـــد باید منتظر مانـــد و دید 
پایان حکـــم کمیتـــه انضباطـــی که طـــی 7 روز 
آینـــده قابـــل تجدیدنظـــر خواهـــی در کمیتـــه 
اســـتیناف اســـت، چطـــور خواهد بود. شـــاید 
ایـــن بازیکـــن هرگـــز فکـــر نمی کـــرد مصاحبه 
احساســـی اش اینقدر بـــرای برای فصـــل آینده 

شود. دردسرســـاز 

گزارش

اکبر منتشلو
خبر نگار
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در حاشیه

علی چینی مدافع چپ سال های دور استقلال 
درگیر  کلیه  مشکل  با  که  می شود  سالی  چند 
شده و هر از گاهی به همین دلیل و وخامت حال 
جسمانی در بیمارستان بستری می شود. همین 
موضوع باعث شد تا کریم باقری که او هم این 
روزها دور از فضای مربیگری است، به ملاقات 
علی چینی برود تا از نزدیک جویای حال او شود.

عیادت باقری از پیشکسوت استقلال

فضای مجازی

بازتاب

دوری زیدان از نیمکت طولانی شده استروزشمار یورو 2024
صبر استراتژیک زیزو

زین الدیـــن زیدان اســـطوره فوتبال 
فرانســـه دلتنـــگ مربیگری اســـت 
تـــرک  از  بعـــد  ســـال  ســـه  چـــون 
ســـانتیاگو برنابئـــو هنـــوز فرصـــت 
نکـــرده  پیـــدا  کار  بـــرای  مناســـبی 
اســـت. این مربی ۵۱ ساله در ژوئن 
۲۰۲۱ از نیمکـــت رئال مادریـــد جدا 
شـــد اما حـــالا می گویـــد دوری اش 
شـــده  طولانـــی  زمین هـــا  کنـــار  از 
اســـت: »اگرچـــه مربیگـــری انرژی 
خیلـــی زیـــادی از من می گیـــرد اما 
ایـــن دوری برایـــم آزاردهنده شـــده 
اســـت. زندگـــی بـــه عنـــوان مربی 
برایش  اما کمی  خســـته ام می کند 
دلتنـــگ شـــده ام. بـــه هـــر حـــال 
زندگی خوبـــی دارم و بایـــد ببینیم 
چه وقت فرصـــت کار دوباره پیش 

می آیـــد.«
بـــا  زیـــدان  مربیگـــری  دوران 
توجهـــی  قابـــل  موفقیت هـــای 
همراه بود به خصـــوص در دو دوره 
کاری کـــه بـــا مادرید داشـــت. او در 
این تیم در ۱۱۴ بـــازی روی نیمکت 
قهرمانـــی  عناویـــن  و  نشســـت 
بســـیاری به دست آورد از جمله سه 
قهرمانی پیاپـــی در لیگ قهرمانان 
رئـــال،  از  جدایـــی  از  بعـــد  اروپـــا. 
زیـــادی  گمانه زنی هـــای  رســـانه ها 
کردنـــد دربـــاره اینکه بـــه تیم های 
مختلف باشـــگاهی و ملی از جمله 

و  بایرن مونیخ  منچستریونایتد، 

تیـــم ملی فرانســـه مـــی رود.
بـــا وجود ایـــن فرصت ها زیـــدان در 
انتخاب ســـختگیرانه عمل کرده و 
پیشـــنهادهای متعـــددی را رد کرده 
اســـت. گزارش شـــده اســـت او به 
درخواســـت یوونتـــوس، المپیـــک 
مارســـی، تیـــم ملـــی برزیـــل، تیم 
ملـــی امریـــکا و حتـــی تیـــم ملـــی 
الجزایر پاســـخ منفی داده است که 
این آخـــری با توجه بـــه اصالت او و 
پدر و مـــادرش که اهل این کشـــور 
هســـتند، جالـــب اســـت. بـــه نظر 
می رســـد او در انتخـــاب بـــه دنبال 
کار در تیمی اســـت که با انگیزه ها و 
اهدافش همخوانی داشـــته باشد.

بعد از مشـــکلات اوله گونار سولشر 
منچســـتریونایتد   ،۲۰۲۱ ســـال  در 
مصمم بـــود این مربی فرانســـوی را 
بـــه انگلیس بیاورد و گفته می شـــود 
هیأت مدیره باشـــگاه مذاکره با او را 
آغاز کرد. رســـانه های انگلیسی این 
تلاش را تأیید کردند امـــا این اتفاق 
هرگـــز رخ نـــداد. ایـــن اواخـــر هـــم 
زیدان علاقه بـــه کار در بایرن مونیخ 
را انـــکار کـــرد. باواریایی هـــا بعـــد از 
فصل بدی که پشـــت سرگذاشـــتند 
و بعـــد از ۱۲ ســـال بـــدون جـــام به 
کارشـــان پایان دادند، همکاری شان 
بـــا توماس توخل ادامـــه نیافت و در 
اقدامـــی که خیلی ها را شـــگفت زده 
کـــرد، ونســـان کمپانی را بـــه عنوان 
مربـــی برگزیدنـــد کـــه در این فصل 
نتوانســـت برنلـــی را در لیـــگ برتـــر 

حفـــظ کند.
یکـــی از شـــغل های مـــورد علاقـــه 

ملـــی  تیـــم  در  مربیگـــری  زیـــدان 
فرانسه اســـت. بعد از جام جهانی 
۲۰۲۲ کـــه فرانســـه در فینـــال برابر 
آٰرژانتین شکســـت خورد، خیلی ها 
انتظار داشـــتند زیدان جای دیدیه 
دشـــان را بگیرد اما تمدیـــد قرارداد 
او تـــا ســـال ۲۰۲۶ به رویـــای زیدان 
پایـــان داد. بـــا وجود ایـــن ناکامی، 
زیـــدان امیدوار و صبـــور می ماند تا 

فرصت مناســـب پیدا شـــود.
تیم وسوســـه کننده دیگـــر المپیک 
زادگاه  شـــهر  اســـت،  مارســـی 
زیـــدان. شـــایعاتی وجـــود داشـــت 
دربـــاره اینکـــه زیـــدان مایل بـــه کار 
در ایـــن تیـــم اســـت اگـــر باشـــگاه 
تغییـــر بزرگی داشـــته باشـــد مانند 
فـــروش بـــه مالـــکان جدیـــد. امـــا 
مالـــک فعلـــی، فرانک مـــک کورت 
تمایلـــی به فـــروش نـــدارد و به این 
 ترتیـــب فعلاً انتقال زیـــدان منتفی 

است.
بـــه  زیـــدان  بازگشـــت  احتمـــال 
دنیـــای مربیگـــری در حالی مطرح 
می شـــود که بـــازار بشـــدت رقابتی 
مثـــل  بزرگـــی  تیم هـــای  اســـت. 
پاری ســـن ژرمن و منچســـتریونایتد 
درگیـــر  بـــار  یـــک  وقـــت  چنـــد 
شـــایعات می شـــوند و بـــه عنـــوان 
مقصـــد محتمـــل بعـــدی او معرفی 
فوق العـــاده  ســـابقه  می شـــوند. 
زیـــدان به عنـــوان بازیکـــن و مربی 
باعث می شـــود خیلی هـــا دنبالش 
باشـــند اما صبـــر اســـتراتژیک او به 
معنای آن اســـت که تا رســـیدن به 
هـــدف دلخواهش منتظر می ماند.

 دستمزد نجومی 
مورینیو در فنرباغچه
کار سخت آقای خاص

اقدامـــی  در  فنرباغچـــه 
قابـــل توجـــه ژوزه مورینیو 
را به عنـــوان مربی انتخاب 
کـــرد دســـتمزد فوق  و فاش 
العاده ای بـــرای این دو فصل 
همکاری بـــرای مربی پرتغالی 
در نظـــر گرفتـــه اســـت. ایـــن 
دو  هـــر  بـــرای  بزرگـــی  اتفـــاق 

طـــرف محســـوب می شـــود.
قرارداد مورینیو شـــامل دستمزد سالانه 
۱۱/۴ میلیون دلاری می شـــود کـــه او را از 
جمله مربیـــان پردرآمد دنیـــای فوتبال 
قـــرار مـــی دهـــد. در حالی که باشـــگاه 
پرداخت های خاص بـــه عنوان پاداش 
را مشـــخص نکرده اما پایه دســـتمزد او 
بـــه تنهایـــی در میـــان بالاتریـــن هـــا 
قرارش مـــی دهد. او تنها پشـــت ســـر 
امثـــال دیگو ســـیمئونه اتلتیکومادرید 
و پپ گواردیـــولای منچسترســـیتی قرار 

مـــی گیرد.
مورینیو با اســـتقبال گرمی در استانبول 
مواجه شـــد و هـــزاران نفر از هـــواداران 
در  او  معارفـــه  مراســـم  در  فنرباغچـــه 
ورزشـــگاه اولکر حضـــور داشـــتند. این 
یعنی باشـــگاه انتظارات بالایی از مربی 
پرتغالـــی دارد که کارنامـــه مربیگری اش 
شـــامل تیم های بـــزرگ اروپـــا از جمله 
پورتـــو، چلســـی، اینتـــر، رئـــال مادرید، 

منچســـتریونایتد و تاتنهام می شـــود.
علی کـــوچ رییس باشـــگاه فنرباغچه در 
این مراســـم گفـــت تیم هـــای دیگری از 
جمله بشـــیکتاش با او تمـــاس گرفتند 
و تنهـــا فنرباغچـــه توانســـت بـــه خاطر 
پیشـــنهاد مالی بهتـــرش ایـــن مربی را 

جـــذب کند.
در فهرســـت فعلی مربی هـــای فوتبال 
بـــا بالاتریـــن دســـتمزد، ســـیمئونه بـــا 
اســـت،  صدرنشـــین  دلار  میلیـــون   ۳۸
گواردیـــولا بـــا ۲۵ میلیـــون دلار نفر دوم 
اســـت، گفته می شـــود اســـتیون جرارد 
از الاتفاق عربســـتان ســـالی ۱۹ میلیون 
دلار دســـتمزد مـــی گیـــرد. آنطـــور کـــه 
دیلی میل گـــزارش داده آرســـنال قصد 
دارد با پیشـــنهادی وسوسه انگیز میکل 
آرتتا را که یک ســـال بیشتر از قراردادش 
نمانده در تیم نگه دارد. دســـتمزد فعلی 
این مربی اســـپانیایی ۱۱/۵ میلیون دلار 
اســـت که می خواهند آن را به مبلغ ۲۵ 

میلیـــون دلار گواردیـــولا نزدیک کنند.
اگـــر دســـتمزد آرتتا به این مبلغ برســـد، 
مورینیـــو با دســـتمزد فنرباغچـــه در رده 
ششـــم قـــرار مـــی گیـــرد البتـــه یورگن 
کلـــوپ، ماســـیمیلیانو آلگـــری، توماس 
توخـــل و موریســـیو پوچتینـــو در فصلی 
کـــه به پایـــان رســـید بیشـــتر از مورینیو 
دســـتمزد مـــی گرفتنـــد اما حـــالا دیگر 

هیچ کدام در پســـت های خود نیستند 
و به ایـــن ترتیب مورینیـــو در میان پنج 

نفـــر اول قرار مـــی گیرد.
فنرباغچـــه فصـــل قبـــل بـــا ســـه امتیاز 
اختلاف نســـبت به گالاتاسرای قهرمانی 
ســـوپرلیگ ترکیـــه را از دســـت داد. این 
تیـــم همچنیـــن تا یـــک چهـــارم نهایی 
لیـــگ کنفرانس اروپا پیـــش رفت که به 
وســـیله المپیاکوس حذف شد. وظیفه 
اول مورینیـــو پایـــان دادن بـــه ناکامـــی 
فنرباغچـــه در قهرمانی لیگ اســـت که 
از ســـال ۲۰۱۴ به دســـت نیامـــده ضمن 
اینکـــه بایـــد در رقابـــت هـــای اروپایـــی 

خـــودش را ثابـــت کند.
مقدماتـــی لیـــگ قهرمانان بعـــد از یورو 
مورینیـــو  و  شـــود  مـــی  شـــروع   ۲۰۲۴
فرصـــت دارد تیمـــش را بـــرای حضور در 
میـــان بهترین هـــای اروپا محـــک بزند. 
این مربی کـــه ســـابقه دو قهرمانی اروپا 
با پورتو و اینتـــر را دارد، افتخارات زیادی 
در پرتغال، انگلیس، ایتالیا و اســـپانیا به 
دست آورده است. او در سال ۲۰۲۲ رم را 
به قهرمانی لیگ کنفرانس اروپا رســـاند.
البتـــه کار مربـــی ۶۱ ســـاله در پایتخت 
ایتالیـــا در ژانویـــه ۲۰۲۴ به پایان رســـید 
و او جـــای خودش را به دانیله دروســـی 
داد. جالوروسی هم مثل بقیه تیم های 

او هم موفـــق بود و هـــم پرجنجال.
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آقای گل دست نیافتنی 
آقای گل تاریخ جام ملت های اروپا، نماد شـــماره 
۷ در فوتبال مدرن اســـت. کریستیانو رونالدو در 
پنـــج دوره مســـابقات، موفق شـــده ۱۴ گل به ثمر 
برســـاند و بـــا اختـــلاف ۵ گل نســـبت به میشـــل 
پلاتینـــی، بهتریـــن گلـــزن تاریخ جـــام ملت های 

اروپا محســـوب می شود. 
فوق ســـتاره پرتغالـــی، اولین بـــار در ۱۹ ســـالگی 
بـــا پیراهن تیـــم ملی کشـــورش در یـــورو ۲۰۰۴ به 
میدان رفت و توانســـت در سال ۲۰۱۶، با عملکرد 
درخشـــان خود به اولیـــن قهرمانی ملـــی کارنامه 

برسد. خود 
رونالـــدو، اولیـــن گل ملـــی خـــود را در دیـــدار 
افتتاحیه یـــورو ۲۰۰۴ مقابل یونان به ثمر رســـاند 

و حـــال در ۳۹ ســـالگی و پـــس از کســـب عنوان 
بهترین بازیکن فصل لیگ عربســـتان، با آمادگی 
و انگیـــزه بـــالا بـــه ســـراغ یـــورو ۲۰۲۴ مـــی رود. 
رونالـــدو درحـــال حاضـــر تنهـــا بازیکنـــی  اســـت 
کـــه در ۵ دوره مختلـــف جـــام ملت هـــای اروپـــا 
موفـــق بـــه گلزنی شـــده و فرصـــت ایـــن را دارد تا 
بـــا گلزنـــی در ششـــمین دوره متوالی، خـــود را در 
تاریخ مســـابقات دســـت نیافتنی تر کنـــد. پرتغال 
در مرحلـــه گروهـــی یـــورو بـــا ترکیـــه، جمهوری 
چـــک و گرجســـتان هم گـــروه اســـت و احتمال 
رویارویـــی دوبـــاره رونالدو بـــا گولســـیانی پس از 
بازی هـــای فصل گذشـــته لیـــگ قهرمانان آســـیا 

نیز وجـــود دارد.

ر  د حضور  با  فیفا  ئیس  ر ینفانتینو  ا جیانی 
ورزشگاه جاسم بن حمد دوحه دیدار فلسطین 
از آن به صعود  را تماشا کرد و پس  و لبنان 
در  او  داد.  نشان  واکنش  فلسطین  تاریخی 
به  تبریک  «  : نوشت مش  ینستاگرا ا صفحه 
صعودی  با  توانست  که  فلسطین  ملی  تیم 
تاریخی به مرحله سوم انتخابی جام جهانی 
2026 راه یابد. خیلی عالی بود که توانستم 

این مسابقه را در دوحه مشاهده کنم و پس 
از بازی با جبرئیل رجب، رئیس فدراسیون 
تبریک  او  به  و  کنم  دیدار  فلسطین  فوتبال 
بگویم. حالا که تمرکز بیش از قبل به روی 
آسیا افتاده و همچنین تمام کنفدراسیون ها، 
نسخه آتی این رقابت، فراگیرترین و نمایشگاه 
بزرگی از قدرت متحدکننده بازی جهانی ما 

خواهد بود.«

لیونـــل مســـی فـــوق ســـتاره فوتبـــال جهـــان و 
کاپیتـــان تیـــم ملـــی آرژانتین کـــه خـــود را برای 
حضور در رقابت های کوپا امریـــکا ۲۰۲۴ همراه با 
تیم ملی کشـــورش آماده می کند در جدیدترین 
گفت و گـــوی خود نـــکات جالبی را مطـــرح کرده 

. ست ا
آرژانتین مدافع عنوان قهرمانی کوپا به حســـاب 
می آید. مســـی ابتدا در مـــورد قهرمانـــی در جام 
جهانی قطر و ســـپس حضور در رقابت های کوپا 
این طـــور گفت: »در پاری ســـن ژرمن اوضاع برایم 
خـــوب پیش نمی رفـــت اما همـــواره زندگی ادامه 
دارد. مـــن باید در پاریـــس ادامه مـــی دادم، باید 
آنجـــا زندگی می کـــردم و به تلاش برای رســـیدن 
بـــه قهرمانـــی ادامـــه مـــی دادم. اکنـــون چالش 
دیگـــری بـــا تیـــم ملـــی داریم کـــه بتوانیـــم برای 
قهرمانـــی کوپا امریـــکا تلاش کنیم. امـــا در عین 
حـــال قهرمان جهان هســـتیم. از ایـــن قهرمانی 
طوری احســـاس رضایت کردم که انـــگار به همه 

رسیده ام.« چیز 
وقتی از مســـی در مـــورد بهترین تیم باشـــگاهی 

جهان ســـؤال شـــد، پاســـخی داد که شاید خیلی 
از طرفداران بارسلونا، تیم سابق او را شگفت زده 
کـــرد. لئو پـــس از قهرمانی اخیر رئـــال مادرید در 
چمپیونزلیـــگ بـــا برتـــری مقابـــل دورتمونـــد در 
فینـــال ومبلـــی، از تمجیـــد تیم مادریـــدی دریغ 
نکـــرد و گفـــت: »اگـــر بخواهیـــم دربـــاره نتایـــج 
صحبـــت کنیـــم، مادریـــد بهتریـــن تیـــم جهان 
بـــازی  نـــوع  مـــورد  در  بخواهیـــم  اگـــر  و  اســـت 
صحبت کنیم، من شـــخصاً منچسترســـیتی را با 
پـــپ گواردیـــولا دوســـت دارم و فکـــر می کنم هر 
تیمـــی که گواردیولا در آن حضور داشـــته باشـــد، 
به خاطـــر نگـــرش، نحـــوه تمریـــن و عملکـــرد او 
خاص خواهـــد بود.« و دربـــاره احتمال حضور او 
در جـــام جهانی ۲۰۲۶ کـــه در قاره امریـــکا برگزار 
می شـــود،  گفت: »حضور در جـــام جهانی بعدی 
بستگی به احســـاس من در آن زمان دارد. اینکه 
از نظر جســـمی چگونه هســـتم و اینکـــه در مورد 
خودم واقع بین باشـــم. بایـــد بدانم آیـــا توانایی 
رقابـــت و کمک بـــه هم تیمی هایـــم را دارم یا نه و 

ســـپس در این مـــورد تصمیـــم بگیرم.«

تبریک اینفانتینو برای صعود فلسطین

مسی: رئال و سیتی بهترین تیم های جهان هستند
با قهرمانی در جام جهانی احساس کردم به همه چیز رسیده ام

iranvarzeshii
 شنبه ۱۹ خرداد ۱۴۰۳  ۱  ذیحجه ۱۴۴۵ 

  سال بیست و هشتم  شماره ۷۵۷۵

سوژه روز

14 جام در 8 سال
افشین پیروانی مدیر تیم فوتبال پرسپولیس 
در استوری اینستاگرامش، از 14 جامی که این 
تیم در طی هشت سال اخیر در فوتبال ایران به 

دست آورده، نوشته: »بایستی ایستاده ستود.«

زرینچه در ینگه دنیا
۵۷ ساله و کاپیتان  جواد زرینچه پیشکسوت 
ر  کنا ر  د خود  ز  ا ی  یر تصو  ، ل ستقلا ا سبق  ا
در  زندگی اش  محل  شهر  در  و  آرام  اقیانوس 
کشور امریکا در صفحه شخصی خود منتشر کرد. 

ن  بوستو  ،NBA فصل  ل  فینا ی  باز لین  و ا ر  د

سلتیکس در یک دیدار خانگی با نتیجه 108-89 

مقابل دالاس موریکس به پیروزی رسید تا در فینال 

0-1 پیش افتاده باشد. پپ گواردیولا سرمربی  ها 

از  و  بود  دیدار  این  ویژه  میهمان  منچسترسیتی 

سلتیکس حمایت می  کرد. گفتنی است جو مازولا، 

مربی سلتیکس بارها بیان کرده که طرفدار بزرگ 

پپ گواردیولا است و سبک مربیگری او را دائماً 
بررسی و مطالعه می کند.

NBA گواردیولا میهمان ویژه فینال

گزارش

یمـــی  قد  ) ر لیـــد ( ق  مشـــو  ، ل لـــو بها ود  و ا صبـــر و اجر مســـألت می نماید.« روحش شـــاد.فقید ســـعید غفـــران الهـــی و بـــرای بازماندگان تســـلیت می گوید و از خداوند منـــان برای این را به خانواده ایشـــان و جامعه هواداری و فوتبال این هوادار پروپاقرص، متعصب و ورزش دوست از ورزش گذاشت. باشـــگاه پرسپولیس، فقدان که سال های ســـال عمرش را در جهت حمایت حامیان هواداران فوتبال نقش داشـــت. مردی دیگری از عزیزان و بزرگان در تأسیس جمعیت حتی بـــرای تیم های رقیب بود، بـــه اتفاق جمع می کرد و چهره ای شناخته شـــده و مورد احترام ورزشـــگاه ها و محافـــل گوناگـــون حضـــور پیدا عشـــق پرســـپولیس و بـــرای حمایـــت از آن در آمـــده: »ایشـــان عـــلاوه بـــر اینکـــه ســـال ها به در پیـــام باشـــگاه پرســـپولیس در این خصوص و عنـــوان پهلوان شـــهرت داشـــت، درگذشـــت. پرســـپولیس در دهـــه 40 و 50 کـــه بـــه خصلت د

درگذشت لیدر قدیمی پرسپولیس

آمبولانـــس خصوصـــی کـــه در ورزشـــگاه آزادی 
تخلف کرده بود، پلمب شـــد. محمداســـماعیل 
توکلی رئیس اورژانس اســـتان تهران ، با اشـــاره 
به اینکـــه همزمان بـــا پایان بازی پرســـپولیس 
و انتشـــار تصاویـــری از اســـتفاده علـــی پروین و 
محمود خوردبین برای خروج از ورزشگاه از یک 
دســـتگاه آمبولانس تحت مالکیت یک شـــرکت 
خصوصی، گفت:» با انتشـــار تصاویر این تخلف 
در شـــبکه های اجتماعی ضمن مطالبه عمومی 
مردم بـــرای برخـــورد با ایـــن اقـــدام غیرقانونی 
و غیراخلاقـــی و جهـــت حفـــظ اعتمـــاد جامعه 
بـــه آمبولانس هـــا کـــه این خـــودرو فقـــط برای 
انتقـــال بیمـــار اســـت، بـــا هماهنگی هـــای لازم 
این شـــرکت پلمـــب و تمـــام آمبولانس های آن 
تا تعییـــن تکلیف به پارکینگ هدایت شـــد .این 
ســـازمان با هیـــچ مرکـــز آمبولانـــس خصوصی، 
شـــرکت های تابعه و هـــر نهاد غیردولتـــی که از 
آمبولانس خصوصی اســـتفاده می کند مماشاتی 
نداشته و هرکس دســـتورالعمل ها را نقض کند 
با برخـــورد قاطع و قانونی مواجه خواهد شـــد.«

اورژانس حامل پروین پلمب شد

06

طی پاکسازی سالانه  قله اورست که این هفته 
جهان به پایان رسید، بیش از 11 تن زباله و چهار جسد  کوه  بلندترین  از  اسکلت  یک  و  انسان 

ج شد. خار

11 تن زباله در اورست

در روزهایی که علیرضا بیرانوند از ناحیه دســـت آســـیب دید و از تمرینات گروهی 
دور بود، محمد گندمی، گلر آکادمی پرســـپولیس کنـــار دیگر دروازه بان های جوان 

این تیم در تمرینات تیم اصلی حضور داشـــت. 
او در یـــک تمریـــن بعـــد از کری خوانـــی بـــا عبدالکریـــم حســـن رو بـــه روی ضربه 
پنالتی ســـتاره قطری قرار گرفت ولی دســـتش از شـــدت ضربه عبدالکریم حسن 

 . شکست
دســـت گندمی پنـــج هفته در گـــچ بود و بـــه تازگی آن را بـــاز کرده اســـت. مدافع 
قطری ســـرخ ها نیز برای دلجویی از این دروازه بان جوان به او ۵هزار دلار پرداخت 

کرد کـــه هدیه جالـــب و قابل توجهی به حســـاب می آید.

 هدیه 
5 هزار دلاری 

عبدالکریم 
به گلر 

پرسپولیس

عکس روز
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